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 Pašvaldība sāk cīņu ar 
graustiem – 4. lpp. 

Kā plāno attīstīt 
Jezuītu klosteri 
Ilūkstē? – 5. lpp.

PASNIEGTAS GADA 
bALvAS SPoRTĀ

24. janvārī Augšdaugavas 
novada Kultūras centrā “Vārpa” 
notika konkursa “Gada balva 
sportā 2024” noslēguma 
pasākums. Šāds konkurss 
notiek jau vairākus gadus un ir 
kļuvis par jauku tradīciju novadā, 
lai suminātu savus sportistus, 
trenerus, sporta komandas, 
sporta pasākumu organizatorus 
un atbalstītājus, lai sveiktu gada 
labākos un aktīvākos ļaudis, kas 
devuši lielu ieguldījumu novada 
sporta jomas attīstībā.

Augšdaugavas novada 
pašvaldības domes 
priekšsēdētājs Arvīds Kucins 
pateicās visiem sportistiem, kas 
pērnā gada laikā godam nesa 
Augšdaugavas novada vārdu, 
pateicās sportistiem, kas jau 
noslēguši aktīvās sporta gaitas, 
tomēr pārstāv novadu dažāda 
mēroga veterānu sporta spēlēs, 
teica paldies treneriem par 
lielo ieguldījumu un pagastu 
pārvaldēm par sportistu 
atbalstu. Novada vadītājs 
vēlēja visiem labu veselību un 
turpmākus veiksmīgus startus.  

Pasākuma gaitā tika 
pasniegtas balvas dažādās 
nominācijās.

Novada Gada pamatskola 
sportā

Kalupes pamatskola, direktore 
Ināra Mukāne, sporta skolotājs 
Vitālijs Aleksejevs. Skola aktīvi 
iesaistās Novada skolēnu 
sporta spēlēs, skolā ieviestas 
papildnodarbības sportā. 2024. 
gadā skola piedalījās vairāk 
kā 11 sacensībās. Ar labiem 
rezultātiem startēja Latgales 
mēroga sacensībās. Tiek 
organizēti skolas sporta svētki 
un pasākumi. Skolēni epizodiski 
iesaistās pagasta komandās. 
Skolēni tika iesaistīti vairākos ar 
sportu saistītos projektos. Skola 
atspoguļo sportiskās aktivitātes 
sociālajos tīklos.

Novada Gada vidusskola 
sportā

Ilūkstes Raiņa vidusskola, 
direktore Velta Šterna, sporta 
skolotāji Elita Rutkupa, Anita 
Smane un Jānis Jarāns.

2024. gadā skola piedalījās 
vairāk nekā 10 sacensībās 
Novada skolu sporta spēļu 
ietvaros (15 godalgotas vietas), 
kā arī Latgales reģiona un valsts 
mēroga skolu sacensībās, kurās 
izcīnītas 3 godalgas. Skolā 
ieviestas10 papildnodarbības 
sportā, ir noorganizēti sporta 
pasākumi un svētki. Skolēni 
piedalījās Olimpiskajā dienā, 
Latvijas veselības sporta 

nedēļā. Skola veikusi 29 
publikācijas par skolas sporta 
dzīves atspoguļošanu dažādos 
masu saziņas līdzekļos. 
Skolotāji piedalījās Novada 
sporta pasākumu organizēšanā.

Novada labākā pilsētas vai 
pagasta pārvalde sportā

1. vieta - Kalupes pagasta 
pārvalde. Apvienības vadītāja 
Ināra Ūbele, sporta darba 
organizators Aleksandrs 
Vabisčevičs. 2024. gada 
Augšdaugavas novada 
spartakiādē izcīnīja 1. vietu telpu 
futbolā, volejbolā, basketbolā, 
2. vietu futbolā, 3×3 basketbolā 
3. vietu florbolā, Pagastu 
iedzīvotāju sporta spēlēs.

2. vieta - Līksnas pagastu 
apvienība. Apvienības vadītāja 
Ingūna Novicka,  sporta darba 
organizators Aldis Rokjāns. 
2024. gada Augšdaugavas 
novada spartakiādē izcīnīja 1. 
vietu pludmales volejbolā, 3×3 
basketbolā, galda tenisā 2. vietu 
florbolā, novusā, rudens krosā, 
volejbolā.

3. vieta - Salienas pagastu 
apvienība. Apvienības vadītāja 
Svetlana Kursīte,  sporta darba 
organizatori  Ināra Lapkovska, 
Ruslans Jefimovs. 2024. 
gada Augšdaugavas novada 
spartakiādē izcīnīja 1. vietu 
futbolā, 2. vietu telpu futbolā, 
pagastu iedzīvotāju sporta 
spēlēs, galda tenisā, 3. vietu 
novusā, pludmales volejbolā.
Novada Gada sportiste seniore

Daina Amosova, 
Augšdaugavas novads. 
Vieglatlētika. LSVS sporta 
spēļu un Latvijas čempionāta 
veterāniem uzvarētāja lodes 
grūšanā un diska mešanā. 
Baltijas valstu čempione lodes 
grūšanā diska mešanā un 
vesera mešanā.
Novada Gada sportists seniors

Romualds Saušs, Vaboles 
pagasts. Vieglatlētika. LSVS 
sporta spēļu  uzvarētājs 200m, 

400m un 800m skrējienā. 
Baltijas čempions 200m, 400m, 
800m skrējienos Apbalvots 
ar LSVS II pakāpes sudraba 
medaļu.

Novada Gada senioru sporta 
spēļu komanda

Novada basketbola K 40+ 
vīriešu komanda, treneris 
S. Komļevs. Starptautiskajā 
basketbola turnīrā veterāniem 
“Augšdaugava CUP” izcīnīta 2. 
vieta. LSVS 61. sporta spēlēs 
- 4. vieta, Starptautiskajā 
basketbola turnīrā SUN SET 
2024 - 3. vieta.

Novada Gada sportists 
neolimpiskajos sporta veidos

Sandris Šedis, 
armwrestlings, Naujenes 
pagasts. Pasaules čempionātā 
izcīnīta 2. vieta, Šveices 
atklātajā čempionātā - 1. vieta, 
Rīgas atklātajā čempionātā - 1. 
vieta, Masloboev Cup Lietuva - 
1. vieta.

Novada Gada sportiste 
neolimpiskajos sporta veidos

Aleksandra Jegorova, 
svarbumbu celšana, Naujenes 
pagasts, treneris Ivans Gaļašs. 
Latvijas Republikas svarbumbu 
celšanas absolūtā čempione 
svara kategorijā līdz 53 kg.

Novada Gada sporta 
pasākums

Optibet Latvijas čempionāta 
volejbolā Nacionālās līgas fināls, 
organizators VK Augšdaugava, 
Augšdaugavas novada dome.

Novada Gada pagastu 
apvienība Tautas sporta 

popularizēšanā
Demenes pagastu 

apvienība, vadītājs Visvaldis 
Ločs, sporta organizatori Pāvels 
Pancerko un Vladislavs Smeišs. 
Laucesē, Taborē un Demenē tika 
noorganizēti 19 gan vietējie, gan 
atklātie turnīri un čempionāti.

Novada Gada Sporta spēļu 
vīriešu komanda

Volejbola komanda 
“Augšdaugava”, treneris 

Edgars Savickis. Optibet 
Latvijas čempionāta volejbolā 
Nacionālajā līgā  izcīnīta 1. vieta.

Novada Gada Sporta spēļu 
sieviešu komanda

Novada basketbola D 30+ 
sieviešu komanda, trenere 
Oļesja Jevsejeva.

Latvijas Maxibasket līgas 
2024. gada čempionātā izcīnīta 
1. vieta

Novada Gada treneris 
komandu sporta veidos

Edgars Savickis, volejbols, 
Augšdaugavas novads. Edgara 
trenētā novada volejbola 
komanda Augšdaugava Optibet 
Latvijas čempionāta volejbolā 
Nacionālajā līgā izcīnīja 1. vietu.

Novada Gada trenere 
individuālajos sporta veidos

Jana Hadakova, vieglatlētika, 
Augšdaugavas novads. Janas 
trenētie vieglatlēti 2024. gadā 
ir sasnieguši augstus rezultātus 
gan Latvijas, gan Baltijas 
valstu, gan Eiropas sacensībās. 
Jana trenē tādus augstvērtīgu 
rezultātu ieguvējus kā Ksenija 
Kozlova, Anna Griņeviča, Alise 
Gerasimova.

Snežana Bondere, 
peldēšana, Augšdaugavas 
novads. Peldēšanas treneres 
Snežanas Bonderes jaunie 
sportisti sekmīgi un ar labiem 
rezultātiem startēja Latvijas 
čempionātos un Kausa posmos. 
Snežana trenē dauzkārtējus 
Latvijas čempionātu medaļu 
ieguvējus Adrianu Lihovecki, 
Vitaliju Radzeviču, Arīnu 
Rodionovu.

Novada Gada uzlecošā 
zvaigzne jaunietis

Roberts Balčūns, brīvā cīņa, 
Naujenes pagasts. Latvijas  U 
-15 čempions svara kategorijā 
līdz 68 kg.

Ērikas Naglinskas 
neparastā trauku 
kolekcija – 8. lpp.

Visa dzīve veltīta 
sportam un skolēnu 
trenēšanai – 10. lpp.

Ilūkstes amatierteātrim 
“Tādi esam” – 35

 – 12. lpp. 

Aicinām piedalīties 
donoru dienā – 20. lpp.  
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■ JAUNATNE

■ SPORTS

Novada Gada uzlecošā zvaigzne jauniete
Arīna Rodionova, peldēšana, Ilūkste. Latvijas kaus 

posmos izcīnīta viena 1. vieta, četras 2. vietas un divas 
trešās vietas. 

Novada Gada sportists
Armands Rokjāns, volejbols, Līksnas pagasts.
Latvijas Optibet čempionāta Nacionālajā līgā 

pārstāvēja komandu “Augšdaugava” un izcīnīja 1. 
vietu, volejbola komandas “DU/Ezerzeme” sastāvā 
izcīnīja otro vietu Latvijas čempionātā. Latvijas U-20 
volejbola izlases dalībnieks un kapteinis (dalība Eiropas 
čempionātā 13. vieta). Latvijas pieaugušo izlases 
dalībnieks.

Novada Gada sportiste
Ksenija Kozlova, vieglatlētika, Augšdaugavas 

novads.   
Eiropas čempionātā U-18 15. vieta 400 m 

barjerskrējienā, 
Baltijas valstu sacensībās telpās U-18 2. vieta 400 

m skrējienā, 1. vieta 400mx400m stafetes skrējienā, 

Baltijas valstu sacensībās U-18 1. vieta 400m 
barjerskrējienā, Latvijas čempionātā pieaugušajiem 3. 
vieta 400m barjerskrējienā, Latvijas čempionātā telpās 
U-18 1. vieta 400 m skrējienā.

Mūža ieguldījums sportā
Alla Petrovska – ilggadēja Sventes vidusskolas 

sporta skolotāja, vieglatlētika trenere.

Pateicības Augšdaugavas novada čempionātu 
galvenajiem tiesnešiem

Basketbols – Sergejam Komļevam
Florbols – Edgaram Teivānam
Futbols – Ivaram Caunem
Vieglatlētika – Dmitrijam Hadakovam
Volejbols – Elmāram Rudovičam
Novuss – Aleksandram Rakovskim
Dambrete – Eduardam Lihoveckim

Pateicība sponsoriem
z/s “Jasmīni 1” īpašnieks Aldis Rokjāns
Privātuzņēmējs Alvils Šaripovs
SIA “Goodman Group” valdes priekšsēdētājam 

Ruslanam Aizbaltam,
SIA “Defass-D” valdes priekšsēdētājam Aleksandram 

Cinnem,
SIA “Eco Baltia vide ” valdes priekšsēdētājam Andrim 

Ziemelim,
Z/S Spēkoņa īpašniekam Ivaram Sarkanam,
SIA “Agroforestry” valdes priekšsēdētājam Pāvilam 

Kvederam,
SIA  “Rubiki” valdes priekšsēdētājam Guntaram 

Vingrim,
Z/S “Vaivari” īpašniecei Ritai Vaikulei,
AS “Latgales piens” valdes priekšsēdētājam Valērijam 

Haritonovam,
SIA “Agraris” valdes priekšsēdētājam Aleksandram 

Harlamovam.
Pateicamies kolektīviem, kas piedalījās pasākumā – 

Zumba Qweenz (trenere Margarita Začiņajeva), solistei 
Karinai Stivriņai un Efera dance studio (vadītāja Jeļena 
Orbidāne). 

Teksts, foto: Inese Minova

PASNIEGTAS 
AUGŠDAUGAVAS 

NOVADA JAUNATNES 
GADA BALVAS

27. decembrī novada 
kultūras centrā “Vārpa” 
notika Augšdaugavas novada 
jaunatnes 2024. gada 
noslēguma pasākums, kura laikā 
tika pasniegtas balvas septiņās 
nominācijās: “Gada jaunietis”, 
“Gada brīvprātīgais”, “Gada 
jaunatnes pasākums”, “Gada 
jaunatnes atbalsts”, “Gada 
jaunatnes projekts”, “Uzņēmējs 
jaunietim”, “Gada jaunatnes 
speciālists”. 

Augšdaugavas novada 
jaunatnes sauklis ir “Ŗoku rokā 
– esam kopā!”. Jaunieši un viņu 
atbalstītāji pulcējās kuplā skaitā, 
lai kopā atskatītos uz aizvadīto 
gadu un priecātos vienam par 
otru, par iespēju kopā darīt 
labas lietas. 

Novada jaunatnes gada 
noslēguma pasākums notiek 
jau gandrīz 10 gadus. Jauniešus 
sveica Augšdaugavas 
novada pašvaldības domes 
priekšsēdētājs  Arvīds Kucins, 
pašvaldības izpilddirektors 
Pēteris Dzalbe, izglītības 
pārvaldes vadītāja Janita 
Zarakovska un pasākuma 
organizatore, Jaunatnes lietu 
daļas vadītāja Olesja Ņikitina. 

Arvīds Kucins pateicās 
katram jaunietim, kurš strādā 
sava pagasta labā, kā arī 
jauniešu atbalstītājiem: 
jaunatnes lietu speciālistiem, 
pārvalžu apvienību vadītājiem, 
uzņēmējiem, kuri jauniešiem 
dod iespēju strādāt vasarā, 
kā arī skolotājiem. Pēc viņa 
teiktā, novada jaunieši ir aktīvi, 

atsaucīgi, radoši, viņi attīsta 
savus talantus un aizrauj citus 
ar savu enerģiju. Pēteris Dzalbe 
teica, ka mūsdienu jaunieši ir 
apbrīnojami: viņi aizņemti skolā, 
pēc skolas aizņemti mūzikas vai 
mākslas skolās, pēc tām – sporta 
skolā, un viņi vēl atrod laiku, 
lai kaut ko darītu brīvprātīgajā 
darbā, sava pagasta un novada 
labā. 

Gada laikā izdevās izveidot 
vairākas jauniešu pulcēšanās 
vietas pagastos, un tagad 
mērķis ir katrā pagastā izveidot 
tādu vietu, kur jaunietis var 
atnākt un justies droši. Olesja 
Ņikitina pateicās saviem 
kolēģiem, novada jaunatnes 
lietu speciālistiem: Jolantai 
Morozovai, Inārai Lapkovskai, 
Andrejam Rucko, Margaritai 
Vasiļevskai, Zanei Ozolai, Laurai 
Grigorjevai, Andrai Kantānei, 
Vladam Streļcovam, Dagnijai 
Romanovskai-Aleksejevai, Aigai 
Soldatjonokai, Olgai Pankovai.

Janita Zarakovska atgādināja, 
ka nekur nav tik labi kā mājās. 
Augšdaugavas novada jaunieši 
var pretendēt uz pašvaldības 
stipendijām un palikt strādāt 
savā novadā, ir iespēja dibināt 
jaunus uzņēmumus, radīt jaunus 
produktus un pakalpojumus. 
“Lai jums dzīvē izdodas sasniegt 
visus jūsu izvirzītos mērķus! Lai 
jums turpmāk daudz enerģijas, 
daudz radošuma, daudz 
gribasspēka visur piedalīties, lai 
visur jūs būtu labākie”, novēlēja 
viņa. 

Nominācijas:
GADA JAUNIETIS

Jānis Rimša
Nadežda Bogdanova
Alīna Gerasimova
Jeļena Goršentova

Anastasija Zavadska
Alise Brakovska
Kristīne Grigorjeva

GADA BRĪVPRĀTĪGAIS
Bruno Butkis
Olga un Juļjanna Petkunes
Aleksandra Vasiļjeva 
Natālija Poļakova
Jūlija Pilinoviča
Alise Elizabete Baumane
Estere Kalniņa
GADA JAUNATNES 
PASĀKUMS

Kalkūnes jauniešu attīstības 
centra pasākums “Ie_Līgo” 
Kalkūnos

“Citādā modes skate”-  
Naujenes attīstības centra 
pasākums

Višķu jauniešu attīstības 
centra pasākums “Ceļojums pa 
pasauli”
GADA JAUNATNES PROJEKTS

Eiropas Komisijas 
programmas Eiropas 
Solidaritātes korpusa projekts 
“Ceļš uz iespējām” ko īstenoja 
Vaboles jauniešu attīstības 
centrs.

Projektu konkursa “Attīsti 
sevi” Kalkūnes jauniešu 

biedrības “Jāņoga” projekts 
“Atrodi un iepazīsti sevi”

Projektu konkursa “Attīsti 
sevi” Demenes jauniešu 
biedrības “Demenes stariņi” 
projekts “Ceļojums”
JAUNATNES GADA ATBALSTS

Ērika Naglinska
Elga Vuškāne
Sventes apvienības pārvaldes 

vadītāja Brigita Vasiļevska
Inese Skurjate 
Naujenes pagastu apvienības 

pārvades vadītāja Ināra Miglāne
Naujenes pamatskolas 

direktora vietniece 
audzināšanas jomā Zinaīda 
Pauliņa

Viktors Šakins
Demenes apvienības 

pārvaldes vadītājs  Visvaldis 
Ločs

Salienas apvienības pārvaldes 
vadītāja Svetlana Kursīte 

Kalupes apvienības pagastu 
pārvalde, vadītāja Ināra Ūbele

Līksnas pagasta aktīvā  
iedzīvotāja Sintija Ģiptere

Augšdaugavas novada 
pašvaldības centrālās pārvaldes 
budžeta nodaļas finansiste 

Lidija Seile
Višķu apvienības pārvalde, 

vadītājs Jānis Proms
UZŅĒMĒJS JAUNATNEI

Ilūkstes uzņēmēja Tatjana 
Mašņuka

Ilmārs Lociks un kempings 
“Daugavas lokos”

SIA AMDO Partneri, Raimonds 
Madelāns

SIA ANTARIS
Monika Grancovska un SIA 

“Krizantēmas”
Aģentūra “VIŠĶI”

GADA JAUNATNES LIETU 
SPECIĀLISTS

Laura Grigorjeva
Par pasākuma atmosfēru 

rūpējās vadītājs Lauris Zalāns un 
DJ Gatis, uz skatuves kāpa deju 
studijas STOP TIME kolektīvs un 
dziedātāja Lauma Zalāne.

Pasākumu atbalstīja: 
Augšdaugavas novada 
pašvaldība, interneta veikals 
HobbySet, dāvanu veikals Jurli 
Gift Box, mākslas un rokdarbu 
veikals Unique Treasures.

Teksts, foto: Jeļena Ivancova
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■DEPUTĀTU PIEŅEMŠANAS LAIKI■ AUgŠDAUgAvAS NovADA PAŠvALDībAS DoMES LēMUMI

Augšdaugavas novada pašvaldības domes priekšsēdētājs 
Arvīds Kucins

03.02. 
Augšdaugavas novada pašvaldības ēka, Rīgas ielā 2, 
Daugavpilī, 
pēc iepriekšēja pieraksta pa tālruni 654 22 238

10.00-12.00 
14.00-18.00

Augšdaugavas novada pašvaldības domes priekšsēdētāja 
1. vietnieks Aivars Rasčevskis

17.02. 
Augšdaugavas novada pašvaldības ēka, Rīgas ielā 2, 
Daugavpilī, 
pēc iepriekšēja pieraksta pa tālruni 654 22 238

10.00-12.00 
14.00-18.00

Augšdaugavas novada pašvaldības domes priekšsēdētāja 
vietnieks Vitālijs Aizbalts

11.02. Līksnas apvienības Vaboles pārvaldes ēka 14.00-16.30

25.02. Bebrenes apvienības Dvietes pārvaldes ēka 14.00-16.30

Maigurs Krievāns
04.02. Ilūkstes apvienības pārvalde, Brīvības iela 7, Ilūkste 09.00-13.00

Jānis Belkovskis
03.02. Višķu apvienības pārvaldes ēkā Špoģu ciemā 10.00-13.00

17.02.
Višķu apvienības Dubnas pagastā, Dubnas ciemā, 
Nākotnes ielā 1a 10.00-12.00

Viktors Jasiņavičs
06.02. Kalupes pagasta pārvaldes ēka 15.00–16.30

13.02. Maļinovas pagasta pārvaldes ēka 15.00–16.30

20.02. Tiešsaistes Zoom platformā 16.00–18.00

Pāvils Kveders
11.02. Subates apvienības pārvalde 14.00-16.00

Reinis Līcis
11.02. Subates apvienības pārvalde 14.00-16.00

17.02. Ilūkstes apvienības pārvalde, Brīvības iela 7, Ilūkste 09.00-12.00

Aleksejs Mackevičs
03.02. Biķernieku pamatskola 15.00-16.00

04.02. Tiešsaistes Zoom platformā 17.00-19.00

10.02. Demenes pagasta pārvaldes ēka 15.30-16.30

11.02. Tiešsaistes Zoom platformā 17.00-19.00

24.02. Salienas pagasta pārvaldes ēka 15.30-16.30

25.02. Tiešsaistes Zoom platformā 17.00-19.00

Dainis Millers
15.02. Tiešsaistes Zoom platformā 09.00-11.00

Dzintars Pabērzs
10.02. Tiešsaistes Zoom platformā 14.00-16.00

Deniss Sarafaņuks
 19.02. Tiešsaistes Zoom platformā 18.00-20.00

26.02. Tiešsaistes Zoom platformā 18.00-20.00

Gunta Semjonova
04.02. Subates kultūras nams 09.00-11.00

28.02. Subates kultūras nams 13.00-15.00

Aleksandrs Sibircevs
04.02. Sventes vidusskola 16.00-18.00

21.02. Sventes vidusskola 16.00-18.00

Regīna Tamane
05.02. Demenes pagasta pārvalde 15:00-17:00

11.02. Salienas pagasta pārvalde 13:00-15:00

26.02. Demenes pagasta pārvalde 15:00-17:00

Augšdaugavas novada pašvaldības izpilddirektors
Pēteris Dzalbe pieņem iedzīvotājus 
katru pirmdienu no 15.00 - 17.00 
pēc iepriekšēja pieraksta pa tālruni 65422238

Deputātu pieņemšanas laiks var mainīties. Lūdzu sekojiet aktuālajai 
informācijai mājas lapā www.augsdaugavasnovads.lv sadaļā

 “Pašvaldība”->”Domes deputāti”

Augšdaugavas novada deputāti pieņem iedzīvotājus gan klātienē,
gan Zoom platformā. Mājaslapu piekļuvei Zoom platformā meklējiet: 
augsdaugavasnovads.lv

2024. gada 20. decembra 
ārkārtas sēdē pieņemts 1 

lēmums:
	Izdarīja grozījumus 

Augšdaugavas novada 
pašvaldības domes 2023.
gada 26.janvāra saistošajos 
noteikumos Nr.73 
“Augšdaugavas novada 
pašvaldības aģentūras “Višķi” 
maksas komunālie pakalpojumi”

2024. gada 28. decembra 
sēdē pieņemti 10 lēmumi:
	Izdarīja grozījumus 

Augšdaugavas novada 
pašvaldības domes 
2024. gada 15. februāra 
saistošajos noteikumos 
Nr.92 “Augšdaugavas novada 
pašvaldības budžets 2024. 
gadam”.
	Izdeva noteikumus “Par 

Augšdaugavas novada 
pašvaldības reprezentācijas 
izdevumu uzskaites un 
norakstīšanas kārtību”.
	Apstiprināja Augšdaugavas 

novada rīcības plānu 
komunālo notekūdeņu dūņu 
apsaimniekošanā 2025.–2027. 
gadam.
	Atbalstīja Augšdaugavas 

novada pašvaldības Centrālās 
pārvaldes Izglītības pārvaldes 
Jaunatnes lietu daļas 
projekta “Dot iespēju” idejas 
iesniegšanu programmā 
“Eiropas Solidaritātes korpuss” 
solidaritātes projektu 2025. 
gada februāra projektu 
konkursā.
	Izdarīja grozījumus 

Augšdaugavas novada 
pašvaldības domes 2024. 
gada 12. septembra lēmumā 
Nr.2478 “Par projekta Nr. 
3.1.1.3.i.0/1/23/A/CFLA/007 
“Austrumlatvijas viedo 
tehnoloģiju un pētniecības 
centra (ALTOP) Industriālā 
parka izveide” īstenošanu”.
	Noteica vēlēšanu iecirkņu 

atrašanās vietas Augšdaugavas 
novada pašvaldības domes 
2025. gada vēlēšanu 
sarīkošanai Augšdaugavas 
novada administratīvajā 
teritorijā.
	Noteica mēnešalgas 

Augšdaugavas novada 
pašvaldības iestāžu vadītājiem.
	Aktualizēja Daugavpils 

valstspilsētas un Augšdaugavas 
novada attīstības programmas 
2022.-2027. gadam 
Augšdaugavas novada 

investīciju plānu.
	Atbalstīja projekta 

“Uzņēmējdarbības attīstībai 
nepieciešamās infrastruktūras 
izveide Augšdaugavas novada 
Višķu pagasta degradētajā 
rūpnieciskajā teritorijā” 
iesniegšanu Eiropas Savienības 
kohēzijas politikas programmas 
2021.-2027. gadam projektu 
konkursa 1.kārtā.
	Apstiprināja Augšdaugavas 

novada pašvaldības mūzikas 
un mākslas skolu vadītāju 
vietnieku darba slodzes 2025. 
gada janvārim-augustam.

2025. gada 16. janvārī sēdē 
pieņemti 50 lēmumi:

	Apstiprināja Augšdaugavas 
novada pašvaldības vispārējās 
izglītības iestāžu pedagogu 
darba samaksai un valsts 
sociālās apdrošināšanas 
obligātajām iemaksām 
paredzētās mērķdotācijas 
sadali 2025. gada janvārim-
augustam. 
	Apstiprināja Augšdaugavas 

novada pašvaldības izglītības 
iestāžu vadītāju darba slodzes 
2025. gada janvārim-augustam.
	Noteica ar 2025. gada 

1. janvāri Augšdaugavas 
novada pašvaldības vispārējās 
pamatizglītības un vispārējās 
vidējās izglītības pedagogiem 
zemāko mēneša darba algas 
likmi. 
	Atbalstīja Ilūkstes Mūzikas 

un mākslas skolas, Špoģu 
Mūzikas un mākslas skolas 
dalību Valsts Kultūrkapitāla 
fonda mērķprogrammas 
“Mūzikas izglītības iestāžu 
materiāli tehniskās bāzes 
uzlabošana” projektu konkursā.
	Apstiprināja Augšdaugavas 

novada pašvaldības ceļu fonda 
neizmantoto līdzekļu atlikumu 
uz 2025.gada sākumu un 
atlikuma sadali starp iestādēm.
	Atļāva atsavināt 4 zemes 

vienības un 1 nekustamo 
īpašumu Demenes, Kalkūnes, 
Naujenes, Skrudalienas un 
Tabores pagastā.
	Pārdeva 2 nekustamus 

īpašumus Kalkūnes un Naujenes 
pagastā.
	Apstiprināja atkārtotu izsoļu 

noteikumus uz 7 nekustamiem 
īpašumiem un uz 16 dzīvokļu 
īpašumiem Ambeļu, Biķernieku, 
Demenes, Kalkūnu, Kalupes, 
Maļinovas, Naujenes, Nīcgales, 
Salienas, Sventes un Višķu 

pagastā.
	Atļāva rīkot nomas tiesību 

izsoli zemes vienībai Maļinovas 
pagastā.
	Noteica 3 zemes vienības 

Līksnas pagastā, kā potenciālo 
vēja parka attīstības teritoriju.
	Noteica samaksas 

samazinājumu 25 procentu 
apmērā no Valsts zemes 
dienesta noteiktās samaksas, 
izpērkot  nekustamā īpašuma 
Višķu pagastā.
	Nodibināja ceļa servitūtu 

uz Augšdaugavas novada 
pašvaldībai piederošā 
nekustamā īpašumā Ilūkstē.
	Atcēla Ilūkstes novada 

domes 2012. gada 30. 
novembra lēmumu Nr.546.
	Atzina rezerves zemes 

fondā ieskaitītās 2 zemes 
vienības par piekritīgiem 
Augšdaugavas novada 
pašvaldībai.
	Apstiprināja publiskās 

apspriešanas rezultātus par 
koku ciršanu Naujenes pagastā.
	Uzsāka Augšdaugavas 

industriālā parka tehniski 
ekonomiskā pamatojuma 
izstrādi. 
	Nolēma ņemt 

Valsts kasē aizņēmumu 
Atveseļošanās fonda 
projekta Nr.3.1.1.6.i.0/1/23/A/
CFLA/014 “Augšdaugavas 
novada pašvaldības funkciju 
īstenošanai un pakalpojumu 
sniegšanai nepieciešamo 
bezemisiju transportlīdzekļu 
iegāde” īstenošanai.
	Atbalstīja četru 

projektu iesniegšanu Valsts 
Kultūrkapitāla fonda pirmajā 
projektu konkursā.
	Izdarīja grozījumus 

Augšdaugavas novada 
pašvaldības domes 2024. gada 
11. jūlija lēmumā Nr.2370 “Par 
jaunu Valsts un pašvaldības 
vienoto klientu apkalpošanas 
centru izveidi Augšdaugavas 
novada teritorijā”.
	Apstiprināja izsoļu 

rezultātus uz 1 zemes 
vienību un uz 2 nekustāmiem 
īpašumiem Kalkūnes, Maļinovas 
un Naujenes pagastā.

Ar domes pieņemtajiem 
lēmumiem var iepazīties 
pašvaldības mājas lapā sadaļā 
„Publiskie dokumenti”.
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■  MINISTRA vIZīTE

■ CīŅA AR gRAUSTIEM

vESELībAS MINISTRS 
APMEKLēJA 

vIŠĶU 
vESELībAS CENTRU

17. janvārī veselības ministrs 
Hosams Abu Meri apmeklēja 
Augšdaugavas novadu savas 
Latgales reģionālās vizītes 
ietvaros. Šeit viņš viesojās 
Višķu veselības centrā.

Reģionālās vizītēs laikā 
ministrs apmeklēja vairākas 
ārstniecības iestādes Latgalē, 
lai vērtētu Neatliekamās 
medicīniskās palīdzības 
dienesta stratēģisko attīstību un 
ar atbildīgajām amatpersonām 
un speciālistiem pārrunātu 
veselības nozares aktualitātes. 
Vēl viens vizītes mērķis - 
tikšanās ar ģimenes ārstiem 
viņu ārstu prakšu vietās, lai 
apspriestu medicīnas aprūpes 
pieejamību ārpus lielpilsētu 
teritorijas.

Višķu veselības centrā 
Hosams Abu Meri tikās ar 
Augšdaugavas novada domes 
izpilddirektoru Pēteri Dzalbi. 
Špoģu, Višķu ciematu un 
tuvākās apkaimes iedzīvotāji 
ir ļoti apmierināti ar to, ka 
šeit uz vietas var apmeklēt 
ģimenes ārstus, procedūras un 
zobārstniecības kabinetus. Pēc 
Pētera Dzalbes teiktā, situācija 
ar ģimenes ārstu pieejamību 
novadā pamazām uzlabojas – 
daži no viņiem savu otro prakses 
vietu atver feldšeru-akušieru 
punktos, bet, kā jau visur valstī, 
ir zināmas problēmas ar jauniem 
speciālistiem, pat pilsētās, 
nerunājot par lauku teritorijām. 
Ģimenes ārsts Juris Bicāns 
pastāstīja ministram par darba 
specifiku laukos.

“Pašvaldībai ir svarīgi, lai 
veselības aprūpe paliek primāri, 
lai tā ir uz vietas, tur, kur ir 
cilvēks,” teica P. Dzalbe. 

Vēl viens svarīgs jautājums 
– zāļu un aptieku pieejamība. 
Daudziem novada iedzīvotājiem 
ir grūti nokļūt līdz pilsētai, 
lai iegādātos vajadzīgos 
medikamentus. Lielā mērā tas 
ir atkarīgs arī no sabiedriskā 
transporta pieejamības. Pēc 
ministra teiktā, aptiekām tagad 
pievērsta īpaša uzmanība, jo 
no 2025. gada stājušies spēkā 
jaunie zāļu cenu veidošanas 
principi, kuru mērķis ir samazināt 
iedzīvotāju izdevumus par 
medikamentiem. Par aptieku 
pieejamību ārpus pilsētas 
teritorijām daudz diskutēts 
kopā ar nozares speciālistiem, 
asociācijām un ieinteresētiem 
tirgotājiem. 
Teksts, foto: Jeļena Ivancova

PAŠvALDībA 
UZSĀKUSI gRAUSTU 

DEMoNTĀŽU 
NovADĀ

Kalkūnes pagastā uzsākta 
nepabeigtas daudzdzīvokļu ēkas 
demontāža, ko plānots pabeigt 
tuvākajā laikā. Pašvaldības 
pērn izsludinātajam atklātajam 
konkursam pieteicās septiņi 
uzņēmumi. Saimnieciski 
visizdevīgākais piedāvājums 
- 34 850 eiro - bija Jelgavas 
uzņēmumam SIA “Norfa”, ar 
kuru noslēgts līgums par darbu 
veikšanu.  

Nepabeigto ēku savā īpašumā 
pašvaldība iegādājās 2014. gadā 
par 825 eiro. Iepriekš minētais 
īpašums piederēja SIA “Atmodas 
86”. Grausts bija ļoti populāra 
pulcēšanās vieta bērniem un 
jauniešiem, tāpēc pašvaldība 
regulāri saņēma vietējo 
iedzīvotāju sūdzības par graustu 
ciema teritorijā, kas apdraud 
iedzīvotāju drošību. Pašvaldība 
bija ierobežojusi piekļuvi ēkas 
iekšpusei, taču cilvēki allaž atrada 
veidu, kā iekļūt ēkā.  

Pirms pieciem gadiem 
pašvaldība uzsāka atsavināšanas 
procesu, pārdodot ēku izsolē, taču 
visas izsoles bija neveiksmīgas – 
nepieteicās neviens pretendents, 
pat piemērojot sākumcenas 
samazinājumu. 2023. gada 
vidū atsavināšanas process 
tika izbeigts. Pašvaldība 
saņēmusi būvinženiera tehniskās 
apsekošanas atzinumu, kurā kā 
vislabākais risinājums ieteikts 
nojaukt ēkas virszemes daļu. 

Augšdaugavas novada 
pašvaldības izpilddirektors 
Pēteris Dzalbe uzsver, ka 2024. 
gadā pašvaldība uzlika sev par 
mērķi uzsākt programmu un 
nojaukt vidi degradējošās ēkas. 
“Ja mēs šodien skatāmies uz 
Kalkūnes ēku, šī nepabeigtā 
piecu stāvu māja ir padomju 
laiku mantojums, to sāka būvēt 
kooperatīvs, solīja cilvēkiem 
dzīvojamo fondu, bet sabruka 
PSRS, uzņēmumam tā kļuva 
par nastu, nezināja, ko tālāk ar 

to darīt.” Pirms desmit gadiem 
pašvaldība māju izpirka ar domu 
kādreiz nojaukt, šāda iespēja 
parādījās 2024. gada beigās, 
izmantojot dabas resursa fondu.

Tiklīdz izskanēja informācija 
par gaidāmo mājas nojaukšanu, 
pašvaldība saņēma daudz 
negatīvu komentāru no “dīvānu 
ekspertiem”, pēc kuru teiktā ēka 
bija jāsaglabā, jāatjauno, bet 
dzīvokļus jāizdala iedzīvotājiem. 

“Pirms nojaukt šo ēku, vairākas 
reizes tika veiktas pārrunas ar 
blakus esošo dzīvojamo māju 
iedzīvotājiem, vai viņiem ir 
interese atjaunot tāda veida ēku. 
Viņi pateica, ka no sākuma ir 
jāsaved kārtībā tas pašvaldības 
dzīvojamais fonds, kas atrodas 
blakus esošajās mājās,” saka 
pašvaldības izpilddirektors. 
Viņš uzsver, ka tāda tipa ēkām 
un konstrukcijām šodien vairs 
nav pieprasījuma tirgū, tāpēc 
atjaunot tās nav lietderīgi gan 
no finansiālā viedokļa, gan 
izmantošanas iespējām. Ēkas 
būvkonstrukcijas ir cietušas no 
laika zoba un nokrišņiem. Ķieģeļi 
ir sadrupuši, bet vairums betona 
plākšņu un pārsegumu salūzt pat 
pie mazākās vibrācijas, ko rada 
demontāžas tehnika, pieskaroties 
ēkas konstrukcijām.  

“Ja mēs redzam, ka 
nojaukšanas laikā būvmateriāliem 
nav tālāka dzīves cikla, tas 
ir izlietojies un ir nojaucams, 
tad pašvaldība pieņem tādus 
pārdomātus lēmumus, ka tās 
ēkas, kuras vairs nav iespējams 
atjaunot, arī netiks atjaunotas,” 
saka Pēteris Dzalbe.

Gandarījumu par ēkas 
demontāžu pauž blakus mājas 
iedzīvotājs Jevgēņijs Klimanovičs, 
kuru satiekam ciematā. Viņš 
atzīst, ka satraukums par 
neapdzīvoto ēku iedzīvotāju 
vidū valdījis jau sen. “Ne 
vienmēr vecāki var savus bērnus 
pieskatīt. Šovasar sirds ietrīcējās, 
redzēju, ka desmitgadīgie kaut 
kur atraduši caurumu. It kā viss 
bija aiztaisīts, bet kāds bija izsitis 
caurumu, bērni atrada un skraidīja 
pa jumtu. Paldies Dievam, ka šo 

beidzot jauc nost, jo viena lieta, 
ja tur kāds lielais ielien, bet tur 
mazie līda un nevienu vien reizi. 
Arī ēkā ir vietas, kur caurumi 
milzīgi un var izkrist, jo viņi skrēja 
līdz pašam jumtam un pa jumtiem 
skraidīja. Tāpēc liels prieks, 
ka beidzot šo māju nojauc un 
būs mums te skaista sakārtota 
Kalkūne.”

Izpilddirektors Pēteris Dzalbe 
uzsver, ka pašvaldība ieguldīs 
līdzekļus nevis graustu, bet reāla 
dzīvojamā fonda atjaunošanā, 
kurš būs energoefektīvs un 
pieprasīts. “Šobrīd parādās 
tendence, ka cilvēki no 
lielpilsētām grib pārbraukt uz 
mazpilsētām, uz lauku apvidus 
teritorijām. Piemērs ir arī 2024. 
gads, kad 90 mājas tika nodotas 
ekspluatācijā, tas nozīmē, ka 
cilvēki ir atbraukuši, ir sakārtojuši 
vai uzbūvējuši savas viensētas 
un dzīvo lauku apvidos, cilvēki 
vairs negrib dzīvot bloku mājās, 
negrib dzīvot lielās kopienās, 

viņi grib mazākas kopienas, 
mazākas mājas,” teic P. Dzalbe 
un piebilst, ka Latvijā ienākusi 
skandināvu tendence, jo jaunās 
daudzdzīvokļu mājas tiek būvētas 
maksimāli 2-3 stāvus lielas ar 
nelielu dzīvokļu skaitu. “Tāpēc vidi 
degradējošās ēkas tiks nojauktas 
par adekvātiem līdzekļiem, un, 
izmantojot gan pašvaldības 
resursu, gan iedzīvotāju resursus 
un Eiropas struktūrfondu 
resursus, tiks izbūvētas jaunas 
dzīvojamās mājas.”  

Nojaucot ēku, būvgruži tiks 
sadrupināti un izmantoti mazāku 
pagastu ceļu vai meža ceļu 
uzbēršanai, savukārt teritorija 
tiks sakārtota un apzaļumota, bet 
ar laiku, iespējams, tiks izmantota 
citiem mērķiem. 

No iedzīvotājiem izskanējis 
ierosinājums nojaukt arī 
nepabeigto daudzstāvu ēku 
Lociku ciemā ceļa malā, taču tā 
atrodas nevis pašvaldības, bet 
privātīpašumā. Izvērtējot Lociku 

mājai līdzīgu ēku tehnisko stāvokli, 
Pēteris Dzalbe uzskata, ka tā 
būtu nojaucama līdz pamatiem 
un vietā no nulles jābūvē jauna 
ēka, izmantojot mūsdienīgus 
materiālus un tehnoloģijas, un 
izveidojot pievilcīgu dzīvesvietu 
iedzīvotājiem. Privātuzņēmums, 
kas pirms dažiem gadiem ēku 
iegādājās un uzsāka tai veidot 
atjaunošanas projektu, esot 
nonācis finansiālās grūtībās un 
no savas ieceres atteicies, tāpēc 
pašlaik šī ēka izlikta pārdošanā. 

“Pašvaldība šobrīd 
pievērš uzmanību primāri 
tikai pašvaldības fondam, 
mēs ieguldām līdzekļus tikai 
pašvaldības īpašumā esošo 
ēku nojaukšanai. Bet ir arī doma 
2025. gada budžetā ieplānot 
vairāku ēku nojaukšanu, kas 
ir privātīpašnieku īpašumā ar 
uzlikumu, ka ir beigušies termiņi 
par brīdinājumiem, par to, ka 
ēka ir vidi degradējoša un tā 
ir jānojauc. Īpašnieki negrib 
ieguldīt savus līdzekļus, tāpēc 
piedāvāsim 2025. gadā iespēju 
tādas ēkas nojaukt un tālāk 
piedzīt no īpašnieka līdzekļus, kas 
tika iztērēti,” saka P. Dzalbe. Viņš 
atzīst, ka pirms daudziem gadiem 
bija iespēja par dažiem eiro 
iegādāties daudzus īpašumus, 
taču īpašnieki aizmirst, ka šie 
īpašumi ir jāuztur un jāiegulda 
tajos līdzekļi. Šobrīd jau uzsākti 
vairāki administratīvie procesi ar 
naudas sodiem vairāku graustu 
īpašniekiem Medumu un Višķu 
pagastā, mudinot īpašniekus 
beidzot sakārtot savus īpašumus. 

Tiklīdz tiks pabeigta ēkas 
demontāža Kalkūnes pagastā 
un sakārtota teritorija, tiks 
uzsākta vēl viena objekta 
nojaukšana Vaboles pagastā – 
vecā ēdnīca. Būvniecības ieceres 
dokumentācijas izstrādei un 
ēdnīcas nojaukšanai Vabolē tika 
saņemti 6 piedāvājumi, no kuriem 
saimnieciski visizdevīgākais 
piedāvājums - 27 750 eiro - bija 
SIA «NORFA», ar kuru noslēgts 
līgums par darbu veikšanu. 

Teksts, foto: Inese Minova
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PRoJEKTI ■
SĀK īSTENoT 

PRoJEKTA 
“JEZUīTU KLoSTERA 

UN ILŪKSTES 
UPES PIEKRASTES 

ĀRTELPAS ATTīSTībA” 
1. KĀRTU

2024. gada 30. jūlijā 
Augšdaugavas novada 
pašvaldība ir parakstījusi 
vienošanos ar Centrālo finanšu 
un līgumu aģentūru par Eiropas 
Savienības fonda projekta 
“Jezuītu klostera un Ilūkstes 
upes piekrastes ārtelpas 
attīstība” 1. kārtas īstenošanu. 
Projektu finansiāli atbalsta 
Eiropas Reģionālās attīstības 
fonds 487 651 eiro apmērā, kā arī 
pašvaldība projekta īstenošanai 
nodrošinās līdzfinansējumu 
86 056 eiro apmērā. Projekta 
pirmās kārtas kopējās izmaksas 
ir 573 707 eiro, projektu plānots 
īstenot līdz 2026. gada 31. 
decembrim.

Projekta “Jezuītu klostera un 
Ilūkstes upes piekrastes ārtelpas 
attīstība” mērķis ir labiekārtot 
Ilūkstes upes piekrastes 
ainavu, tādējādi uzlabojot arī 
blakus esošā Jezuītu klostera 
kompleksa teritoriju. Projekta 
ietvaros tiks izveidota gājēju 
promenāde gar Ilūkstes upi, 
atpūtas un izziņas vietas. 
Tādā veidā tiks nodrošināta 
publiskās ārtelpas pieejamība 
Ilūkstes iedzīvotājiem un 
pilsētas viesiem, kā arī tiks 
veicināta cilvēku izpratne par 
kultūrvēsturisko un dabas 
mantojumu. Iedzīvotājiem tiks 
nodrošināta pieeja vienīgajai 
publiskajai ūdenstecei pilsētā. 

Projekts ir neliela daļa 
no plašās Jezuītu klostera 
kompleksa un Ilūkstes upes 
piekrastes publiskās ārtelpas 
attīstības koncepcijas, kura 
tika izstrādāta, piesaistot 
Latvijas Ainavu arhitektu 
asociācijas (LAAA) valdes 
priekšsēdētāju Lilitu Sproģi, 
pētnieci, LAAA Sertifikācijas 
institūcijas vadītāju Evitu 
Zavadsku, Latvijas Biozinātņu 
un tehnoloģiju universitātes 

Ainavu arhitektūras un vides 
inženierijas institūta vadošo 
pētnieci un profesori Aiju 
Ziemeļnieci, kuras izstrādāja 
vēsturisko un arhitektūras 
izpēti Ilūkstes pilsētai, atklājot 
daudz interesantu un nozīmīgu 
faktu par pilsētu, tās vēsturi 
un Jezuītu klostera vēsturisko 
apbūves kompleksu. 

Lai iepazīstinātu vietējos 
iedzīvotājus ar izstrādāto 
koncepciju un projektā 
plānotajām aktivitātēm, 
Augšdaugavas novada 
pašvaldība 16. janvārī organizēja 
Ilūkstes un plašākas apkaimes 
iedzīvotāju tikšanos ar 
koncepcijas izstrādes komandu. 

Par spīti diviem pasaules 
kariem, kas no pilsētas ainavas 
ir dzēsuši daudzas vēsturiskās 
pērles, tai skaitā lielo Jezuītu 
klosteri, līdz mūsdienām ir 
saglabājušās 18. gadsimta 
vēsmas, kuras, saglabājot un 
attīstot, ir iespējams Ilūksti 
veidot kā otru Kuldīgu, protams, 
izceļot Ilūkstes šarmu un 
unikalitāti. Izpētes materiālā 
“Jezuītu klostera un Ilūkstes 
upes piekrastes ainavas 

koncepcija” speciālistes ir 
izveidojušas piedāvājumu, kā 
varētu attīstīt Ilūkstes upes 
piekrasti un Jezuītu klostera 
kompleksu nākotnē. Izpētes 
rezultātā ir pieejami vizuāli 
materiāli, kā varētu izskatīties 
promenāde visā tās garumā, 
kā arī ir izstrādāts piedāvājums, 
kā varētu attīstīt klostera ēkas 
ārtelpu. Īstenojot Jaunā Eiropas 
“Bauhaus” principus – estētika, 
ilgtspēja un iekļaušana, 
piedāvājumā ir izmantoti dabai 
draudzīgi risinājumi, nepadarot 
teritoriju mākslīgu. Jaunā 
koncepcija ļaus pilsētvidei 
saskarties ar dabisko lauku 
vidi un tajā pašā laikā būs 
jūtams vēsturiskais un senais 
pieskāriens, ko radīs klosteris. 

Augšdaugavas novada 
pašvaldības domes 
priekšsēdētāja vietnieki Vitālijs 
Aizbalts un Maigurs Krievāns 
atzīst, ka piedāvājums ir 
brīnišķīgs, ar tālu skatu nākotnē, 
tomēr attīstīt visu teritoriju tikai 
ar pašvaldības spēkiem un 
resursiem šodien nav iespējams. 
Tas būs ilgs process, līdz tiks 
sasniegts mērķis, tāpēc tiek 

aicināti arī Ilūkstes iedzīvotāji 
izrādīt iniciatīvu un sadarboties, 
lai Ilūksti padarītu par īstu pērli 
Sēlijā. 

Projekta pirmā kārta ļaus 
labiekārtot vidi upes krastā, 
kā arī paralēli projektam 
pašvaldība risinās problēmu 
– tiks tīrīta upes gultne, 
uzlabojot ūdensteces veselību 
un izskatu. Tiek domāts arī 
par iedzīvotāju ērtībām, tāpēc 
pie upes esošajai privātmājai 
tiks izbūvēts servitūta ceļš, 
kā arī blakus daudzdzīvokļu 
mājām tiks izbūvēts lielāks 
stāvlaukums. Vitālijs Aizbalts 
stāsta: “Katrai vietai, pilsētai ir 
jābūt savai odziņai, kaut kam, ar 
ko tā izceļas. Mēs gribētu, lai šeit 
paliek dzīvot vietējie, nebrauc 
prom jaunieši un uz šejieni 
brauc tūristi. Līdz ar to tapa šī 
koncepcija par klosteri. Lai mēs 
tiktu līdz klostera restaurācijai 
un visas teritorijas attīstībai, 
tas ir “ilgais ceļš kāpās”. Bet 
mēs tagad varam saprast, kā 
mēs varam pamazām sākt 
šo ceļu. Tas arī ir atkarīgs no 
pieejamajiem Eiropas finanšu 
instrumentiem, ko centīsimies 
izmantot arī nākotnē.” 

Ilūkstes iedzīvotāji atzinīgi 
vērtē projektu - ilūkstiete 
Vita Kukjāne izteica pateicību 
pašvaldībai un projekta 
komandai par ideju un tās 

iedzīvināšanu, jo teritorija tiešām 
ir degradēta, bet ar potenciālu 
attīstīties. Viņa atzīst, ka ir 
nedaudz žēl, ka projekts tiek 
rīkots tikai tagad, ka jau agrāk 
nenotika virzība šīs teritorijas 
attīstībai. Tomēr iedzīvotāji 
ir gatavi paciest neērtības 
un būvdarbu trokšņus, lai 
sasniegtu mērķi, kas padarīs vidi 
draudzīgāku iedzīvotājiem un 
Ilūksti pievilcīgāku un skaistāku.

Ilūkstiete Līvija Tamane arī 
ir gandarīta par to, ka senais 
Jezuītu klosteris beidzot tiek 
“celts saulītē”, ka tiek pētīta 
Ilūkstes vēsture un pilsēta 
tiek attīstīta, balstoties uz 
seno mantojumu. Līvijas 
kundze stāsta, ka, pētot senos 
materiālus par pilsētu un 
klosteri, ir atklāts, ka tam līdzās 
kādreiz ir bijis botāniskais dārzs. 
Viņa uzsver, ka ir pieejami šie 
materiāli un šis ir vēl viens veids, 
kā papildināt Ilūkstes attīstības 
virzienu.

Koncepcijas izklāsts ļāva 
ilūkstiešiem paskatīties uz savu 
pilsētu ar svaigu skatu, ieraudzīt 
to, ko ikdienas rutīnā nepamana. 
Cerams, ka šis projekts būs 
sākums Ilūkstes iedzīvotāju 
aktivitātei un idejām, kā paši 
iedzīvotāji varētu iesaistīties un 
attīstīt pilsētu turpmāk. 

Teksts, foto: Māra Multiņa

UZSĀKTA PRoJEKTA 
“SoCIĀLo MĀJoKĻU 

ATJAUNOŠANA 
AUGŠDAUGAVAS 

NovADĀ” 
īSTENoŠANA

2024. gada 30. jūlijā 
starp Augšdaugavas novada 
pašvaldības Centrālo pārvaldi 
un Centrālo finanšu un līgumu 
aģentūru (CFLA) tika noslēgta 
vienošanās par Eiropas 
Reģionālā attīstības fonda 
projekta Nr. 4.3.1.3/1/24/A/031 
“ Sociālo mājokļu atjaunošana 
Augšdaugavas novadā” 
īstenošanu.

Projekts tiks īstenots 
saskaņā ar 19.09.2023. Ministru 
kabineta noteikumiem Nr.538 
„Eiropas Savienības kohēzijas 
politikas programmas 2021.–
2027. gadam 4.3.1. specifiskā 
atbalsta mērķa „Veicināt 
sociāli atstumto kopienu, 

mājsaimniecību ar zemiem 
ienākumiem un nelabvēlīgā 
situācijā esošo grupu, tostarp 
cilvēku ar īpašām vajadzībām 
sociāli ekonomisko integrāciju, 
īstenojot integrētas darbības, 
tostarp nodrošinot mājokli 
un sociālos pakalpojumus” 
4.3.1.3. pasākuma „Sociālo 
mājokļu atjaunošana vai jaunu 
sociālo mājokļu būvniecība” 
īstenošanas noteikumiem.

Projekta mērķisir nodrošināt 
cilvēka cienīgiem dzīves 
apstākļiem atbilstoša mājokļa 
pieejamību un samazināt rindas 
pašvaldības mājokļu izīrēšanai 
mazāk aizsargātām personām, 
kas reģistrētas likuma “Par 
palīdzību dzīvokļa jautājumu 
risināšanā” 3. panta 1. un 2. 
punktā minētās palīdzības 
saņemšanai, atjaunojot 
pašvaldības īpašumā esošās 
dzīvojamās telpas.

Projekta ietvaros plānots veikt 

18 pašvaldības īpašumā esošo, 
neizīrēto dzīvokļu atjaunošanas 
darbus. Projekta īstenošanas 
rezultātā radītie izīrējamie 
dzīvokļi būs ar pilnu iekšējo 
apdari, vannas, virtuves un 
tualetes telpas būs aprīkotas 
ar nepieciešamajām iekārtām 
šo telpu funkcionalitātes 
nodrošināšanai, kā arī 8 
dzīvokļos plānots veikt apkures 
radiatoru nomaiņu uz jauniem, 
energoefektīviem radiatoriem. 
Trijos dzīvokļos tiks nodrošināta 
vides pieejamība personām ar 
funkcionālajiem traucējumiem, 
vienā dzīvoklī tiks nodrošināta 
vides pielāgošana personai ar 
redzes traucējumiem un trīs 
dzīvokļi tiks pielāgoti personām 
ar garīga rakstura traucējumiem. 
Minēto pielāgošanas būvdarbu 
veikšanas laikā tiks nodrošinātas 
eksperta konsultācijas vides, 
iekārtu un ierīču, virtuves un 
sanitāro telpu funkcionalitātes 

un piekļūstamības 
nodrošināšanai personām 
ar dažādiem funkcionāliem 
traucējumiem. Projekta 
noslēgumā tiks piesaistīts 
sertificēts eksperts atjaunoto 
elektroinstalāciju pārbaudei 
atbilstoši ugunsdrošību 
regulējošo normatīvo aktu 
prasībām.

Pašvaldību mājokļu 
izīrēšana mazāk aizsargātām 
personām ir svarīgs sociālās 
politikas instruments, kas 
palīdz nodrošināt pieejamus 
un atbilstošus dzīves apstākļus 
tiem, kuriem ir grūtības atrast 
vai saglabāt mājokli privātajā 
tirgū. Ir svarīgi nodrošināt, 
lai mājokļi ir piemēroti mazāk 
aizsargātajām personām, 
tostarp ar personu ar īpašām 
vajadzībām piekļuves iespējām, 
drošības pasākumiem un citiem 
pielāgojumiem, kas atbilst 
konkrēto personu vajadzībām. 

Šie pasākumi palīdz uzlabot 
pieejamo mājokļu kvalitāti un 
kvantitāti mazāk aizsargātajām 
personām, sniedzot tiem 
stabilas un drošas dzīves vietas.

Projekta kopējie attiecināmie 
izdevumi 323 228.97 EUR, 
no tiem: Eiropas Reģionālās 
attīstības fonda (ERAF) 
finansējums 261 527.20 EUR 
un pašvaldības finansējums 61 
701.77 EUR.

Projekta īstenošana plānota 
līdz 2025. gada 31. decembrim.

Kontaktinformācija:
 Guna Smelcere, 

Augšdaugavas novada 
pašvaldības Centrālās 

pārvaldes Attīstības 
pārvaldes vecākā projektu 

vadītāja, 654 76882, 
guna.smelcere@

augsdaugavasnovads.lv
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■ JAUNATNE

AUGŠDAUGAVAS 
NOVADS GATAVOJAS 
XIII LATvIJAS SKoLU 

JAUNATNES DZIESMU 
UN DEJU SvēTKIEM 

NoSLēDZIES EIRoPAS 
SoLIDARITĀTES 

KoRPUSA PRoJEKTS 
“CEĻŠ UZ IESPēJĀM”

No 2024. gada 1. septembra 
līdz 2025. gada 31. janvārim 
Vaboles jauniešu attīstības 
centrs īstenoja Eiropas 
Solidaritātes korpusa projektu 
“Ceļš uz iespējām”. Projekts ilga 
5 mēnešus, tika īstenotas 10 
aktivitātes, kuras apmeklēja 156 
jaunieši un bērni no Vaboles, 
Kalupes, Nīcgales un Līksnas 
pagastiem.

Projekts “Ceļš uz iespējām” 
tika īstenots, lai radītu 
labvēlīgu vidi jauniešu attīstībai 
Vaboles, Līksnas, Kalupes un 
Nīcgales pagastu jauniešu 
pulcēšanās vietās, kur jaunieši 
varēs dalīties savās idejās, 
pieredzē, attīstot savstarpējo 
komunikāciju un lietderīgu brīvā 
laika pavadīšanu. Ideja balstās 
uz daudzpusīgu jauniešu 
izglītošanu par iespējām Latvijā 
un ārpus tās, veicinot viņu 
personisko attīstību. Projekts 
ietver daudzpusīgas aktivitātes, 
dodot iespēju katram jaunietim 
attīstīt savas prasmes un 
kompetences dažādās jomās.

Projekta pirmā aktivitāte 
sākās 14. septembrī. Jaunieši 
devās sevis izzinošā pārgājienā 
“Es, līdzcilvēki un sabiedrība” 
kopā ar “Piedzīvojumu gars” 
vadītāju un izaugsmes treneri 
Ati Ķeņģi. Jauniešiem bija 
iespēja gūt priekšstatu par 
to, kā līdzdalība sabiedriskajā 
dzīvē var mainīt cilvēku 
attiecības ar sabiedrību un 
kā paši jaunieši var ietekmēt 
un radīt pozitīvas pārmaiņas 
savā kopienā. Pārgājiena laikā 
notika darbnīca, kurā tika runāts 
par ilgtspējīgu dzīvesveidu, 
atkritumu šķirošanu un efektīvu 
enerģijas izmantošanu. 

24. oktobrī norisinājās 
radošās rakstīšanas darbnīca 
“Vārdos ir spēks” kopā ar 
“Loesje Latvija” pārstāvjiem. 
Tās laikā jaunieši iemācījās 
veidot iedvesmojošus saukļus 
un ar to palīdzību paaust savu 
viedokli. Dalībnieki iesaistījās 
tekstu radīšanas procesā un 
koprades spēkā, meklējot 
veidus, kā caur radošumu izteikt 
savu viedokli un uzklausīt citus. 
Izveidotie saukļi tiks izmantoti 
arī nākamajos “Loesje Latvija” 
plakātos.

9. novembrī  jaunieši 
piedalījās iedvesmojošā un 
izglītojošā darbnīcā “Jauniešu 
potenciāls un iespējas” kopā ar 
Ievu Johansson. Šī darbnīca bija 
lieliska iespēja jauniešiem atklāt 
un attīstīt savu potenciālu, 
labāk izprast savas spējas un 
stiprās puses, kā arī piedāvāja 
noderīgus rīkus un stratēģijas 
ceļā uz sasniegumiem. Šī 
pasākuma ietvaros norisinājās 
diskusija par skolēnu mācību 
uzņēmumiem, lai iedvesmotu 
jauniešus darboties un attīstīt 
savas idejas.

10. un 12. decembrī notika 
darbnīcas “Mani mērķi=mana 
nākotne” Vaboles un Kalupes 
pamatskolā, ko vadīja Vaboles 
jauniešu attīstības centra 
jaunatnes lietu speciālistes 
Laura Grigorjeva un Zane Ozola. 
Jaunieši izveidoja personīgos 
Vision board – pazīstami kā 
mērķu dēļi, kas ir vizuāls rīks, 
kurš palīdz fokusēties uz 
mērķiem un iedvesmoties to 
sasniegšanai. Jaunieši uzzināja, 
kā efektīvi definēt mērķus, 
sadalot tos sasniedzamos un 
reālistiskos soļos. Šī darbnīca 
sniedza iespēju ne tikai izzināt 
sevi, bet arī labāk izprast, kā 
plānošana un mērķtiecība 
palīdz soli pa solim sasniegt 
vēlamo. Šīs zināšanas jaunieši 
varēs izmantot gan skolā, gan 

savā personīgajā izaugsmē.
14. decembrī notika 

pieredzes stāstu pēcpusdiena 
“Solis Tālāk”, kurā varēja 
smelties iedvesmu un idejas 
no atpazīstamiem savas jomas 
speciālistiem. Pieredzes stāstos 
dalījās Lauris Zalāns, RADIO TEV 
ētera personība, sociālo tīklu 
satura veidotājs un skatuves 
cilvēks, Sintija Turkopole, 
digitālā mārketinga vadītāja no 
EHR Media Group, kā arī Lovisa 
Ķerubine, Multifunkcionālā 
jaunatnes iniciatīvu centra 
“Kvartāls” jaunatnes darbiniece 
un aktīva brīvprātīgā. Pieredzes 
stāsti radīja pavisam citu 
priekšstatu par dažādām 
profesiju nozarēm un 
paplašināja jauniešu redzesloku 
vēl vairāk. Šis pasākums sniedza 
iespēju iepazīt jaunus cilvēkus, 
iedvesmoties un mudināja 
jauniešus spert soli tālāk savā 
izaugsmē. 

Vaboles jauniešu attīstības 
centrs aptver četras jauniešu 
pulcēšanās vietas – Vaboles, 
Līksnas, Kalupes un Nīcgales 
pagastos. Janvārī Vaboles 
jauniešu attīstības centra 
jaunatnes lietu speciālistes 
Laura un Zane kopā ar 
jauniešiem radīja draudzīgu 
un iedvesmojošu vidi, kurā viņi 

ne tikai aktīvi darbojas, bet arī 
realizē un attīsta savas idejas, 
stiprinot savas prasmes un 
paplašinot redzesloku. Katrā 
no šīm vietām tika izveidots 
īpašs motivācijas un iespēju 
stūrītis “Meklē IESPĒJAS”, kur 
ir pieejama plaša un noderīga 
informācija par iespējām gan 
Latvijā, gan ārpus tās, tostarp 
par Jaunatnes starptautisko 
programmu aģentūru, 
Nodarbinātības valsts aģentūru, 
Erasmus+, EuroDesk , European 
Youth Portal, Augšdaugavas 
novada jaunatni un novada 
jauniešu attīstības centriem. 
Pie katra resursa pieejama 
īsa informācija, saites un QR 
kodi, kas ļauj ātri un ērti piekļūt 
detalizētai informācijai internetā. 
Motivācijas stūrīši “Meklē 
IESPĒJAS” kļuva par vietu, kur 
jaunieši var ne tikai saņemt 
atbalstu un iedvesmu, bet arī 
atrast praktisku informāciju par 
iespējām, kas palīdz sasniegt 
mērķus gan Latvijā, gan ārpus 
tās. 

Projekta noslēgumā katrā 
jauniešu pulcēšanās vietā 
kopā ar jauniešiem izvērtējām 
paveikto, atskatījāmies uz 
projekta gaitu un sākotnēji 
izvirzītajiem mērķiem. Dalībnieki 
ar aizrautību dalījās pieredzē, 

secinājumos un iespaidos par 
projektā paveikto, kā arī ieteica 
jaunas idejas nākotnes attīstībai. 
Paldies visiem dalībniekiem 
par ieguldīto enerģiju, laiku un 
entuziasmu! Kopā esam radījuši 
vietu, kas iedvesmo, motivē un 
veicina izaugsmi.

Projekta “Ceļš uz iespējām” 
ietvaros tika radīta labvēlīga 
vide, kur jaunieši varēja 
attīstīt savas prasmes un 
kompetences dažādās jomās, 
veicinot personisko izaugsmi. 
Projekts palīdzēja jauniešiem 
iegūt plašāku skatījumu uz 
iespējām Latvijā un ārpus tās, 
kas veicināja viņu motivāciju 
un apņēmību sasniegt savus 
mērķus.

Aktivitātes stiprināja 
savstarpējo komunikāciju un 
sadarbību, radot iespējas 
pieredzes apmaiņai un 
draudzību veidošanai. Projekta 
laikā jaunieši apguva jaunas 
prasmes, piemēram, radošumu, 
kritisko domāšanu un komandas 
darbu, kā arī iemācījās lietderīgi 
pavadīt brīvo laiku. Projekts 
veicināja jauniešu aktīvāku 
iesaistīšanos vietējās kopienās, 
stiprinot viņu piederības sajūtu 
un vēlmi dot ieguldījumu 
sabiedrības attīstībā.

Projekts “Ceļš uz iespējām” 
tiek īstenots Eiropas Komisijas 
programmas Eiropas Solidaritātes 
korpuss ietvaros, programmu 
Latvijā administrē Jaunatnes 
starptautisko programmu 
aģentūra. 

“Līdzfinansē ES. Šī 
publikācija atspoguļo vienīgi 
autoru uzskatus un viedokli, un 
neobligāti ES, Eiropas Komisijas 
vai Jaunatnes starptautisko 
programmu aģentūras viedokli, 
kuras nav atbildīgas par tajā 
ietvertās informācijas jebkādu 
izmantošanu.”

Laura Grigorjeva

Jau šovasar, no 5. līdz 13. 
jūlijam, norisināsies XIII Latvijas 
Skolu jaunatnes dziesmu un 
deju svētki, kuru laikā Rīgā 
notiks vairāk nekā 30 pasākumi 
dažādās norises vietās – 
Mežaparka Lielajā estrādē, 
Nacionālajā stadionā “Daugava”, 
Arēnā Rīga, Starptautiskajā 
izstāžu centrā Ķīpsalā, Dailes 
teātrī, VEF Kultūras pilī, Rīgas 
Domā, Latvijas Etnogrāfiskajā 
brīvdabas muzejā, Brīvības 
laukumā, Vērmanes dārzā un 
citur. Plānots, ka svētkos varētu 
piedalīties aptuveni 30 000 – 35 
000 dalībnieku.

Svētkos piedalīsies koru un 
vokālo ansambļu dziedātāji, 
tautas un mūsdienu deju dejotāji, 
pūtēju orķestru un simfonisko 
orķestru mūziķi, folkloras kopu 
un tautas mūzikas ansambļu 
dalībnieki, akordeonisti, 
koklētāji, jaunie mākslinieki, 
aktieri – dažādu māksliniecisko 
kolektīvu dalībnieki no Latvijas 

un diasporas. 
XIII Latvijas Skolu jaunatnes 

dziesmu un deju svētkiem 
gatavojas 547 dalībnieki no 
Augšdaugavas novada 16 
izglītības iestādēm – 168 dejotāji 
no 9 tautas deju kolektīviem, 
101 dziedātājs no 4 koriem, 28 
divu folkloras kopu dalībnieki, 
28 pūšamā orķestra dalībnieki, 
15 divu akordeonistu ansambļu 
dalībnieki, 6 koklētāju ansambļa 
dalībnieki, 76 dalībnieki no 
vairākiem mazajiem mūzikas 
kolektīviem, 40 trīs teātru 
pulciņu dalībnieki, 85 vizuālās 
un vizuāli plastiskās mākslas 
dalībnieki. 

Svētku nedēļas programmā 
iekļauti vairāk kā 30 notikumi 
– mūsdienu deju koncerts, 
koklētāju ansambļu koncerts, 
folkloras programma, tautas 
mūzikas koncerts, Svētki 
Vērmanes dārzā, Svētku 
dalībnieku gājiens. Pirmo reizi 
Svētku programmā iekļauts 
akordeonu mūzikas koncerts. 
Jau tradicionāli Svētkos skanēs 
pūtēju orķestru koncerts, 
notiks tautas deju lielkoncerts 
Daugavas stadionā un Svētki 
noslēgsies ar koncertu 

Mežaparka Lielajā estrādē.
10. jūlijā Starptautiskajā 

izstāžu centrā Ķīpsala skanēs 
pūtēju orķestru koncerts “Tā 
radās skaņa…”. 

11. un 12. jūlijā Nacionālajā 
stadionā “Daugava” notiks deju 
lielkoncerts “Es atvēru Laimas 
dārzu”. 

13. jūlijā plkst.16.00 
Mežaparka Lielajā estrādē 
skanēs Svētku Noslēguma 
koncerts “TE-AUST”. 

Latvijas Skolu jaunatnes 
dziesmu un deju svētki ir lielākā 
bērnu un jauniešu dziesmu un 
deju tradīcija Latvijā. Tie notiek 
reizi piecos gados starplaikā 

starp Vispārējiem latviešu 
dziesmu un deju svētkiem. 
XIII Latvijas Skolu jaunatnes 
dziesmu un deju svētkus rīko 
Valsts izglītības satura centrs.

Vēlam veiksmi mūsu novada 
svētku dalībniekiem skatēs!

Sagatavoja Inese Minova
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 PRoJEKTI ■
TAPIS bALTKĀJU 

PILSKALNA 
vEKToRFoRMAS 

ATTēLS
Biedrība “Zaļā krūze”, kas 

darbojas dabas un kultūras 
mantojuma saglabāšanas jomā, 
2024. gadā izveidojusi Baltkāju 
pilskalna vektorformas attēlu, 
kurā atainota agrajā dzelzs 
laikmetā apdzīvotā pilskalna 
ikdiena – te redzama apmetne 
kalna piekājē un nocietināts 
kalna plakums, kur patverties 
ienaidnieka uzbrukuma 
gadījumā. Lai gan attēls vairāk 
uzskatāms par māksliniecisku 
interpretāciju, jo koka būves 
kopš mūsu ēras 1. gadsimta nav 
saglabājušās, tomēr tas balstīts 
zinātniskos pētījumos par agrā 
dzelzs laikmeta pilskalniem.

Projekta vadītāja un iniciatore 
Jolanta Bāra stāsta: “Baltkāju 
pilskalns atrodas netālu no 
manām mājām, arī Baltkāju 
mājas, pēc kā tas nosaukts, 
atrodas tepat pāri laukam. Tautā 
pilskalnu sauc par Napoleona 
kalnu un apkaimi – par Napoleona 
laukiem, bet tās ir atskaņas no 
1812. gada Francijas-Krievijas 
kara, kad patiešām franču 
karaspēka vienību nometne 
atradās šajā teritorijā. Tomēr 
pilskalns ir daudz senāks, tas 

bijis apdzīvots gandrīz pirms 
diviem tūkstošiem gadu, un ir 

viena no senākajām zināmajām 
cilvēka apmetnēm Sēlijā. Pašlaik 

pilskalns ir grūti pieejams un 
apkārtējā ainavā īpaši neizceļas, 
bet man vienmēr gribējies zināt, 
kā tad tur varēja izskatīties. 
Tā arī radās traka ideja – vajag 
uzzīmēt! Un ne tikai uzzīmēt, 
bet arī sagatavot mūsdienu 
tehnoloģijās izmantojamu 
vektorattēlu, ko pēc tam 
var izmantot uz stendiem, 
mājaslapās vai pat papildinātās 
realitātes projektos. 
Augšdaugavas novada 
pašvaldība atbalstīja iesniegto 
Nevalstisko un reliģisko 
organizāciju līdzfinansējuma 
projektu “Kalkūnes pagasta 
vēsture – pamats kopienas 
identitātei”, un darbs varēja 
sākties.”

Baltkāju pilskalna attēla 
oriģinālu ar tušu un akvareli 
uzzīmēja mākslinieks Agris 
Liepiņš, kura uzceltā Uldevena 
koka pils rekonstrukcija 
Lielvārdē jau 30 gadus pārsteidz 
un iedvesmo apmeklētājus. Viņš 
atzina, ka zinātniskā materiāla 
par agrā dzelzs laikmeta 
pilskalniem ir maz, un par 
Baltkāju pilskalnu jo īpaši, tādēļ 
nācās izmantot visas zināšanas 
par tā laika koka būvēm – tās 
pārsvarā bijušas zemē ieraktu 
stāvkoku konstrukcijas no ne 
visai resniem kokiem – 12-16 
cm diametrā. Varētu būt bijuši 

arī  vienkārši guļus likti koki vai 
izmantots vissenākais no pakšu 
pirmsākumiem – sietais paksis, 
kur baļķu galu savienojums 
iekrauts starp trim vertikāli 
ieraktiem stabiem. Tomēr 
noteicošie ir stāvkoku krāvumi 
un dažādi pīti žogi un slieteņi. 

Pēc tam katru smalkā 
zīmējuma līniju vektorformātā 
pārnesa grafikas dizaineris Māris 
Strautmalis. Lai būtu pavisam 
droša par attēla mākslinieciskās 
interpretācijas atbilstību 
agrajam dzelzs laikmetam un 
pieejamiem pētījumiem, J.Bāra 
konsultējās arī ar arheologu, 
vēstures zinātņu doktoru Juri 
Urtānu, kurš veicis un publicējis 
plašu pētījumu klāstu arī par 
Augšzemes pilskalniem. Tapa 
vēl daudz precizējumu un 
interesantu papildinājumu, ko 
Māris Strautmalis arī veiksmīgi 
integrēja sākotnējā vektorattēla 
versijā. Pašlaik attēlā redzami 
nocietinājumi, ēkas un slieteņi, 
žogi, cilvēki, arī mājdzīvnieki – 
zirgi, suņi, aitas un kazas.

Paldies visiem, kas iesaistījās 
projektā!

Biedrības “Zaļā krūze” 
vadītāja Jolanta Bāra

NAUJENES 
NovADPēTNIECībAS 

MUZEJĀ TIEK 
PAPILDINĀTA DAbAS 

EKSPoZīCIJA

2024. gadā Valsts zivju 
fonds atbalstīja Augšdaugavas 
novada pašvaldības Centrālās 
pārvaldes iesniegto projektu 
“Sabiedrības informēšanas 
pasākumu nodrošināšana par 
zivju resursiem Augšdaugavas 
novadā”. Projekta kopējā 
summa 12285,36 EUR, no 
kuras 10933,96 EUR bija Valsts 
zivju fonda atbalsts. Šī projekta 
ietvaros lielākā saņemtā 
finansējuma daļa tika iztērēta 
Naujenes Novadpētniecības 
muzeja dabas ekspozīcijas 
paplašināšanai, ar mērķi 
informēt sabiedrību par 
Daugavas upē vēsturiski 
mītošo zivju daudzveidību. 
Ekspozīcija tika  papildināta ar 
Daugavas upes vēsturiskajam 
lomam raksturīgām 9 zivju 
mulāžām, kuras veidojusi 
Latvijā pazīstama zivju 
taksidermiste Sarmīte Inberga.  

Sarmītei Inbergai ir vērā 
ņemama pieredze taksidermijā 
– 8 gadi tika nostrādāti 
Latvijas Dabas muzejā, vēlāk 
taksidermijas laboratorijā, 
izgatavojot nelielu dzīvnieku 
izbāžņus. Pēc darba gaitām 
Latvijas Dabas muzejā Sarmīte 
pievērsusies zivju izbāžņu 
izgatavošanai. Taksidermista 
māksla lielākoties tika apgūta 
pašmācības ceļā, daudz 
eksperimentējot, kā arī studējot 
ārzemju literatūru, jo Latvijā 
zivju taksidermija nav plaši 
izplatīta.  Kādu laiku S. Inberga 
apguvusi zivju taksidermiju 

Amerikā pie viena no pasaules 
vadošajiem taksidermistiem 
un piedalījusies vairākos 
taksidermijas čempionātos 
gan Eiropā, gan citviet pasaulē, 
iegūstot godalgotas vietas – 
gan trešās, gan otrās pakāpes 
diplomus zivju izbāžņu vai 
mulāžu kategorijās. Naujenes 
muzeja dabas ekspozīcijai 
Sarmīte izgatavojusi sama, 
laša, stores, raudas, sapala, 
pliča, spāres, strauta foreles 
un vimbas mulāžas dažādos 
izmēros. 

Mūsdienās, starp minētajām 
zivīm, Daugavas upei šķiet 
neierasts iemītnieks store. 20. 
gadsimtā store tiek dēvēta par 
maldu viesi Daugavā, kaut gan 
storu populācijai piederīgās 
zivis Daugavā un citās 
lielākajās Latvijas upēs vēl 
viduslaikos bija samērā ierasts 
loms. Vēlākajos gadsimtos 
tās nārsta periodā upēs 
pakāpeniski sāka parādīties 
aizvien retāk. Daugavā ap 
1.g.t. p. m. ē. store bija parasta 
zivs, bet  19. gadsimtā – jau 
bija retums. Līdz 20. gadsimta 
sākumam stores Daugavā 
bija praktiski izzudušas. 
Vairāki eksemplāri noķerti 
Daugavā pēc 1. Pasaules 
kara. Pa vienam eksemplāram 
noķerts 1922. gadā Užavā pie 
Tērandes, 1932. gadā Liepājas 
ezerā un 1935. gadā jūrā pie 
Salacgrīvas. Pēc Otrā pasaules 
kara droši zināms viens stores 
noķeršanas gadījums 1960. 
gados Jūrmalā. Pēdējais 
gadījums bija 1996. gadā, 
kad Atlantijas stori noķēra pie 
Muhu salas. 

Vēstures un senatnes 
izpētes biedrības biedrs 

Aleksejs Sapunovs atzīmējis 
faktu, ka 1885. gadā Krievijas 
impērijas zvejnieku sabiedrības 
biedrs, inženieris Girdvoins 
netālu no Dinaburgas – Grīvas 
apvidū – veica mēģinājumu 
pavairot mazākās storu 
dzimtas zivis – sterletes. 
Piedaloties vietējai varai un 
lauksaimniecības biedrībai, 
Daugavā tika ielaisti no Volgas 
upes atvesties 10 sterlešu pāri. 
Atskaitē inženieris atzīmēja, ka 
pateicoties savam vecumam 
divgadīgās sterletes, netiks 
apdraudētas no  plēsīgo zivju 
uzbrukuma un sterlešu bara 
instinkts dod pamatu cerēt 
uz šīs zivju sugas strauju 
savairošanos Daugavā. 

Stāsts par lielākajām, 
retākajām un Daugavā 
izplatītākajām zivīm 
apmeklētājiem būs pieejams 
jau šī gada nogalē, kad būs 
izveidota topošās izstādes 
“Daugavas senais loms” 
centrālā kompozīcija. 2025. 
gadā vēstījums par Daugavas 
upes zivju daudzveidību tiks 
papildināts ar lietiskajiem 
priekšmetiem – muzeja 
krājumā esošiem zvejas rīkiem 
un vēsturiskām fotogrāfijām, 
kurās atspoguļots zvejas 
process un zvejas rīki. 
Skolēniem tiks piedāvāta 
arī jauna muzejpedagoģiskā 
programma. Pilnībā izstādes 
“Daugavas senais loms” 
izveidošana tiks pabeigta 
nākamgad.
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■ PERSoNībA

bEbRENē 
MīT īPAŠA 

TRAUKU KoLEKCIJA

Ērika Naglinska ir skolotāja 
Bebrenes vispārizglītojošajā 
un profesionālajā vidusskolā 
un Latvijas Sarkanā krusta 
Augšdaugavas komitejas 
vadītāja, bet viņas aizraušanās 
ir senu trauku kolekcionēšana. 
Ērikas kolekcijā var atrast 
traukus un priekšmetus, kas 
nākuši no 19. gadsimta, bet 
visvairāk no 20. gadsimta. Toreiz 
Latvijā darbojās Kuzņecova un 
Jesena rūpnīcas, laika gaitā 
tās vairākas reizes mainījušas 
nosaukumus, līdz beidzot 
kļuvušas par “Rīgas porcelāna 
rūpnīcu” un “Jesena porcelānu”. 
Kolekcionārei īpaši mīļas ir tieši 
“Rīgas porcelāna rūpnīcas” 
servīzes. 

“Nepagāja ne 
ceturtdaļgadsimts, un man ir 

sava kolekcija!”
Ērika Naglinska stāsta: „Viss 

sākās ar to, ka kādreiz, kad 
mācījos Smiltenes tehnikumā, 
biju vizītē pie ārsta, un viņa 
kabinetā bija plaukts pilns 
ar seniem traukiem. Toreiz 
nodomāju, ka arī sev kaut ko 
tādu gribētu. Nepagāja ne 
ceturtdaļgadsimts, un man ir 
sava kolekcija! Manas kolekcijas 
pamatā ir trauki, kas nāk no 
padomju laikiem un vēl senāki.” 
Trauki nākuši no dažādām 
vietām - kādus uzdāvinājuši 
draugi, kādus radi, paziņas, vēl 
kādi atrasti tepat Bebrenē vai 
citur. Ērika teic: „Man sirdsapziņa 
neļauj tos izmest laukā, jo tās 
ir bērnības atmiņas, kas vairs 
neatgriezīsies. Mans mērķis 
ir saglabāt tos un popularizēt 
citiem.” 

Relikvijas ar dažādiem 
stāstiem

Šobrīd var teikt, ka Ērikai ir 
divas kolekcijas - viena atrodas 
Bebrenes vispārizglītojošajā 
un profesionālajā vidusskolā, 
skolotājas klasē. Tur var 
apskatīt dažādu materiālu 
traukus, kas saglabājušies: „Šeit 
man ir stikls, kristāls, māls un 
metāls. Gandrīz visi trauki, kas 
pie manis nonākuši, nebija tādā 
stāvoklī, kā to redzam vitrīnās 
- tie bija netīri, nokūpējuši, 
nokvēpuši, daži pat no suņiem 
atņemti, šausmas! Viss tika 
izmazgāts, izberzts, savests 
kārtībā.” Ir trauki, kuriem apakšā 
ir zīmogs, tad ir iespējams 
noteikt aptuveno laiku, kad 
trauks ir ražots un arī tā 
izcelsmi, piemēram, atsevišķiem 
stikla traukiem, bet ir citi 
priekšmeti, kuru izskats liecina 
par senākiem laikiem, tomēr 
precīzu laiku un ražotāju nevar 
noteikt. Teju katram traukam ir 
kāds stāsts, kā tas ir nonācis 
pie kolekcionāres: “Manā 
kolekcijā ir alumīnija katliņš 
un metāla kastīte - it kā pēc 
izskata nekas īpašs, bet tomēr 
tiem ir pamatīga vēsture. Mums 
skolā bija laborante Rasmiņa, 
viņa uzdāvināja man šo kastīti 
un katliņu. Rasmiņai tūlīt jau 
būs 100 gadi, viņa šobrīd dzīvo 
Dvietes pansionātā. Viņa 

stāstīja, cik viņa sevi atceras, 
tik arī atceras šīs relikvijas. Tās 
kopā ar Rasmiņu aizbrauca 
uz Sibīriju, izdzīvoja ar viņu 
kopā tos šausmīgos laikus un 
atgriezās atpakaļ Latvijā.” 

Ērikas kolekcijā atrodas 
arī galda piederumi, kas nāk 
no dažādiem laikiem, sevišķi 
daudz ir piederumi no padomju 
laikiem: “Ir galda piederumi ar 
miera baložiem, pat ar sirpi 
un āmuru, ar PSRS simbolu. 
Rodas jautājums, vai tiešām 
mēs kādreiz bijām tik lieli 
padomju savienības patrioti, ka 
ģerbonis bija jāliek pat uz galda 
piederumiem? Man šķiet, tas 
viss bija stipri pārspīlēts,” teic 
Ērika. Kolekcionāre stāsta, ka 
īpaši aizraujoši ir pētīt šos galda 
piederumus ar palielināmo 
stiklu, jo tad var labāk apskatīt 
visus ornamentus un zīmējumus, 
var atrast dažādas interesantas 
lietas. Kolekcijā var apskatīt arī 
dažādas virtuves iekārtas un 
priekšmetus, ko kādreiz cilvēki 
izmantoja ikdienā: cepumu 
pannas, kombainus, kas 
paredzēti meža ogu lasīšanai, 
maizes kastes, vāzes, krūkas, 
pat padomju laika svari, kas 
kādreiz daudz izmantoti 
Bebrenes tehnikuma virtuvē. 
Ērikas kabinetā var atrast arī 
kādu oriģinālo kafijas bundžu 
“Vasara”, kas saglabājusies 
neskarta ar visu kafiju iekšā, ir arī 
dažādi iepakojumi, piemēram, 
buljona kubiciņu kastīte: “Agrāk 
ražoja buljona kubiciņus, ko lika 
metāla kastītē un tālāk pārdeva. 
Es gan ko tādu no bērnības 
neatceros, bet izrādās, bija!”

Mērķis – parādīt plašo 
sortimentu

Ērikai Naglinskai ļoti patīk 
porcelāna un fajansa trauki, 
šai kolekcijai ir atvēlēta telpa 
bijušajās tehnikuma kopmītņu 
telpās. Kolekcionāre teic: “Ja 
būtu kāds cilvēks, kam uzticēt 
skolas telpās esošo kolekciju, ja 
būtu kāds, kas turpinātu manu 
iesākto darbu, es labprāt nodotu 
tos priekšmetus viņam. Mana 
sirdslieta ir porcelāns un fajanss, 
pati gribētu koncentrēties 
uz šo trauku pētīšanu un 
kolekcionēšanu.” Ērika stāsta, 
ka viņas mērķis nav savākt 
pilnas servīzes, kā to dara citi. 
Viņa vēlas apkopot pēc iespējas 
vairāk un dažādākus servīžu 
eksemplārus, lai parādītu 
mūsdienu jauniešiem, cik dažādi 
un cik skaisti šie trauki ir bijuši. 
Īpaši mīļi skolotājai ir Rīgas 
porcelāna rūpnīcas ražotie 
trauki. 

Kolekcijā, kas atrodas bijušo 
kopmītņu telpās, ir neskaitāmi 
daudz porcelāna šķīvju, krūzīšu, 
bļodu, tējas kanniņu un citu 
trauku. Ir arī īpaši eksemplāri, kas 
Ērikai ļoti patīk: “Visvecākais no 
maniem traukiem ir terīne, kas 
nāk no vecmammas. Atceros, 
bērnībā viņa tur lika iekšā gan 
smalkmaizītes, gan biezputras, 
viss ilgi saglabājās silts. Ir trauki, 
kas nāk no Kuzņecova rūpnīcas. 
Austrumu servīze - tā ir tik 
skaista un burvīga, pilnīgi bail 
elpot tās klātbūtnē.” Arī šiem 
traukiem ir dažādi stāsti, kā 

tie nonākuši kolekcijā: “Kad es 
sāku strādāt Sarkanajā krustā, 
tur vienreiz bija ugunsgrēks. 
Pēc negadījuma viss bija melns, 
nokvēpis - mazgāju bufeti, 
skatos, augšā kaut kas liels stāv. 
Ceļu nost, tur bija šis Kuzņecova 
šķīvis, stāvēja un mani gaidīja.” 
Kolekcijā var atrast arī sāls 
un piparu trauciņus, kas tika 
izglābti no vienas vecas mājas 
Bebrenē, burtiski dažas stundas 
pirms ēkas nojaukšanas. Rīgas 
porcelāna rūpnīcas trauki gan ir 
ļoti dažādās versijās, piemēram, 
viena servīze ar vairākiem 
dekoliem. 

Aija, Viktorija, Māra, Elza, 
Ausma, Ārija un citi skaisti dāmu 
vārdi rotā “Rīgas porcelāna 
rūpnīcas” servīzes. Un katra 
šī servīze ir īpaša ar saviem 
ornamentiem, gravējumiem, 
arī dekoliem. Vienai atšķirīgs 
rokturis krūzei, citai rievas uz 
kanniņas, citai atkal pīne uz 
šķīvja malas redzama. Katra 
dāma ar kaut ko īpaša un 
skaista. Ērika teic: “Kādi skaisti 
vārdi šīm servīzēm! Ja Rīgas 
porcelāna rūpnīca vēl turpinātu 
strādāt, noteikti mūsdienās 
būtu arī servīze Ērika vai vēl 
kāds skaists sieviešu vārds 
tiktu izmantots, kas agrāk 
nebija.” Kolekcionāre stāsta, 
ka sākotnēji uz traukiem tika 
gleznoti ornamenti ar roku, bet 

vēlāk, attīstoties tehnoloģijai, 
tika veidotas uzlīmes, kas 
tika pielīmētas uz trauka un 
piededzinātas: “Bija tāda 
māksliniece Beatrise Kārkliņa, 
kas zīmēja šos dekolus. Viņa 
iziet pagalmā, redz, pētersīlis 
aug, tad paņem un šo pētersīli 
pārliek uz traukiem. Tāpat 
skatās, skaistas asteres, nu 
tad paņem un uzzīmē.” Rīgas 
porcelāna rūpnīcas traukus rotā 
visdažādākie dekoli – sākot no 
dažādiem ornamentiem, līdz 
pat skaistākajiem ziediem, ar 
apzeltījumu, ar sudraba strīpiņu, 
ar tautisku elementu. Variāciju 
ir ļoti daudz, un Ērikas mērķis 
ir apkopot pēc iespējas vairāk, 
parādīt cilvēkiem, kāds ir bijis 
šis sortiments. 

Rīgas porcelāna rūpnīcas 
trauku kolekciju papildina 
arī citu ražotāju eksemplāri, 
piemēram, ir daži Vācijā ražoti 
trauki, kam aizmugurē redzama 
Ādolfa Hitlera laika simboli: 
“Man bija viens audzēknis, kurš 
ļoti interesējās par II pasaules 
karu. Viņš stāstīja, ka vienam 
šķīvim ir kājnieku zīmogs 
aizmugurē, otram – lidotāju. 
Tātad šie trauki palikuši no kara 
laika pie mums.” Kolekcijā ir 
apskatāmi arī citu valstu trauki, 
vai padomju laikā citās rūpnīcās 
ražotie trauki, kas cilvēku mājās 
nebija retums. Līdzās traukiem 

kolekcijā var apskatīt arī kādas 
agrāko laiku figūriņas, kas 
rotāja galda klājumu, tāpat arī 
dažādas rokām darinātas galda 
sedziņas, kas ir ne vien atrastas 
citviet, bet arī kolekcionāres un 
viņas mammas darinātas. Īpašs 
eksponāts ir sens Latvijas valsts 
karogs, kas atrasts Ērikas senču 
mājās, bijis rūpīgi noslēpts mājas 
bēniņos un ir labi saglabājies 
līdz mūsdienām. 

Doties apskatīt kolekciju 
ar kādu mērķi

Ērika Naglinska pilnīgi 
noteikti turpinās papildināt 
savu kolekciju. Ir arī reti un īpaši 
skaisti servīžu eksemplāri, ko 
kolekcionāre vēlētos iegūt savā 
īpašumā: “Ir tāda servīze Ping 
Pong, sena servīze, bet man 
nav neviena paša trauka, tiesa, 
tā arī ir ļoti dārga. Man patīk visi 
senie trauki, bet es esmu “Rīgas 
porcelāna rūpnīcas” fans.”

Kolekcionāre priecājas par 
katru apmeklētāju, kas ar 
patiesu interesi ierodas pie 
viņas, lai apskatītu traukus: 
“Man patīk, ja cilvēks uz šejieni 
atnāk ar kādu mērķi, piemēram, 
pie manis bija viena sieviete, 
kas interesējās tieši par vienas 
servīzes eksemplāriem. Tad 
viņa visu izpētīja, bija sajūsmā, 
cik daudz un dažādi trauki šeit 
ir. Man patīk, ja cilvēki ierodas, 
apskatās, varbūt arī atrod kādu 
trauku no savas bērnības. Viena 
dāma bija priecīga ieraudzīt 
servīzi, ko reiz saņēmusi kāzu 
jubilejā.” Kā teic Ērika, ziema ir 
mierīgāks laiks, kad var ļauties 
rokdarbu burvībai, kolekcijas 
sakārtošanai un telpas 
labiekārtošanai. Viņai ir ideja, 
ka kolekciju varētu parādīt 
arī plašākai publikai pavasarī, 
piemēram, “Muzeju nakts” 
pasākumu ietvaros. 

Ērikas Naglinskas kolekcija ir 
brīnišķīgs ieskats vēsturē gan 
tiem, kas ir dzīvojuši senākos 
laikos, gan tiem, kas šos laikus 
nav piedzīvojuši, bet ir kādu 
skaisto trauku redzējuši savu 
vecāku un vecvecāku mājās. 

Uzziņai
•	 Fajanss ir gaiša māla masas 

izstrādājums, kas pārklāts 
ar baltu glazūru. No porce-
lāna to var atšķirt ar mazām 
plaisiņām, kas laika gaitā iz-
veidojas uz traukiem.

•	 Padomju laikos rūpnīcas 
piedāvāja gan parastos por-
celāna traukus, gan vēlāk 
arī plānā porcelāna traukus, 
kas bija caurspīdīgāki, un 
plānā porcelāna trauki ra-
žošanas procesā bija grūtāk 
iegūstami.

•	 Dekols ir rotājums - uzlīme, 
kas piededzināta pie trauka. 
Viena veida servīzi var rotāt 
vairāku veidu dekoli, pada-
rot katras servīzes versiju 
īpašu. 

•	 “Rīgas porcelāna rūpnīca” 
ražoja tējas servīzes, kafi-
jas servīzes, tējas un kafijas 
servīzes, pusdienu servī-
zes, kosmētikas traukus un 
fajansa traukus.

Teksts, foto: Māra Multiņa
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PERSoNībA ■
JAUNIEŠIEM 

vAJADZīgA IESPēJA 
IZRUNĀTIES UN RAST 

ATBALSTU

Nemitīgi pilnveidoties un 
izzināt sevi ir nepieciešams 
katru dienu visu dzīvi – uzskata 
jaunatnes lietu speciāliste 
Laura Grigorjeva, kura gada 
nogalē Augšdaugavas novada 
jaunatnes gada noslēguma 
pasākumā saņēma balvu 
nominācijā “Gada jaunatnes 
lietu speciālists”. Šāda balva 
Laurai bija liels pārsteigums, 
jo jaunatnes lietu darbā strādā 
vien nepilnus divus gadus, 
tomēr reizē tā esot arī laba 
motivācija turpināt iesākto un 
pārliecība par sava ceļa izvēli. 
Ar radošumu jaunatnes darbā

Laura Daugavpils Universitātē 
ieguvusi profesionālo bakalaura 
grādu mākslas menedžmentā 
un pašlaik turpina studijas 
maģistrantūrā, apgūstot 
sabiedrības un organizāciju 
vadību. Vēl mācoties vidusskolā, 
aktīvi iesaistījusies vietējās 
jaunatnes kopienā, tāpēc studiju 
laikā pieņēmusi piedāvājumu 
uzņemties vadīt jaunatnes 
lietas četros novada pagastos 
- Līksnā, Vabolē, Kalupē un 
Nīcgalē. “Vidusskolas laikā 
aktīvi sāku darboties Erasmus 
+ projektos, un tad man atklājās 
dzīve. Redzēju kaut ko ārpus 
Latvijas, bija arī komunikācija 
angļu valodā un neformālā 
izglītība, kas man ir ļoti tuva, 
arī visas projekta aktivitātes. 
Tad sapratu, ka man patīk 
ceļot un aizrāvos ar projektiem 
vēl vairāk. Pirmais brauciens 
bija uz Slovēniju, pēc tam 
devos uz Itāliju un Norvēģiju. 
Paralēli meklēju vietas, kur 
varētu aizbraukt, un tēmas, 
kas mani varētu interesēt. Tā 
es arī nonācu līdz jauniešiem, 
ar otro projektu jau sapratu, 
kas ir neformālā izglītība, 
kā darbojas projekti, kādas 
aktivitātes un mērķus cenšas 
panākt ar apmaiņas projektiem. 
Pamazām sāku darboties pati,” 
stāsta Laura. Pēc vidusskolas 
domājusi par tālākām studijām, 
uz Rīgu braukt negribēja, jo 
nepatīk lielpilsētas burzma. 
Pabeigusi mākslas skolu un 
būdama radošs cilvēks, Laura 
lūkojusi iespēju arī studijas 
izvēlēties sev atbilstošas, 
tāpēc devusies uz Daugavpils 
Universitāti studēt mākslas 
menedžmentu. Lai arī mākslas 
jomā Laura nestrādā, taču 
iegūtās zināšanas ļoti noder 
darbā ar jauniešiem, jo ikdienā 
arī jāorganizē daudz dažādi 
pasākumi, tostarp saistīti arī ar 
mākslu. “Universitāte man ielika 
pamatus, zinu, kā organizēt 
pasākumus, kā rakstīt projektus, 
ko var īstenot. Tobrīd arī nebija 
piedāvājumu strādāt kultūrā, tā 
es te arī nonācu.” Aicinājums 
iesaistīties jauniešu darbā nāca 
no kolēģes un domubiedres 
Zanes Ozolas, ar kuru kopā tiek 
īstenotas visdažādākās idejas.     

Darbā ar jaunatni neesot 
gatavas receptes, ir jāprot 
jauniešus uzrunāt un piedāvāt 

kaut ko, kas viņus var ieinteresēt. 
Katrā pagastā ir sava pulcēšanās 
vieta, kurp Laura dodas reizi 
nedēļā vai biežāk. Par gaidāmo 
tikšanos jaunieši tiek apziņoti 
WhatsApp grupiņās. Protams, 
jaunieši ne vienmēr var atnākt, 
jo pēc skolas stundām kādam ir 
nodarbības sporta vai mūzikas 
un mākslas skolā. Gadās arī, ka 
telpa paliek tukša, tāda ir dzīves 
realitāte. 

Katrā pagastā ir atšķirīga 
situācija, ir savi aktīvie jaunieši, 
kas visbiežāk apmeklē dažādus 
pasākumus, palīdz tos organizēt 
kā brīvprātīgie. Visaktīvākā ir 
Vabole un Kalupe, kur darbojas 

skola un jaunieši nāk pa taisno 
pēc stundām. 

Atrast pašai sevi un palīdzēt 
citiem

Jauniešus laukos uzrunā 
dažādas lietas, jāspēj 
pārliecināt, ka pasākumā gūtā 
pieredze viņam noderēs. Laura 
teic, ka sasniegt visus jauniešus 
neizdodas, taču galvenais 
esot kvalitāte nevis kvantitāte. 
Neilgajā darba pieredzē viņa 
ievērojusi, ka jauniešiem ir 
svarīga kopā būšana, daudzi 
atnāk kopā ar draugiem, 
lai lietderīgi pavadītu laiku. 
“Jauniešiem patīk kaut kas 
savādāks nekā skola vai mājas. 

Viņiem patīk kaut ko izdomāt, 
atrisināt uzdevumus, strādāt 
komandā.” 

Lai arī jaunieši mūsdienās ir 
noslogoti skolā un ārpus tās, 
tomēr atrod laiku arī kopīgām 
nodarbēm un ideju īstenošanai, 
taču vienmēr jārēķinās ar to, ka 
kādam var mainīties plāni.  

Saprast jauniešus Laurai 
ir viegli, jo arī pati nesen bija 
pusaudze, zina visas jauniešu 
problēmas. Taču šajā darbā 
noteicošais neesot vecums, 
bet gan enerģija un vēlme 
darīt. “Ja proti viņus piesaistīt, 
saproti viņu vajadzības, tad 
viņi pavilksies. Varbūt es kā 
jauniete viņus labāk saprotu, 
bet starp maniem kolēģiem 
vecuma diapazons ir dažāds un 
mēs visi atrodam komunikāciju 
ar jauniešiem neatkarīgi no 
vecuma.”

Laura atzīst, ka šajā darbā 
pašu visvairāk piesaista 
iespēja veidot komunikāciju ar 
jauniešiem, sniegt padomus 
un palīdzēt atrisināt kādu 
problēmu. “Nesen esmu ieguvusi 
sociāli emocionālo prasmju 
trenera sertifikātu, man ir ļoti 
tuva mentālās veselības tēma, 
cilvēka iekšējo domu uzbūve, 
tāpēc vēlos vairāk palīdzēt 
jauniešiem, dot padomu, iemācīt 
viņus komunicēt, labāk izprast 
sevi, lai viņi redzētu apkārtējo 
vidi, prastu mijiedarboties ar 
apkārtējiem cilvēkiem.” 

Laura nemitīgi cenšas 
mācīties, pilnveidoties, iegūt 
jaunas zināšanas. Viņa atzīst, 
ka sevis iepazīšana notiek visu 
dzīvi, katru dienu, tāpēc labprāt 
izmanto dažādas iespējas 
mācīties ko jaunu. “Mani interesē 
supervīzijas, koučings, viss, kas 
tendēts uz pašizaugsmi, tas 
mani piesaista un iet roku rokā 
ar manu darbu, jauniešiem un 
cilvēkiem man apkārt.” 

Jauniešiem nereti ir vajadzība 
izrunāties, ko nevar izdarīt 
mājās, jo vieglāk ir atklāties 
saviem vienaudžiem nevis 
tuviniekiem, turklāt jaunatnes 
lietu speciālists uzklausīs un 
nekad nepārmetīs. “Mēs viņus 
nenosodīsim, mēs mācam, 
ka kļūdīties ir normāli, no 
kļūdām mācamies un tikai 
tā varam izaugt. Jaunieši 
noteikti vēlas būt sadzirdēti. 
Tas ir pat svarīgāk nekā visi 
pasākumi, kas ir redzamā daļa, 
bet komunikācija ir aisberga 
neredzamā daļa, svarīgi būt par 
atbalstu jaunietim.”

Ikdienā jaunieši labprāt 
iesaistās dažādās radošās 
un sporta nodarbībās. Idejas 
meistarklasēm Laura kopā ar 
kolēģi Zani meklē internetā, 
jautā pašiem jauniešiem, ko 
viņi vēlas iemācīties. Iecienīti 
ir sadraudzības vakari, kad ir 
iespēja satikt vienaudžus no 
visa novada. “Ar neformālās 
izglītības metodēm mācām 
jauniešiem būt empātiskiem, 
komunicēt, daudzas ikdienišķas 
lietas.” 

Pašlaik novadā tiek 
izstrādāta jaunatnes darba 
stratēģija, kurā liela vērība 
veltīta tieši neformālajai 

izglītībai, kam pēc Lauras 
domām ir liela nozīme. “Tā kā 
jaunieši nav viegli sasniedzami, 
mēs iesim uz skolām, lai vairāk 
varam darboties tur. Visu laiku 
jāmeklē risinājumi, kā sasniegt 
jauniešus, jo viņi visu laiku rotē, 
dodas mācīties uz pilsētu, atkal 
jāmeklē jaunietis, ar ko strādāt.” 
Uz jauniešu centriem nāk arī 
bērni, kas ir Lauras topošā 
auditorija, tāpēc iepazīšanās 
un kopā būšana sākas jau 
pakāpeniski.

Jaunatnes lietu speciālisti 
savstarpēji komunicē, dalās 
pieredzē, taču cenšas nekopēt 
otra idejas, bet radīt kaut 
ko savu. Ne vienmēr tas ir 
viegli, taču gadās arī nakts 
vidū pamosties ar jaunu ideju 
un tūlīt pat uzrakstīt kolēģei, 
apspriesties un gūt atbalstu. 
“Protams, ne vienmēr viss sanāk 
kā plānots, var aiziet arī pa 
pieskari, bet kļūdas pamanām 
tikai mēs paši un ņemam vērā, 
citi no malas pat neievēro, tā 
veidojas pieredze. Jo vairāk 
eksperimentējam, jo bagātāka 
pieredze.”

Darbs jaunatnes jomā pašlaik 
Lauru aizrauj, taču nākotnē viņa 
vēlas iet tālāk, vadīt apmācības, 
veidot programmas gan 
jauniešiem, gan citām vecuma 
kategorijām. 

Laiks arī vaļaspriekiem
Ārpus darba un studijām 

Laurai ir arī divi nopietni 
vaļasprieki – dejas un floristika. 
Ar dejām Laura aizraujas jau 
vairāk nekā astoņus gadus, 
deju ansamblī “Laismeņa” 
iesaistījusies jau skolas laikā. 
“Gribējās kaut ko darīt pēc 
skolas brīvajā laikā. Sakumā 
domāju par hiphopu, bet ātri 
sapratu – nē, tas nav man. Man 
nebija pieredzes, biju dejojusi 
vien sākumskolā nedaudz, 
tāpēc sāku no nulles, bet esmu 
izaugusi. Piedzīvoti jau divi 
dziesmu un deju svētki, kas ir 
vesels elpu aizraujošs stāsts, 
bagāts atmiņām. Dejas ir arī 
veids, kā uzturēt labu fizisko 
formu.” 

Savukārt aizraušanās 
ar floristiku sākās īsi pirms 
pandēmijas, kad Laura 
cītīgi meklēja dažādu kursu 
piedāvājumus un nolēma 
apgūt floristiku. Kādu laiku 
tā nebija aktuāla, bet pēc 
pandēmijas, pastaigājoties 
pa laukiem, pamanījusi pļavu 
ziedu daudzveidību, sākusi 
likt kopā, smelties pieredzi, 
līdz tas iepaticies. Savam deju 
kolektīvam tieši Laura veido 
ziedu pušķus koncertiem. 
Lielākais izaicinājums bija kursa 
biedrenes lūgums izdekorēt 
viņas kāzas, tā gūta pirmā 
nopietnā pieredze. Laura sevi 
īpaši nereklamē, taču draugi un 
paziņas zina, pie kā var vērsties 
nepieciešamības gadījumā.  

Atrast visam laiku neesot 
grūti, jo kamēr dari, laika pietiek 
visam, kas patīk un aizrauj, teic 
Laura.  

Teksts, foto: Inese Minova
Foto no Lauras Grigorjevas 

personiskā arhīva



2025. gada 30. janvāris AUGŠDAUGAVAS noVADA VēStiS10

■ PERSoNībA

vISA DZīvE vELTīTA 
SPoRTAM UN 

SKoLēNU TRENēŠANAI
40 gadus Sventes vidusskola 

bija Allas Petrovskas otrās 
mājas, kur viņa rūpējās par 
skolēnu fizisko rūdījumu, spēja 
aizraut ar sportu un pavēra 
jauniešiem ceļu uz lieliem 
panākumiem. Šajos gados 
vairāki Allas audzēkņi izcīnīja 
Latvijas čempionu titulus 
un guva godalgotas vietas 
republikas sacensībās. Pērn 
sporta skolotāja nolēma doties 
pelnītā atpūtā un beidzot veltīt 
laiku sev un ģimenei. Šogad 
Alla Petrovska saņēma  

Augšdaugavas novada 
pašvaldības apbalvojumu “Par 
mūža ieguldījumu sportā”.
Vieglatlētika – sporta karaliene

Pirmo klasi Alla pabeigusi 
Vecsventes sākumskolā. Toreiz 
ziemas bijušas sniegotas 
un viss aizputināts. Ievīstītu 
vecmammas lakatā, vectēvs 
Allu licis ragavās un vedis uz 
skolu. Vēlāk vecāki pārcēlušies 
uz Sventes ciemu, un Alla 
turpināja mācības Sventes 
astoņgadīgajā skolā, bet 
vidusskolu pabeidza Ilūkstē.  

Pati ar sportu nopietni 
aizrāvās 4. klasē, 
klasesbiedrenes pierunāta, 
sāka apmeklēt Daugavpils 
rajona sporta skolu. Draudzenei 
drīz apnika un viņa aizgāja, bet 
Alla palika, trenējās pie Jāņa 
Petrovska un kļuva par vienu 
no labākajām augstlēcējām 
un Latvijas izlases jaunatnes 
kandidāti.

“Tas bija zelta laiks. 
Bija konkurence, bet labas 
attiecības. Izveidojās grupa - 
Alla Ivanova, Edvīns Meinerts, 
Anna Belkovska. Mums bija 
sacensību gars, vajadzība iziet 
l īderos, lai gan nebija nekāda 
aprīkojuma, matraču. Jānis 
mēbeļu kombinātā dabūja 
porolona atgriezumus, šuva 
matračus, uz tiem lēcām. Bija 
nevis plastikas, bet metāla 
planka, dabūjām daudz zilumu 
uz muguras. Sacensībās bija 
interesanti, toreiz braucām uz 
vairākām dienām. Tagad tās 
notiek tikai vienu dienu,” stāsta 
Alla.  

Viņa atceras kādu braucienu 
uz treniņiem Cēsīs, kad puiši, 
neskatoties uz aizliegumu, 
bija dīķī saplēsuši veselu 
klēpi ūdensliliju un nolikuši 
pie meiteņu durvīm. “No rīta 
atradām, nobijāmies, ka mūs 
sodīs, iemērcām bļodā un 
paslēpām zem gultas. Rīta 
treniņu laikā skrējām uz Gauju 
skatīties saullēktu. Tas bija 
skaists laiks.” 

Alla lēca augstumā 1,65 m, 
tas ir ļoti labs rezultāts, ko 
reti kura sportiste sasniedza. 
Tika gūtas godalgotas vietas 
valstī, novadā uzvaru mija 
ar draudzeni Allu Ivanovu. 
“Mēs bijām divas Allas, 
draudzējamies, bet sacensībās 
bijām konkurentes. Bija 
konkurence, sacensību gars. 
Nevarējām pievilt treneri. 
Protams, bija arī neveiksmes 
un vēlme mest visu pie malas. 

Taču izturēju, pat veterānos 
vēl piedalījos.” 

Alla uzskata, ka vieglatlētika 
ir karaliene visiem sporta 
veidiem, dod pamatu, vispārēju 
fizisko sagatavotību, bet 
tālāk var iet uz citiem sporta 
veidiem. “Sākumā nostiprini 
visas muskuļu grupas un tad 
lipini, ko gribi,” saka Alla. 
Skolas gados viņai gan nav 
patikuši citi sporta veidi, jo 
īpaši kross, kad domājusi, ka 
paliks guļam pie kādas priedes. 
Vēlāk gan dzīvē nācies spēlēt 
gan basketbolu, gan volejbolu.   

No skolas sola par skolotāju
Lai arī Alla visu dzīvi 

sapņojusi kļūt par mediķi, 
tomēr sports guva virsroku, 
un pirmās darba gaitas Alla 
uzsāka uzreiz pēc vidusskolas 
absolvēšanas 1976. gadā, 
sākot strādāt par vieglatlētikas 
treneri Daugavpils rajona 
bērnu un jauniešu sporta skolā. 
Paralēli neklātienē pabeidza 
Latvijas Valsts fiziskās kultūras 
institūtu. “Bērnībā man rados 
bija mediķi, atdeva norakstītas 
šļirces, taisīju lellēm injekcijas, 
gribēju būt mediķis.” Lai arī Alla 
savu sapni par medicīnu nolika 
malā, to dzīvē īstenojusi viņas 
meita, kas izvēlējās medicīnas 
jomu. Savukārt Alla vairāk 
kā 40 gadus strādāja sporta 
jomā. Viņas pamatdarbs 
bija Sventes vidusskolas 
sporta skolotāja. Strādājot 
skolā, viņa pati vairāk aktīvi 
nenodarbojās ar vieglatlētiku, 
bet bieži piedalījās dažāda 
l īmeņa basketbola un volejbola 
sacensībās sieviešu komandas 
sastāvā, pārstāvot rajonu.

Kad uz Sventes vidusskolas 
bāzes tika izveidota 
specializēta sporta klase, 
abi ar Jāni Petrovski brauca 
pa rajona skolām un meklēja 
potenciālos skolēnus. Toreiz 
ļoti grūti bijis pierunāt vecākus 
sūtīt bērnus uz sporta klasi, 
ar dzīvošanu internātā, prom 
no mājām, taču izdevies 
salasīt talantīgus jauniešus. 
“Ikdiena šiem bērniem nebija 
viegla, jo katrs rīts sākās 
ar vingrošanu, brokastīm, 
treniņu, un tikai tad gāja uz 
stundām, tad launags, neliela 
atpūta un otrs treniņš. Un tā 
l īdz skolas absolvēšanai. Taču 
bija arī augsti rezultāti, ieņēma 
godalgotas vietas valstī un 
Latgalē, dažu jauniešu rekordi 
nav pārspēti vēl šodien,” saka 
Alla. Šajā sporta klasē izauga 
virkne medaļnieku, kuriem 
izlaidumā katram pūrā bija 
vismaz 30 medaļas. “Tad bija 
cita paaudze, nebija interneta, 
mobilo telefonu, vajadzēja sevi 
kaut kur realizēt. Sports ievelk. 
Sportista dzīve atšķiras. Bija 
gan asaras, gan vilšanās, 
gan pierunāšana, pusaudžu 
mīlestība un ķildas, visu 
vajadzēja risināt mierīgā ceļā.” 

Strādājot skolā, bija 
jāpiedalās daudzās 
sacensībās. Pēc Allas 
Petrovskas iniciatīvas skolā 
sešus gadus notika sacensības 
“Tētis, mamma un es”, sākumā 
skolas l īmenī, vēlāk kļuva par 
novada sporta pasākumu. 

“Pārliecināju vecākus, cik 
svarīgi ir sacensties kopā ar 
bērniem, meklēju sponsorus 
uzvarētāju apbalvošanai. 
Skolā notika “Jautro startu”  
sacensības novada skolām un 
Latgales reģiona labākajām 
skolām.” Liels notikums 
Sventes vidusskolā katru gadu 
bija gada noslēguma “Sporta 

laureāta” pasākums, kad 
tiek sumināti skolas labākie 
sportisti, novada čempioni 
komandu sporta veidos un 
valsts mēroga pasākumos. Liels 
darbs vienmēr tika ieguldīts šī 
pasākuma rīkošanā. 

Darba gados gūta pieredze 
arī audzināšanas darbā. 
“Sākumā, godīgi sakot, 

nedaudz baidījos. Tev uztic 
bērnus ar dažādu raksturu, 
dažādām iespējām un dzīves 
apstākļiem, un viņiem jābūt 
vienotam kolektīvam, jāprot 
cienīt vienam otru, risināt 
kopīgas problēmas. Kopumā 
tā bija ļoti sportiska klase, 
kura trenējās pie trenera 
Jāņa Petrovska. Ja kādam arī  
neizdevās sasniegt augstus 
rezultātus, kļuva par ļoti 
labiem sporta tiesnešiem. 
Sports mums palīdzēja pavilkt 
mācības, lai varētu aizbraukt 
uz sacensībām, citam aizpildīt 
brīvo laiku, citam atrast sevi un 
vietu  dzīvē. Mēs piedalījāmies 
ļoti daudzās kultūras un 
mākslas aktivitātēs. Piektajā 
klasē  Latvijas konkursā 
“Nesmēķējošā klase” saņēmām 
atzinību, un gribu teikt, ka l īdz 
pat skolas beigšanai neviens 
klasē nesmēķēja. Ļoti aktīvi 
un ar interesi piedalījāmies 
konkursos “Mis un misters”, 
spēlējām Jaungada pasakas, 
mūzikas konkursā  “Pop iela”. 
Manā darbā daudz pal īdzēja 
arī vecāki, kuriem esmu 
pateicīga. Tieši šis laiks arī 
sporta sasniegumos bija ļoti 
sekmīgs, gandrīz visi bija 
Latgales reģiona čempioni, 
daudzi arī Latvijas čempionāta 
medaļu ieguvēji. Es esmu 
laimīga skolotāja! Man bija 
paši labākie skolēni, kuri prata 
strādāt, cīnīties, uzvarēt, 
saprast, pal īdzēt. Es mācīju 
viņus, viņi - mani”, saka Alla 
Petrovska. 

Jāiemācās zaudēt un 
nepadoties

Mīlestība pret sportu un 
godprātīgs darbs vairākkārt 
tika novērtēts ne tikai 
skolas, bet arī novada l īmenī. 
Pateicoties Allas Petrovskas 
ieguldījumam, vairākkārt 
Sventes vidusskola tika atzīta 
par vienu no labākajām skolām 
sporta darbā rajonā un novadā, 
bet pati Alla ne reizi vien 
izpelnījusies labākās sporta 
skolotājas titulu. 

Sventes skolā īpašā vitrīnā 
atrodas Allas Petrovskas 
audzēkņu komandu sasniegumi 
volejbolā, basketbolā, florbolā, 
vieglatlētikā, tautas bumbā, 
futbolā, jautrajos startos. 
“Bez šaubām, bija ne tikai 
uzvaras, arī zaudējumi, 
sports nav iedomājams bez 
tā. Lai uzvarētu, vajag daudz 
trenēties.” Tepat atrodas 
arī skolotāju izcīnītie kausi 
skolotāju spartakiādēs. Skolā 
populārs ir volejbols, un ne 
tikai skolēniem. Daudzi bijušie 
Allas skolēni pēc augstskolas 
beigšanas atgriezās skolā 
kā  matemātikas, ķīmijas, 
fizikas skolotāji, bet joprojām 
ar vēlmi sportot. Pēc Allas 
iniciatīvas tika izveidota skolas 
sieviešu volejbola komanda. 
Sākumā bija treniņi prieka pēc, 
bet vēlāk komanda godam 
pārstāvēja novadu valsts 
mēroga sacensībās.

Kad veterāni pasauca Allu 
spēlēt basketbola komandā, 
piekritusi, taču basketbols 
neesot viņas sporta veids. 
Toties volejbols gan patīk. Arī 
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saviem skolēniem centusies 
iemācīt visus elementus, 
bet pašai tas kļuva par otru 
mīļāko sporta veidu. “Kā teicis 
Hemingvejs, sports māca 
uzvarēt un māca zaudēt. 
Sports māca visu, kas dzīvei 
nepieciešams. Personīgi man 
sports iemācīja cīnīties par 
savu dzīvi un nepadoties,” 
saka Alla.   

Brīvais laiks tiks veltīts 
ģimenei un sev

Viņa ar lielu sirsnību piemin 
savus kolēģus, no kuriem 
varēja daudz ko  mācīties, 
kuri bija sava darba fanātiķi. 
“Esmu pateicīga, ka strādāju 
kopā ar Sigismundu Gricānu, 
Staņislavu Kūliņu, Mariju 
Šaršūni, Ashatu  Safinu, 
Staņislavu Stašulānu, Jeļenu 
Krukovsku, Valdi Mackeviču,  
Vladimiru Novikovu, Ņinu 
Poicāni, Ludmilu Korotkovu. 
Par nožēlu, lielākā daļa vairs 
nav kopā ar mums. Tagad 
ir laiks jaunajiem, jauna 
paaudze, citas prasības, citas 
prioritātes, citāda attieksme. 
Nevaru pateikt, tas ir labi vai 
slikti, laiks rādīs.” Īpaša vieta 
Allas dzīvē ir viņas  vienīgajam 
trenerim, pedagogam, kolēģim 
un draugam Jānim Petrovskim, 
ar kuru plecu pie pleca iet cauri 
dzīvei, izaudzinājuši trīs bērnus 
un īsteno kopīgus sapņus. 

”Sventes skolā kā skolotāja 
nostrādāju 40 gadus. Varat 
iedomāties, cik zvanu man 
skanējuši? Dzīve no zvana l īdz 
zvanam, pēc reglamenta, tev 
visur jābūt laikā, jāizdara, jābūt 
atbildīgam, pirmkārt, pret 
bērniem, nevari neko izdarīt 
slikti, jo viņi uz tevi skatās. 
Domāju, ka jāaiziet ar cieņu, 
savlaicīgi. Tik daudz gadu 
atdots darbam. Es neesmu 
izdegusi, bet nostrādājusies. 
Pienāk laiks padomāt par sevi, 
nedaudz mīlēt sevi, dzīvot sev.” 
Pašlaik aktīvam sportam Alla 
pielikusi punktu, vien tik, cik 
vajag veselības uzturēšanai. 
Sporta gaitas aktīvi piekopj 
jaunākais mazdēls Žans, 
viņš izrāda interesi arī par 
aktiera arodu, ir piedalījies 
filmās “Mātes piens”, triloģijā 
“Sisi”, filmējas reklāmas 
klipos, teicami spēlē florbolu 
un apspēlē savu vectēvu. 
Vecākais mazdēls Vladislavs 
pievērsies mūzikai un gūst 
panākumus konkursos. 

“Šodien es dzīvoju pēc sava 
saraksta priekš sevis un savai 
ģimenei. Man ir brīnišķīga, 
draudzīga ģimene. Esmu 
laimīga, ka tagad varu viņiem 
veltīt vairāk laika, kaut ko 
pal īdzēt un vienkārši garšīgi 
pabarot.” 

***
Irina Fjodorova, kura jau 

17 gadus strādā par ķīmijas 
skolotāju Daugavpils Valsts 
ģimnāzijā, bija viena no 
pirmajām Allas Petrovskas 
audzēknēm jaunuzceltajā 
Sventes vidusskolā. Viņai 
siltā atmiņā palikušas kopīgas 
treniņnometnes, sacensības 
un ekskursijas. “Jauna skola, 
brīnišķīga sporta zāle, pie mums 

atnāca ļoti jauna, jauka mūsu 
skolotāja Alla. Mēs ar prieku 
gājām uz visiem treniņiem. Es 
nodarbojos ar augstlēkšanu, 
tāllēkšanu, sprintu. Alla bija 
ļoti prasīga, bet iemācīja mums 
vienkārši strādāt, lai iegūtu 
rezultātus, tas atstāja iespaidu 
uz visu dzīvi. Ja kaut ko gribi 
sasniegt, jāstrādā. Vienmēr 
atceros Allu kā cilvēku, kurš 
varēja atbalstīt, pal īdzēt, dot 
padomu, uzklausīt. Es viņu 
raksturotu kā ļoti atvērtu, 
l īdzsvarotu, prasīgu, ļoti zinošu 
cilvēku savā jomā, kas saistīts 
ar sportu. Prasme strādāt, 
lai sasniegtu kādu rezultātu. 
Jo sports noteikti ir tā joma, 
kura prasa ļoti daudz laika un 
piepūles, lai kaut ko sasniegtu. 
Gribu novēlēt viņai ļoti stipru 
veselību, lai pietiktu enerģijas 
visām lietām, ko viņa tagad 
ieplānojusi sev un ģimenei.” 

Regīna Anisjko strādā par 
sporta skolotāju Daugavpils 
Valstspilsētas vidusskolā, 
bet savas sporta gaitas sāka 
pie Allas un Jāņa Petrovska. 
“Skolotājas Allas stundas 
vienmēr bija interesantas. Viņa 
vienmēr kaut ko izdomāja, lai 
mēs aktīvi nodarbotos. Mēs 
bijām ļoti sportiska klase, 
tāpēc mums piedāvāja daudz 
grūtākus uzdevumus un stunda 
noritēja ļoti aktīvi.” Pateicoties 
abiem treneriem, Regīna ne 
tikai guva panākumus vesera 
mešanas discipl īnā un izcīnīja 
godalgotas vietas dažādās 
sacensībās, bet arī izvēlējās 
turpmāk strādāt sporta jomā. 
Alla Petrovska vienmēr esot 
teikusi, ka zem guļoša akmens 
ūdens netek, tāpēc iemācīja 
būt aktīviem un disciplinētiem. 
“Vēlu skolotājai stipru veselību 
un beidzot veltīt laiku atpūtai 
un saviem vaļaspriekiem.”    

Sventes vidusskolas 
direktors Aleksandrs 
Sibircevs ar Allu Petrovsku 
kopā strādāja kopš 1980. 
gada, sākumā viņa bija trenere 
sporta skolā, vēlāk sporta 
skolotāja. “Visus šos gadus Alla 
sevi parādīja kā lielisks sporta 
jomas speciālists. Visu savu 
spēku, enerģiju, entuziasmu 
viņa veltīja bērnu fiziskajai 
attīstībai. Vairākas paaudzes 
izgāja ar Allu Petrovsku, 
mācoties un trenējoties sportā. 
Ir vairāki sasniegumi. Alla daudz 
ieguldīja mūsu skolas sporta 
bāzes attīstībā, pilnveidošanā, 
kaut ko modernizēja, mainīja, 
organizēja vairākus sporta 
pasākumus gan novadam, 
gan ārpus novada pasākumus. 
Viņa ir cilvēks, kurš patiešām 
visu savu dzīvi veltīja sporta 
darbam. Alla ir ieguldījusi savu 
sirdi, dvēseli, arī veselību un 
ir pelnījusi balvu par mūža 
ieguldījumu sportā.” 

Teksts, foto: Inese Minova

KAD DARbS SNIEDZ 
PRIEKU 

Šogad aprit 10 gadi, kopš 
SIA “Veselības centra Ilūkste” 
ilgstošas sociālās aprūpes 
un sociālās rehabilitācijas 
nodaļā “Subate” par 
virsmāsu strādā Jeļena 
Sičeva. Latvijas Republikas 
proklamēšanas 106. gadadienā 
2024. gada novembrī viņa 
saņēma pateicības rakstu 
no Augšdaugavas novada 
pašvaldības par profesionalitāti 
un iejūtību sociālās pal īdzības 
un veselības aprūpes 
sniegšanā centra klientiem. 
Jeļenai tas bija negaidīts, bet 
ļoti patīkams pārsteigums un 
jauks notikums dzīvē: “Ikdienā 
strādājot, tu dari savu darbu, 
tu nedomā par pateicībām. 
Katrs darbinieks pie mums labi 
pilda savus pienākumus, katru 
var virzīt uz apbalvošanu, 
tā ka es droši varu teikt, ka 
pateicība no pašvaldības ir 
mums visiem,” saka Jeļena. 

Kā viena liela ģimene
Ilgstošas sociālās aprūpes 

un sociālās rehabilitācijas 
nodaļa “Subate” ir domāta 
pilngadīgām personām ar 
garīga rakstura traucējumiem, 
kuriem ir nepieciešama 
ikdienas sociāla pakalpojuma 
sniegšana. Klienti uzturas 
šeit pastāvīgi, un viņu skaits 
ir nemainīgs – 46. Ja kāda 
vieta atbrīvojas, tad nāk 
jauns cilvēks. “Mūsu klienti 
šeit ir no dažādiem Latvijas 
reģioniem, viņi atnāk ar 
Sociālās integrācijas valsts 
aģentūras lēmumu, ka viņiem 
ir piešķirts šis pakalpojums. Tā 
kā cilvēki dzīvo šeit pastāvīgi, 
tad droši var teikt, ka pie mums 
viņi ir mājās,” stāsta Jeļena. 
Pie klientiem var atbraukt 
radinieki, vai viņi var aizbraukt 
pie saviem tuviniekiem, daudzi 
sazvanās vai radinieki zvana 
personālam. “Bet diemžēl 
ir klienti, kuriem neviena 
tuva cilvēka nav. Tad mēs, 
darbinieki, kļūstam viņiem 
par tiem vistuvākajiem. Šeit 
tiešām mēs esam kā viena liela 
ģimene, mēs cenšamies, lai viņi 
šeit justos kā mājās”. Jeļena 
uzsver, ka viņas kolektīva 
darba specifika nav viegla, bet 
visi cilvēki, kuri strādā aprūpes 
centrā, ir ļoti atbildīgi un 
pacietīgi. Viņa pateicas saviem 
kolēģiem par ikdienas darbu. 

Ar klientiem centrā strādā 
profesionāļu komanda, lai 
viņi būtu aprūpēti un lai 
viņiem viss būtu nodrošināts 
gan sociālajā, gan veselības 
jomā. Klientiem ir iespēja 
izvēlēties ģimenes ārstu, 
pārsvarā visi ir pierakstīti pie 
Ligitas Martinovas. Ar viņiem 
strādā ārsts-psihiatrs, māsas, 
māsas pal īgi, aprūpētāji, ārsta 
pal īgs, sociālais rehabilitētājs, 
fizioterapeits, pulciņu 
vadītājs, kultūras pasākumu 
organizators utt. “Dzīve viņiem 
ir aktīva, dienas piepildītas. 
Darām visu, lai viņi var iekļauties 
sabiedrībā, lai var attīstīt un 
pilnveidot savas prasmes, 

radoši izpausties. Brīvajā laikā 
braucam ekskursijās pa Latviju 
vai Lietuvu, ejam uz teātri 
un uz citiem pasākumiem,” 
stāsta Jeļena. Ļoti cieša 
sadarbība ir izveidojušies ar 
Subates kultūras centru, klienti 
regulāri apmeklē koncertus, 
kinoseansus utt. Regulāri 
notiek arī sapulces, kad klienti 
var izteikt savus priekšlikumus.

“Bieži ir tā, ka grūti atslēgties 
no darba, bet, kad mēs redzam, 
ka klientiem ir labi, ka viņi ir 
priecīgi, kad atbrauc tuvinieki 
un saka, cik pie mums ir forši, 
arī pārbaudes institūcijas, 
protams, brauc un tu saņem 
kontroles aktu un redzi, ka 
visur ir atbilstība, tad tu esi 
priecīgs. Viena pati es neko 
nevaru izdarīt,” saka Jeļena. 

Subate ir sirdī
Jeļena ir dzimusi un visu 

laiku dzīvo Subatē. Viņai 
nekad neesot gribējies braukt 
projām, piemēram, uz Rīgu vai 
uz ārzemēm. Sociālās aprūpes 
un sociālās rehabilitācijas 
nodaļā “Subate” viņa strādā 
jau no 2008. gada, bet 2015. 
gadā kļuva par virsmāsu. 
Sociālais darbs un medicīna 
bija tās sfēras, kuras vienmēr 
interesēja, tāpēc Jeļena 
pēc skolas gaitām pabeidza 
Daugavpils medicīnas skolu, 
nedaudz pastrādāja Subates 
slimnīcā l īdz tās aizvēršanai 
un bērnu dārzā, pēc tam 
viņai piedāvāja strādāt šeit. 
Jeļena arī ieguva sociālā 
darbinieka izgl ītību sociālā 
darba un sociālās pedagoģijas 
augstskolā «Attīstība». Savu 
pašreizējo darba vietu viņa 

sauc par sev vispiemērotāko. 
Jeļena īpaši lepojas ar to, ka 
viņas meita Karīna arī izvēlējās 
kļūt par medicīnas darbinieku 
– meitene pabeidza Rīgas 
Stradiņa universitāti un strādā 
par vecāko fizioterapeiti 
Nacionālajā rehabilitācijas 
centrā “Vaivari” un turpina 
studijas maģistrantūrā.  
Brīvajā laikā Jeļenai patīk 
pastaigas, rosīties pa dārzu un 
dejot Subates kultūras nama 
l īnijdeju grupā „RitmusS». Viņa 
uzskata, ka kultūras dzīve 
Subatē ir piepildīta, iedzīvotāji 
var interesanti pavadīt 
laiku - par to jāsaka paldies 
kultūras nama vadītājai Guntai 
Semjonovai. 

Ar ģimeni vai draugiem viņa 
bieži brauc uz Daugavpili, 
uz koncertiem vai uz teātri 
vai arī vienkārši pastaigāt 
pa promenādēm, cietoksnī. 
Patīk braukt uz Lietuvu – 
pāris kilometri un tu jau citā 
valstī, kur ir, ko redzēt. Par 
savu pilsētu Jeļena saka tā: 
“Subate ir īpaša vieta priekš 
subatiešiem, pilsēta ir viņu 
sirdī. Subate ir maza, bet ļoti 
skaista, draudzīga. Gribētos, 
lai dzimstība būtu lielāka, 
lai šeit ir vairāk bērniņu, lai 
iedzīvotāju skaits palielinās. 
To, protams, gribas visā valstī. 
Brauciet pie mums ciemos, 
atpūsties un baudīt dabu”.  

Teksts, foto: Jeļena Ivancova 
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■ KULTŪRA

■ SPORTS

ILŪKSTES 
AMATIERTEĀTRIM 
“TĀDI ESAM” – 35

Pagājušā gada nogalē 35 gadu 
jubileju svinēja Ilūkstes Kultūras 
un mākslas centra amatierteātris 
“Tādi esam”. Teātra režisore Indra 
Madarniece par savu kolektīvu 
teic: “Amatierteātrī darbojas tie 
cilvēki, kas grib būt pašdarbībā, 
teātrī viņi nāk izpausties. Reiz 
viena no dalībniecēm teica, 
ka šeit viņa var būt tāda, 
kāda viņa ir, tāpēc arī radās 
nosaukums “Tādi esam””. Teātris 
pastāvēšanas laikā piedzīvojis 
dažādus pārbaudījumus, tomēr 
cilvēku vēlme darboties un būt 
uz skatuves bija krietni stiprāka 
par visām nebūšanām. 

Izveidot tradīcijas un tās 
turpināt vēl šodien

Teātra pirmsākumi meklējami 
senāk, padomju laikos, bet 
esošais teātris tika izveidots 
1989. gadā. Teātra sufliere 
Līvija Tamane stāsta par tā 
izveidošanas laiku: “Mani toreiz 
uzrunāja Marija Slavinska, viņa 
teica, ka Ilūkstē kādreiz esot bijis 
teātris un mums vajadzētu to 
atjaunot. Es piekritu piedalīties, 
bet tikai kā suflieris. Tika 
uzrunāts Miervaldis Brodovs 
kā režisors un tad jau sāka 
aģitēt aktierus.” Aktierus atrast 
nebija nemaz tik grūti, bet radās 
nākamais jautājums – kā gan 
dabūt skatītājus uz pirmizrādi? 
“Mēs aizgājām uz baznīcu pie 
priestera, pastāstījām, ka mums 
ir jauns teātris, notiks pirmās 
lugas pirmizrāde, ka būs ļoti 
aktuāla tēma – pret alkoholismu. 
Jautājām, vai priesteris nevarētu 
uzrunāt tautu, lai nāk skatīties. 
Jāsaka, viss izdevās lieliski, 
toreiz bija pilna zāle skatītāju! 
Kopš tā laika arī ir izveidojusies 
teātra tradīcija – jau 35 gadus 
ir kādas lugas pirmizrāde tieši 
Vasarsvētkos,” stāsta Līvijas 
kundze. 

35 gadu laikā teātra režisori 
bija Miervaldis Brodovs, Jānis 
Čamāns, bet 2015. gadā 
teātra vadību pārņēma Indra 
Madarniece, un teātris ieguva 
savu nosaukumu “Tādi esam”. 
Ilūkstes amatierteātris ir īpašs 
ar to, ka tajā darbojas dažādu 
paaudžu cilvēki, visos laikos 
labprāt ir spēlējuši arī skolēni un 
jaunieši. I.Madarniece stāsta, ka 
katram aktierim tiek piemeklēta 
loma, kas vislabāk atbilst viņam. 
Nebūs tā, ka ir jāspēlē kāda loma, 
kas neatbilst cilvēka personībai, 
interesēm un vēlmēm. Katrs 

aktieris var būt tāds, kāds viņš ir.
Dažādība ir panākumu atslēga

Amatierteātris “Tādi esam” 
iestudē dažādas lugas - Rūdolfa 
Blaumaņa “Skroderdienas 
Silmačos”, ir spēlēta Ādolfa 
Alunāna “Pašu audzināts”, Valda 
Rihtera “Nebēdnieki”, pārsvarā 
tiek izspēlētas komēdijas 
un dažādi dzīves stāsti, bet 
repertuārā ir arī nopietnas 
izrādes. Viena no tām ir teātra 
režisores Indras Madarnieces 
luga “Pa miglas ceļu” par kara 
laiku, kad Latvijas cilvēki tika 
izvesti uz Sibīriju. “Man ir 
autentiski materiāli – mana tēva 
dzimtajā Dricānu pusē, kopā 
ar vecomammu apmeklējām 
mājas, kur dzīvoja represētie, 
mēs pierakstījām viņu atmiņas. 
Izmantojot šos atmiņu stāstus, 
es esmu uzrakstījusi trīs lugas, 
vienu no tām jau esam rādījuši 
skatītājiem. Mūsu pirmā luga bija 
tik smaga, ka mēs divus mēnešus 
nevarējām tikt uz priekšu – mēs, 
aktieri, uz skatuves raudājām, 
nevarējām spēlēt. Tomēr esam 
ļoti gandarīti, ka mums izdevās 
parādīt šos skaudros stāstus arī 
citiem,“ stāsta I.Madarniece. 

Teātrim ļoti iecienīti ir 
braucieni – katra viesizrāde 
ir kā teātra izglītošanās, jo 
galapunktā ne tikai tiek rādīts 
savs veikums, bet noteikti tiks 
izpētīta apkārtne ekskursijās. 
“Tādi esam” ir iepazinuši un 
izstaigājuši visus Latgales 
vēstniecības “Gors” gaiteņus, 
uzzinājuši un izmēģinājuši, kā ir 
braukt ar veco bānīti Gulbenē, 
apmeklējuši daudzus muzejus un 
kultūrvietas. 
Svarīgi ir draugi un atbalstītāji

Katram pašdarbības 
kolektīvam ir īsti draugi un 
atbalstītāji, uz ko paļauties, arī 
Ilūkstes amatierteātrim draugu 
netrūkst. I.Madarniece teic, 
ka teātrim “Tādi esam” ir sava 
krustmāte – Silvija Spaļva no 
Šēderes. Tādu siltu un sirsnīgu 
uzņemšanu var sagaidīt tikai no 
īstas krustmātes, kāda arī Silvija 
šim teātrim ir. Līvijas kundze 
atceras arī agrākos laikus – 
kādreizējā Ilūkstes kultūras 
centra mākslinieciskās daļas 
vadītāja Regīna Razminoviča 
bija vēl viens cilvēks, kurš ļoti 
atbalstīja un palīdzēja teātrim ik 
uz soļa, piedalījās arī kā aktrise. 
Vienmēr palīdzīgu roku sniegs, 
kā teic Indra Madarniece, 
“teātra galma kučieris” Guntars 
Cepurītis, kurš aktierus 
vienmēr un visur aizvedīs, 
palīdzēs sakārtot dekorācijas 

uz skatuves, sacirtīs meijas, 
atnesīs tautastērpus – īsts palīgs 
un zelta rokas teātrim. Inese 
Baravika un Elga Vuškāne ir vēl 
divi palīgi, kas jūt līdzi teātra 
darbībai un palīdzēs ar tērpu un 
atribūtu sagādāšanu. 

Teātra vadītāja ir pateicīga un 
priecīga par teātra dalībniekiem, 
kuri vairs ikdienā netiek uz 
mēģinājumiem – ir pārcēlušies 
uz citām pilsētām, bet 
labprāt piedalās teātra dzīvē. 
Mēģinājumi video zvanā no 
ierakumiem mežā arī ir iespējami! 
Liels prieks un gandarījums 
ir par sadarbību ar Dvietes 
amatierteātri “Nebēdnieki”. Kopā 
iestudētas lielās Blaumaņa lugas, 
izlīdzēšana, ja kāds aktieris 
netiek un, protams, kopīga 
svinēšana ir īsta draugu būšana. 

Būt teātra dzīvē no 
pirmsākumiem

Sufliere Līvija Tamane ir 
vienīgā teātra dalībniece, kas tajā 
darbojas visus 35 gadus. Viņa 
stāsta, ka ir ļoti aizraujoši vērot, 
kā top izrāde. Sākot ar teksta 
lasīšanu pie galda, pirmajiem 
mēģinājumiem uz skatuves, līdz 
pat pirmizrādei: “Pirmizrādē jau 
viss ir nopietni, bet pēc tam, 
kad to pašu lugu rādām citur, 
lai cik reizes brauktu, nebūs divi 
vienādi varianti.” Protams, teātra 
dzīve nav iedomājama bez 
kurioziem. Līvijas kundze teic: 
“Katra izrāde man ir viens vienīgs 
kuriozs! Piemēram, reiz spēlējām 
Annas Brigaderes “Sievu kari ar 
Belcebulu”. Tur ir tā, ka sievas 
ir sadusmojušās un aizgājušas 
prom no vīriem. Veči iet laukā no 

kroga, visiem kaklā garas baltas 
šalles. Vienam ir jāuzkāpj uz tās 
šalles un jākrīt, bet viņš kaut ko 
vāvuļo un aizmirst šo gājienu. 
Es viņam saku – krīti! Bet viņš 
man pretī – nav man tādu vārdu! 
Toreiz vienu no tiem vīriem 
spēlēja pats režisors, viņš tad 
krīt tā otra vietā un ļoti sirsnīgi 
smējās. Vajadzīgā darbība notika 
un luga varēja notikt tālāk.” 

Ir bijuši gadījumi, kad aktieris 
spēlē kādu lomu un aizmirst 
vārdus tā, ka būtībā apstājas 
visa luga, pat suflieris nevar 
palīdzēt. Tad palīgā dodas 
aktieri un improvizācijas veidā 
mēģina aktierim atgādināt vai 
pateikt priekšā, kas jāsaka, 
savādāk stāsts neiet uz priekšu. 
Līvijas kundze stāsta, ka reizēm 
ir nepieciešams viens vārds 
vai frāze, lai luga turpinātos: 
“Ļoti bieži aktieriem gribas lugu 
saīsināt, viņš ņem un pārlec uz 
citu vietu tekstā. Man ir jāspēj 
viņu atlikt atpakaļ, lai luga aizietu 
raiti. Ir jādabū tie vārdi atpakaļ 
un nākošie uz priekšu. Tas ir ļoti 
interesanti!” Arī režisore Indra 
Madarniece stāsta, ka katra 
izrāde ir interesanta, vienmēr 
ir kāds notikums, ko gribas 
pierakstīt atmiņu dienasgrāmatā. 

Ar humoru par nopietnām 
lietām

Teātris “Tādi esam” šogad 
turpinās skatītājus priecēt gan 
tradicionālajā Vasarsvētku 
pirmizrādē, gan viesizrādēs 
Turku pagastā, Kalupē, Šēderē 
un citur. Kolektīvs aicina ikvienu, 
kam patīk teātris un skatuve, 
pievienoties un spēlēt kopā! 
Teātris ar humoru skatās uz 
nopietnām lietām un priecājas, 
ka ikviens var izpausties un būt 
tāds, kāds viņš patiesībā ir. 

Uzziņai:
Ilūkstes kultūras centra 

amatierteātris izveidots 1989. 
gadā.

Teātra režisori: Miervaldis 
Brodovs (1989. - 1995.), Jānis 
Čamāns (1995. – 2015.), Indra 
Madarniece (no 2015.)

Teātra tradīcija 35 
gadu garumā – pirmizrāde 
Vasarsvētkos Ilūkstē.

Šobrīd kolektīvā ir 23 
aktieri, kas mainās, atkarībā no 
repertuāra.

Mēģinājumi notiek Ilūkstes 
Kultūras un mākslas centrā, laiks 
tiek pielāgots aktieriem. 

Teksts, foto: Māra Multiņa

DMITRIJS bREĻS 
- LVS SPORTLAND 

JAUNATNES KAUSA 
U-12 UZvARēTĀJS

Aizvadītā gada nogalē 
Rīgā, Daugavas vieglatlētikas 
manēžā, notika pirmās lielākās 
un nopietnākās sacensības - 
Sportland  Jaunatnes kauss 1. 
posms U-10 un U-12 vecuma 
grupām. Vairāk nekā 800 
zēni un meitenes cīnījās par 

Sportland Jaunatnes kausa 
tituliem. 

Augšdaugavas novada 
sporta skolas trenera Dmitrija 
Hadakova audzēknis Dmitrijs 
Breļs U-12 vecuma grupā 
300m skrējienā finišēja pirmais 
ar sezonas labāko rezultātu 
šajā grupā - 46.78sek. 

Jauno sezonu uzsākot, 
teicamus  personīgos 
rezultātus parādīja: Alina 
Gasina 300m skrējienā - 
50,17sek, Rada Margišviļi - 

200m skrējienā - 36,57sek, 
Meģija Mikulāne tāllēkšanā 
- 3m37cm un Al īna Mišķe 
tāllēkšanā - 3m85cm.

1. vietas ieguvēji tika 
apbalvoti ar sacensību 
medaļām un balvām no Nike.

Pateicamies sportistiem 
un treneriem par godam 
pārstāvēto Augšdaugavas 
novada sporta skolu!
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KoNKURSS  ■

SPORTS   ■

SoCIĀLAIS DARbS  ■
SvēTKU SAJŪTA 

vAJADZīgA 
IKvIENAM

8. janvārī Ilūkstes kultūras un 
mākslas centrā jaukā un sirsnīgā 
atmosfērā notika tradicionālais 
Jaungada pasākums 
Augšdaugavas novada cilvēkiem 
ar  invaliditāti. Kuplā skaitā 
no visa novada pilsētām un 
pagastiem bija sabraukuši gan 
grupu dzīvokļu iemītnieki, gan 
aprūpes un dienas centru klienti 
kopā ar saviem aprūpētājiem un 
sociālajiem darbiniekiem. 

Tikšanās gada sākumā 
– labs iemesls atskatīties 
uz iepriekšējos 12 mēnešos 
padarīto un ieplānot 
labus darbus uz priekšu. 
Augšdaugavas novada sociālā 
dienesta vadītāja Anna Jegorova 
pateicās visiem, kas atbrauca - 
dažiem tas nav viegli veselības 
stāvokļa dēļ, un visiem, kas 
ikdienā strādā ar personām ar 
invaliditāti, tas ir ļoti atbildīgs 
darbs. Viņa pastāstīja, ka no šī 
gada valstī stājas spēkā dažas 
labas izmaiņas, kas attiecas 
uz personām ar invaliditāti, ar 
tām var iepazīties pašvaldības 
un Labklājības ministrijas  
mājas lapās, pie sociālajiem 

darbiniekiem un sociālajā 
dienestā. 

Augšdaugavas novada 
domes priekšsēdētājs Arvīds 
Kucins apsveica klātesošos: 
“Šajā gadā gribu jums novēlēt 
prieka pilnas dienas, lai katrs 
būtu piepildīts ar kaut ko jaunu 
un skaistu, lai viss labi būtu jūsu 
ģimenēs. Lai mēs 2025. gada 
beigās varētu pateikt, ka šis 
gads bija labs”. 

Augšdaugavas novada 
invalīdu biedrības “Ildra” 
vadītājs Valdis Miltiņš novēlēja, 
lai biedrības dalībnieki būtu 
vēl aktīvāki, lai varētu kopā 
ar pašvaldības atbalstu arī 
turpmāk realizēt projektus un 

būt kopā dažādos pasākumos. 
Šoreiz par pasākuma 

tematiku kļuva kartupelis. 
Dalībniekiem izdevās parādīt 
šī dārzeņa daudzfunkcionalitāti 
– no kartupeļiem viņi gatavoja 
dažādus ēdienus, veidoja 
interjera priekšmetus un pat 
sieviešu rotājumus. Kartupeļiem 
bija veltīti arī Višķu dienas 
aprūpes centra un Skrudalienas 
dienas aprūpes centra klientu 
teātra uzvedumi. Par radošumu 
un fantāziju iestādes saņēma 
dāvanas. Par jautru muzikālo 
noskaņu pasākumā rūpējās 
dziedātājs Juris Ostrovskis. 
Teksts, foto: Jeļena Ivancova

AKoRDEoNA 
SPēLES AUDZēKŅU 

SASNIEgUMI 
vALSTS KoNKURSĀ
22. janvārī Staņislava Broka 

Daugavpils Mūzikas vidusskolā 
norisinājās Valsts konkursa 
profesionālās ievirzes un 
profesionālās vidējās izglītības 
iestāžu Akordeona spēles 
audzēkņiem noslēdzoša II 
kārta. Konkurss tiek rīkots 
reizi četros gados ar Latvijas 
Nacionālā kultūras centra 
iniciatīvu: I kārtu organizē 
izglītības iestādes, konkursa II 
kārtai izvirzot labākos izglītības 
programmas pārstāvjus. 
Šogad Valsts konkursa II kārtai 
savu dalību pieteica ap 70 
dalībnieku no Daugavpils, 
Rēzeknes, Jēkabpils, Līvāniem, 
Aizkraukles, Krāslavas, 
Kokneses, Balviem, Viļāniem, 
Zilupes, Preiļiem, Naujenes, 
Kārsavas, Ludzas, Maltas. 

Konkursa dalībniekus vērtēja 
Latvijas Nacionālā kultūras 
centra deleģētā žūrijas komisija: 
Artūrs Noviks (Jāzepa Vītola 
Latvijas Mūzikas akadēmijas 
lektors, Jāzepa Mediņa Rīgas 
1. mūzikas skolas pedagogs, 
izpildītājmākslinieks), Kaspars 
Gulbis (mūziķis-akordeonists) 
un Māris Rozenfelds (Alfrēda 
Kalniņa Cēsu Mūzikas 
vidusskolas pedagogs).

Naujenes Mūzikas un 
mākslas skolu II kārtā pārstāvēja 
6 audzēkņi. Godalgoto 1. vietu 
ieņēma Andrejs Stoļarovs 
(pedagogs Giršs Kagans), 
2. vietu ieņēma Alise Gāga 
(pedagogs Giršs Kagans) un 
Arina Mikulāne (pedagogs 
Giršs Kagans), Atzinību saņēma 
Arturs Šostaks (pedagogs 
Tatjana Jukuma), bet Pateicību 
par dalību saņēma Maikls 
Linkevičs (pedagogs Tatjana 
Jukuma) un Zahars Parfjonovs 
(pedagogs Sergejs Bratusevs).

Špoģu Mūzikas un mākslas 
skola konkursa II kārtai izvirzīja 
6 audzēkņus dažādās klašu 
grupās, kuru sniegumus atzinīgi 
novērtēja konkursa žūrija.

Godalgoto 1. vietu ieņēma 
Jana Panafidina (skolotāja Vija 
Petrova), 

2. vietu ieņēma Elīna 
Desjatkova (skolotāja Marija 
Piskunova), Rinalds Simanovičs 
(skolotāja  Svetlana Vasiļjeva), 
Antons Gatiņš un Rolands 
Kļavinskis (skolotāja Vija 
Petrova), bet 3. vietu ieņēma 
Veronika Lukaševiča (skolotāja 
Svetlana Vasiļjeva).

Lepojamies un vēlam 
neapstāties pie sasniegtā, 
turpinot aizraujošu sevis 
pilnveidošanās ceļu mūzikas 
jomā, un pateicamies 
pedagogiem par audzēkņu 
sagatavošanu konkursam!

vIEgLATLēTU 
vEIKSMīgIE STARTI 
17. janvārī  notika Ogres 

sporta centra  atklātās 
sacensības U-10, U-12 
vecuma grupām vieglatlētikā. 
Sacensībās piedalījās diezgan  
liels  sportistu  skaits. Bronzas 
medaļu  U-10 vecuma grupā 
izcīnīja Megija Mikulāne  30m 
barjerskrējienā ar rezultātu 
7,04 sek. Tajā pašā vecuma 
grupā izdevās izcīnīt sudraba 
medaļu Radai Marģišvili lodes 
mešanā no apakšas ar lēcienu 

ar rezultātu 7m63cm.
18. janvārī Daugavas 

vieglatlētikas manēžā vairāk 
nekā 350 U-12 grupas 
sportistu cīnījās par Sportland 
Jaunatnes kausa tituliem. 
Sportisti savstarpēji sacentās 
sava dzimšanas gada ietvaros. 
Dmitrijs Breļs  300m skrējienā 
izcīnīja sudraba medaļu ar 
rezultātu 48.96sek.

Paldies Augšdaugavas 
novada sporta skolas trenerim 
Dmitrijam Hadakovam  par 
ieguldīto darbu!
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 ■ PAŠvALDībAS PoLICIJA

■  SADARbībA  

AUGŠDAUGAVAS 
NOVADA 

PAŠvALDībAS 
POLICIJA 

DRīZ SAŅEMS 
oPERATīvo 

TRANSPORTU

Pirms gada tika izveidota 
Augšdaugavas novada 
pašvaldības policija, kā to 
nosaka likums «Par policiju» 
un Pašvaldību likums - visām 
pašvaldībām no 2024. gada 
1. janvāra bija jānodrošina 
pašvaldības policijas darbs.

Par Augšdaugavas novada 
policijas priekšnieci 2024. gada 
marta sākumā kļuva Jūlija 
Maizīte, viņas kandidatūru 
atbalstīja domes deputāti. 
Nepilna gada laikā izdevās 
daudz panākt, saka Jūlija, 
galvenais – ka novada iedzīvotāji 
ir informēti par pašvaldības 
policijas esamību un aktīvi 
vēršas pie tās darbiniekiem 
nepieciešamības gadījumā.

Jūlija stāsta, ka pēc jaunās 
iestādes dibināšanas sākumā 
tika sakārtoti organizatoriskie 
jautājumi, tika ierīkotas darba 
vietas, iepirkti materiāltehniskie 
un speciālie līdzekļi. Pēc tam 
sākās inspektoru pieņemšana 
darbā. No 2024 gada 1. 
augusta Augšdaugavas novada 
pašvaldības policijā tika 
pieņemti divi vecākie inspektori, 
no 2024. gada 1. novembra 
efektīva darba nodrošināšanai 
papildus tika izveidotas vēl trīs 
amata vienības. Bet no šī gada 
1. janvāra tika izveidotas vēl 
četras amata vienības – tagad 
ir izsludināts konkurss vēl uz 
četriem vakantiem amatiem. 

Uz doto brīdi divi pašvaldības 
policijas darbinieki strādā 
Ilūkstē, viens – Višķos un 
trīs – Kalkūnos. Pēc vakanču 

konkursa vēl viens darbinieks 
parādīsies Višķos, viens Ilūkstē, 
divi darbinieki pildīs savus 
pienākumus Vecstropos, kur 
tagad vēl nav posteņa. 

Drīz būs savs transports
Lai operatīvi reaģētu 

uz iedzīvotāju sūdzībām, 
pašvaldības policijas 
darbiniekiem nepieciešams 
transports. Un pavisam drīz 
inspektori varēs braukt uz 
patrulēšanu un izsaukumiem 
ar dienesta mašīnām. 2024. 
gadā tika veiktas iepirkuma 
procedūras par diviem 
operatīviem transportlīdzekļiem. 
Viens būs aprīkots ar 
aizturēšanas telpu. Pēc līguma 
noteikumiem piegādes datums 
ir līdz aprīlim, līdz ar to policijas 
darbinieki jau ar nepacietību 
gaida mašīnas. Šobrīd ar 
pašvaldības transportu policijai 
palīdz pagastu apvienības. 
“Novada teritorija ir ļoti plaša, 
savs transports mums ir ļoti 
nepieciešams, izbraukšanas 
laiki no vienas puses uz otru 
aizņem daudz laika, tas nav 
efektīvi”. 

Tā kā pašvaldības policija 
Augšdaugavas novadā darbojas 
salīdzinoši nesen, iedzīvotāji 
ne vienmēr ir informēti par 
noteikumiem, kuri ir jāievēro. 
“Tāpēc mēs primāri veicam 
izskaidrojošo darbu ar 
iedzīvotājiem. Mūsu funkcija 
pirmām kārtām nav sodīt, bet 
izskaidrot, novērst pārkāpumu 
un nodrošināt, lai turpmāk 
normatīvie akti tiktu ievēroti. 
Mūsu funkcija, saskaņā ar likumu, 
likumpārkāpumu profilakse 
un mērķis – pārkāpumu skaitu 
samazināšana,” stāsta policijas 
priekšniece. Tāpēc regulāri tiek 
rīkoti preventīvie pasākumi, 
izglītojošas un informatīvas 
kampaņas, ar novada 

iedzīvotājiem notiek pārrunas. 
2024. gadā Augšdaugavas 
novada pašvaldības policijas 
darbinieki apmeklēja visas 
novada skolas, tikās ar 
pirmklasniekiem, lai pārrunātu 
drošības noteikumus mājās, 
skolā un ielās. Pēc skolu 
pieprasījuma piecās izglītības 
iestādēs tika rīkotas informatīvas 
stundas vecākajām klasēm ar 
mērķi akcentēt nepieciešamību 
ievērot bērniem uzliktos 
pienākumus un atcerēties par 
savu atbildību gan skolas, gan 
vecāku, gan likuma priekšā.

Statistika
Statistikas dati par 2024. 

gadu ir sekojoši: tika uzsāktas 
33 administratīvo pārkāpumu 
procesa lietas, tika atteikts 
uzsākt administratīvo 
pārkāpumu procesus 5 lietās, 
kopumā 2024. gadā tika pieņemti 
55 lēmumi administratīvo 
pārkāpumu procesu ietvaros. 
Visvairāk pārkāpumu bija saistīti 
ar atkritumu apsaimniekošanas 
noteikumiem (58%), kā arī 
ar dzīvnieku turēšanas un 
labturības noteikumiem (18%). 
Arī piefiksēti pārkāpumi 

bērnu aizsardzības jomā, 
augu aizsardzības jomā un 
meža apsaimniekošanas un 
izmantošanas jomā. 

Kopumā 2024. gadā tika 
saņemti, reģistrēti un izskatīti 
123 dokumenti (tai skaitā 
iesniegumi no fiziskajām un 
juridiskajām personām). Ar 2024. 
gada 1. jūliju Augšdaugavas 
novada pašvaldības policijā tika 
ieviests Elektroniskais notikumu 
reģistrācijas žurnāls, kurā no 
1. jūlija līdz 31. decembrim tika 
reģistrēti 98 notikumi. Tie ir 
gan iedzīvotāju iesniegumi, 
gan saņemtie telefonzvani par 
pārkāpumiem.

Atkritumi - topā
Par ko visvairāk sūdzas 

iedzīvotāji? Jūlija Maizīte stāsta, 
ka pārsvarā tas ir alkoholisko 
dzērienu lietošana publiskās 
vietās un sabiedriskās kārtības 
traucēšanas gadījumi, kā arī 
atkritumu apsaimniekošanas 
noteikumu pārkāpumi un 
dzīvnieku labturības prasību un 
turēšanas noteikumu pārkāpumi. 
Daudziem pārkāpumiem ir 
sezonāls raksturs – no maija 
līdz septembrim iedzīvotāji 

vasarnīcu kooperatīvos ļoti aktīvi 
ziņoja par nelikumīgo atkritumu 
izmešanu, kā arī par miera 
traucēšanu. “Kopumā novada 
teritorijas specifika ir tāda, ka 
šeit, varbūt, būs mazāk kaimiņu 
strīdu, jo nav tik sablīvēta 
teritorija kā pilsētā, bet vairāk 
būs sūdzību par klaiņojošiem 
suņiem vai kaķiem, latvāņu 
izplatību vai koku ciršanu 
un, protams, atkritumiem”. 
Atkritumus cilvēki ved uz 
konteineriem vai uz mežu, un 
tad palīgā nāk videokameras – 
vasarnīcu īpašnieki aktīvi “ķer” 
tos, kuri nelikumīgi izmet savus 
atkritumus neparedzētajās 
vietās, šajos gadījumos pietiks 
ar mašīnas numuru un pārkāpēju 
var ātri atrast. Pašvaldības 
rīcībā arī ir dažas pārnēsājamas 
kameras.

“Bieži novada iedzīvotāji nāk 
un zvana saistībā ar jautājumiem, 
kas nav pašvaldības policijas 
kompetencē, piemēram, saistīti 
ar Pārtikas un veterināro 
dienestu vai Valsts vides 
dienesta darbības jomām, 
kā arī novada iedzīvotāji 
zvana Daugavpils pilsētas 
pašvaldības policijai. Tad mēs 
izskaidrojam iedzīvotājiem, 
kur viņiem jāvēršas. Tāpat 
mēs sadarbojamies ar citām 
pašvaldības iestādēm – sociālo 
dienestu, bāriņtiesu, kopīgi 
veicam apsekošanu, sniedzot 
savu atbalstu un nodrošinot 
sabiedrisko kārtību,” saka 
Jūlija. Viņa atgādina, ka ārpus 
pašvaldības policijas darba 
laika, kā arī neatliekamos 
gadījumos (ja nepieciešama 
tūlītēja palīdzība), iedzīvotāji 
var zvanīt Valsts policijai uz 
diennakts tālruni 110.

Teksts, foto: Jeļena Ivancova

ILZE KUKUTE – 
SADARbībAI IR vIETA

Augšdaugavas novada 
pašvaldības izpilddirektors 
Pēteris Dzalbe 22. janvārī tikās 
ar Latvijas lielākās bankas 
Swedbank Valsts un pašvaldību 
klientu apkalpošanas nodaļas 
vadītāju Ilzi Kukuti. Līdzšinējās 
sadarbības izvērtēšanā 
un diskusijā par nākotnes 
perspektīvām piedalījās arī 
Finanšu pārvaldes vadītāja Irēna 
Timšāne, galvenā grāmatvede 
Jūlija Valminska un Swedbank 
speciālisti, kuri ikdienā uztur 
saikni ar pašvaldību.

Ilze Kukute uzsvēra, 
ka Swedbank Igaunijā un 
Lietuvā daudz aktīvāk finansē 
pašvaldību projektus, tādēļ 
tika pieņemts lēmums arī 
Latvija dziļāk izpētīt sadarbības 
iespējas ar pašvaldībām un 
pievērsties kopīgām iniciatīvām, 
ne tikai apgūstot fondu 
finansējumu, bet arī piedāvājot 
aizdevumus. Banka, sniedzot 
aizdevumus, varētu piedāvāt 
noteikumus, kas pašvaldībām 

būtu izdevīgāki, nekā saņemot 
Valsts kases finansējumu. 
“Sadarbībai ir vieta. Bankas ir 
gatavas dialogam. Mēs redzam 
un saprotam pašvaldību 
situāciju. Kopumā nākotnē mums 
ir uzstādījums sniegt lielāku 
piedāvājumu ilgtspējīgu projektu 
realizēšanas atbalstam,” stāsta 
Valsts un pašvaldību klientu 
apkalpošanas nodaļas vadītāja. 
Plānojot nākotnes vīziju un 
produktu klāstu banka veic 
plašas konsultācijas ar Latvijas 
pašvaldību savienību un arī 
pašvaldībām individuāli. Bažas 
visiem tikšanās dalībniekiem 
rada iespējamie nepārdomātie 
valdības lēmumi vai sasteigti 
pieņemtie likumi. 

Izpilddirektors Pēteris 
Dzalbe atzina, ka bankas 
politika ir kļuvusi pašvaldībām 
draudzīgāka. Pašlaik darbības 
nodrošināšanai dažādās 
jomās pašvaldība izmanto 
vairāku banku un arī Valsts 
kases pakalpojumus, katrā 
konkrēta situācijā izvērtējot 
visizdevīgākos piedāvājumus. 
“Pašvaldībai ir labi jāpārdomā 

katrs aizņēmums, jo tas agri 
vai vēlu ir jāatdod. Bieži vien 
politiķi, pieņemot lēmumus, 
neaizdomājas, kādu finanšu 
slogu rada,” saka izpilddirektors, 
“Sākot realizēt projektu ir jābūt 
skaidriem nosacījumiem arī 
no bankas – kas mūs sagaida 
pēc gada vai desmit, divdesmit 
gadiem.” Pašvaldība arī domā par 
ilgtspēju un iespējam palīdzēt 
iedzīvotājiem. Šogad budžetā 
plānots paredzēt līdzekļus 
māju energoefektivitātes 
uzlabošanas līdzfinansēšanai. 

Tiks izvērtēta arī iespēja 
startēt Daudzdzīvokļu 
māju energoefektivitātes 
programmā ar Altum atbalstu 
un veikt dažu pašvaldībai 
piederošu daudzīvokļu 
māju energoefektivitātes 
paaugstināšanu. 

“Runājot par māju 
atjaunošanu, iedzīvotājiem 
ir beidzot jāuzņemas 
atbildība par savu īpašumu. 
Daudzi cilvēki domā, ka 
viņu dzīvokļus ir jāsakārto 
pašvaldībai, pārvaldniekam. 

Otrs faktors, iedzīvotajiem 
ir jāredz reāls, sataustāms 
ieguvums no potenciālajiem 
e n e r g o e f e k t i v i t ā t e s 
pasākumiem,” norāda Pēteris 
Dzalbe, “Gribam, lai arī 
bankas ir gatavas palīdzēt 
cilvēkiem, kuri pieņems 
lēmumu uzlabot savas dzīves 
kvalitāti”. Swedbank pašlaik 
piedāvā kredītu daudzdzīvokļu 
māju atjaunošanai un 
energoefektivitātes uzlabošanai 
līdz 20 gadiem, kur sadarbībā 
ar Altum atbalsta programmu ir 
iespēja saņemt kapitāla atlaidi 
līdz 49% no kredīta summas. 
Jauns produkts ir finansējums 
līdz 20 000 daudzīvokļu mājām, 
kurām nav uzkrājuma fonda, 
dokumentācijas izstrādei un 
projekta vadībai, pirms tiek 
veiktas investīcijas mājas 
atjaunošanā.

Swedbank pārstāvji aicināja 
arī izmantot iespēju organizēt 
iedzīvotājiem vai darbiniekiem 
bezmaksas seminārus par 
tādiem jautājumiem kā pensijas 
līmeņi, mantojuma tiesības vai 
finanšu pratība.
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LAbKLĀJībAS MINISTRIJA  ■  

IZMAIŅAS LIKUMoS ■  

IZMAIŅAS SoCIĀLAJĀ 
JoMĀ 2025. gADĀ
No 2025. gada 1. janvāra

	 Minimālās mēneša 
darba algas apmērs normālā 
darba laika ietvaros pieaugs un 
būs 740 eiro.
	 No 2025. gada 1. 

janvāra līdz 2025. gada 31. 
decembrim vecāku pabalsta 
saņēmējam, kurš bērna 
kopšanas laikā ir nodarbināts 
un neatrodas bērna kopšanas 
atvaļinājumā vai bērna 
kopšanas laikā gūst ienākumus 
kā pašnodarbinātais, pabalstu 
izmaksās 75 procentu apmērā 
no piešķirtā pabalsta.
	 Noteikts valsts sociālās 

apdrošināšanas obligāto 
iemaksu un brīvprātīgo iemaksu 
objekta maksimālais apmērs 
nākamajiem trim gadiem (2025., 
2026., 2027. gadam) – 105 300 
eiro gadā.
	 Personām, kuras 

saņem ienākumu no intelektuālā 
īpašuma (autoratlīdzību 
saņēmējiem), līdz 2027. gada 
31. decembrim ir pagarināta 
tiem noteiktā īpašā valsts 
sociālās apdrošināšanas 
obligāto iemaksu noteikšanas 
un veikšanas kārtība.
	 No 2025. gada 1. 

janvāra līdz 2028. gada 31. 
decembrim personām, kuras 
ir valsts fondēto pensiju 
shēmas (pensiju 2. līmenis) 
dalībnieki, pensijas kapitālu 
valsts fondētajā pensiju shēmā 
veido 5% no iemaksu objekta 
un  valsts nefondētajā pensiju 
shēmā (pensiju 1. līmenis) – 15% 
no iemaksu objekta. 
	 P a b e i g t a 

pensionēšanās vecuma 
celšana, vienlaikus 
paaugstinot vecuma pensijas 
piešķiršanai nepieciešamo 
stāžu no 15 uz 20 gadiem. No 
2025. gada 1. janvāra tiesības 
uz valsts vecuma pensiju ir 65 
gadu vecumu sasniegušajiem, 
ja apdrošināšanas stāžs 
nav mazāks par 20 gadiem. 
Personām, kuru apdrošināšanas 
stāžs nav mazāks par 30 
gadiem, ir tiesības pensionēties 
priekšlaicīgi, t.i., 2 gadus pirms 
vispārējā pensionēšanās 
vecuma sasniegšanas. 2025. 

gadā pensionēties priekšlaicīgi 
var personas, kuras sasniegušas 
63 gadu vecumu.
	 Turpinās pakāpeniska 

piemaksu pie pensijas 
piešķiršanas atjaunošana 
par apdrošināšanas stāžu, 
kas uzkrāts līdz 1995. gada 
31. decembrim. 2025. gadā 
tās piešķir cilvēkiem, kas 
devās pensijā 2015., 2016. un 
2017. gadā. 
	 P a a u g s t i n ā t s 

pensionāra iedzīvotāju ienākuma 
nodokļa neapliekamais 
minimums no 500 uz 1000 eiro 
mēnesī.
	 P a a u g s t i n ā t s 

zemākais minimālo ienākumu 
slieksnis no 20% līdz 22% 
apmērā no ienākumu mediānas, 
kas ietekmēs valsts sociālā 
nodrošinājuma pabalsta (VSNP) 
saņēmējus  - cilvēkus ar 
invaliditāti, kuriem invaliditāte 
noteikta vispārējā gadījumā, un 
pensijas vecumu iedzīvotājus. 
VSNP apmērs pensijas vecuma 
cilvēkiem un VSNP personām 
ar III invaliditātes grupu (bāzes 
apmērs) no 2025. gada 1. 
janvāra būs 166 eiro. 
	 Garantētā minimālā 

ienākuma slieksnis pirmajai 
vai vienīgajai personai 
mājsaimniecībā būs 166 eiro 
(līdz šim – 137 eiro), pārējām 
personām mājsaimniecībā – 116 
eiro (līdz šim – 96 eiro).
	 T r ū c ī g a s 

mājsaimniecības ienākumu 
slieksnis pirmajai vai vienīgajai 
personai mājsaimniecībā 
būs 377 eiro (līdz šim – 343 
eiro), pārējām personām 
mājsaimniecībā –264 eiro (līdz 
šim – 240 eiro).
	 M a z n o d r o š i n ā t a s 

mājsaimniecības ienākumu 
sliekšņa maksimālais apmērs 
pirmajai vai vienīgajai personai 
mājsaimniecībā būs 604 eiro 
(līdz šim – 549 eiro), pārējām 
personām mājsaimniecībā – 
423 eiro (līdz šim – 384 eiro).
	 Palielināts minimālās 

vecuma pensijas apmērs. 
Minimālās vecuma pensijas 
aprēķina bāze palielinās no 171 
līdz 189 eiro (25% apmērā no 
ienākuma mediānas), cilvēkiem 
ar invaliditāti no bērnības – no 
206 līdz 226 eiro (30% apmērā 

no ienākumu mediānas). 
Minimālo vecuma pensijas 
apmēru nosaka, piemērojot 
aprēķina bāzei koeficientu 1,2 
un par katru stāža gadu, kas 
pārsniedz 20 gadus, apmēru 
palielina par 2% no aprēķina 
bāzes. 
	 Palielināts minimālās 

invaliditātes pensijas apmērs. 
Minimālās invaliditātes pensijas 
aprēķina bāze palielinās no 171 
līdz 189 eiro (25% apmērā no 
ienākuma mediānas), cilvēkiem 
ar invaliditāti no bērnības – no 
206 līdz 226 eiro (30% apmērā 
no ienākumu mediānas). III 
invaliditātes grupas gadījumā 
invaliditātes pensija tiek 
noteikta invaliditātes pensijas 
aprēķina bāzes apmērā, 
savukārt, nosakot minimālo 
invaliditātes pensiju I un II 
invaliditātes gadījumā, aprēķina 
bāzei tiek piemēroti koeficienti 
– I invaliditātes grupai 1,6, bet II 
invaliditātes grupai – 1,4.
	 Palielināts minimālās 

pensijas apgādnieka 
zaudējuma gadījumā apmērs. 
Minimālās apgādnieka 
zaudējuma pensijas apmērs 
katram bērnam no dzimšanas 
līdz septiņu gadu vecuma 
sasniegšanai palielināts no 171 
līdz 189 eiro (25% apmērā no 
ienākuma mediānas), personām 
ar invaliditāti no bērnības – no 
206 līdz 226 eiro (30% apmērā 
no ienākumu mediānas).
	 Paaugstināts bērna ar 

invaliditāti kopšanas pabalsts 
par 100 eiro, tas palielināts no 
313,43 līdz 413,43 eiro mēnesī.
	 Divi iepriekš 

pilotprojektu ietvaros 
nodrošinātie sociālie 
pakalpojumi – psihosociālās 
rehabilitācijas pakalpojumi 
bērniem ar autiskā spektra 
traucējumiem (AST) un viņu 
ģimenes locekļiem – turpmāk 
būs pastāvīgi no valsts budžeta 
finansēti. No valsts budžeta tiks 
finansēts uzturošās terapijas 
pakalpojums bērniem ar AST no 
diviem gadiem līdz sešu gadu 
(ieskaitot) vecumam pēc autisma 
diagnosticēšanas vai aizdomām 
par AST un ārstniecības iestādē 
saņemtas agrīnās intervences 
programmas un arī psihosociālās 
rehabilitācijas pakalpojums 
bērniem ar AST no diviem 

gadiem līdz 18 gadu vecuma 
sasniegšanai, kuriem Veselības 
un darbspēju ekspertīzes ārstu 
valsts komisija ir noteikusi 
invaliditāti, un viņu ģimenes 
locekļiem (vecāki, audžuvecāki, 
brāļi, māsas, vecvecāki).=
	 Asistenta un pavadoņa 

pakalpojumu sniedzēju 
atlīdzība tiks noteikta 5,72 eiro 
par vienu pakalpojuma stundu 
(līdz šim 5,42 eiro).
	 No 2025. gada 1. 

oktobra
	 Pensiju indeksācijā 

1. oktobrī pārskatīs valsts 
pensiju vai tās daļas apmēru, 
kas nepārsniedz iepriekšējā 
kalendāra gada vidējās 
apdrošināšanas iemaksu algas 
valstī apmēru (šobrīd 50% no 
vidējās apdrošināšanas iemaksu 
algas valstī), ņemot vērā 
faktisko patēriņa cenu indeksu 
un daļu no apdrošināšanas 

iemaksu algas reālā pieauguma 
procentiem. 
	 Paplašināts to cilvēku 

loks, kuriem indeksē visu 
pensijas apmēru, papildinot 
šo uzskaitījumu ar personām, 
kurām vecuma pensija 
piešķirta ar atvieglotiem 
noteikumiem sakarā ar bērna, 
kuram noteikta invaliditāte, vai 
piecu un vairāk bērnu aprūpi 
un audzināšanu. Šobrīd visu 
pensijas apmēru indeksē 
politiski represētajiem, personai 
ar I grupas invaliditāti un 
Černobiļas atomelektrostacijas 
avārijas seku likvidēšanas 
dalībniekiem.

Informāciju sagatavoja:
Egils Zariņš, Labklājības 

ministrijas Komunikācijas 
nodaļas sabiedrisko attiecību 

speciālists 

KAS JĀZINA 
PAR IZMAIŅĀM 

LIKUMoS UN 
NoTEIKUMoS 
2025. gADĀ

Izmaiņas darbaspēka 
nodokļos, ierobežojumi tabakas 
izstrādājumu iegādei, jauns 
modelis recepšu zāļu cenu 
veidošanai – šīs un vēl citas 
izmaiņas ietekmēs Latvijas 
iedzīvotāju ikdienu no 2025. 
gada.

Nodokļu izmaiņas
•	 No 2025. gada 1. 

janvāra darba ņēmējiem 
noteikta viena neapliekamā 
minimuma likme – 510 eiro. 
Tāpat vienkāršota iedzīvotāju 
ienākuma nodokļa sistēma, 
turpmāk piemērojot divas 
nodokļa likmes. Algām līdz 

8775 eiro mēnesī nodokļa likme 
no 1. janvāra ir 25,5%, savukārt 
algām virs 8775 eiro mēnesī 
nodokļa likme ir 33%. Aprēķināt 
savas gaidāmās neto algas 
apmēru par 2025. gada 
janvāri var, izmantojot algas 
kalkulatora rīku.

•	 Ienākumu daļai virs 
200 000 eiro gadā, tajā skaitā 
atalgojumam, dividendēm, 
kapitāla pieaugumam un 
ienākumiem no kapitāla, kas 
nav kapitāla pieaugums, būs 
papildu iedzīvotāju ienākuma 
nodoklis – 3% apmērā.

•	 No 2025. gada tiks 
palielinātas akcīzes nodokļa 
likmes degvielai, kā arī 
degvielai, dabasgāzei un 
naftas gāzēm, ko izmanto kā 
kurināmo. Tāpat no jaunā gada 
tiks piemērots akcīzes nodoklis 

bezalkoholiskajiem dzērieniem 
ar cukura saturu, sākot no 
8 gramiem cukura uz 100 
mililitriem. Straujāks akcīzes 
nodokļa likmes pieaugums 
gaidāms alkoholiskajiem 
dzērieniem, to starpproduktiem, 
kā arī tabakas izstrādājumiem 
un citiem smēķēšanai 
paredzētiem produktiem, 
piemēram, elektronisko 
cigarešu šķidrumam.

•	 Sākot ar 2025. gada 
1. janvāri, PVN samazinātā 
likme 12% apmērā Latvijai 
raksturīgiem augļiem, ogām 
un dārzeņiem ir noteikta kā 
pastāvīga norma.

Ieguvumi pensionāriem
•	 Pensionāriem no 2025. 

gada 1. janvāra neapliekamais 
minimums noteikts 1000 eiro. 
Tas nozīmē, ka iedzīvotāju 

ienākuma nodoklis tiek 
maksāts no tās pensijas 
daļas, kas pārsniedz 1000 
eiro. Strādājošie pensionāri, 
kuri iesnieguši darba nodokļu 
grāmatiņu darba devējam, 
neapliekamo minimumu var 
piemērot dalīti – 500 eiro 
piemērot pensijai un 500 eiro 
piemērot algai.

•	 Ir paredzēts, ka 2025. 
gada 1. oktobrī indeksēs 
to pensijas daļu, kas būs 
iepriekšējā kalendārā gada 
vidējās apdrošināšanas 
iemaksu algas pilnā apjomā. 
Tiek prognozēts, ka tie varētu 
būt aptuveni 1518 eiro. Šobrīd 
indeksē tikai pusi no iepriekšējā 
kalendārā gada vidējās 
apdrošināšanas iemaksu algas 
valstī. Vecuma pensijas pašlaik 

pilnā apmērā indeksē aptuveni 
76% vecuma pensionāru, bet 
2025. gadā tie jau būs aptuveni 
98%.
Lielāks atbalsts iedzīvotājiem
•	 No 2025. gada pieaug 

zemākais minimālo ienākumu 
slieksnis, garantētā minimālā 
ienākuma slieksnis un l īdz ar to 
arī vairāku pabalstu apmērs. No 
1. janvāra zemākais minimālo 
ienākumu slieksnis būs 22% 
no ienākumu mediānas jeb 
166 eiro. Attiecīgi arī garantētā 
minimālā ienākuma slieksnis 
būs 22% apmērā no ienākumu 
mediānas, un augs no tā 
izrietošo pabalstu apmēri - GMI 
pabalsts, mājokļa pabalsts, 
valsts sociālā nodrošinājuma 
pabalsts pensijas vecumu 
sasniegušām personām, 
personām ar invaliditāti 
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vispārējā gadījumā, kā arī 
pabalsts ikmēneša izdevumiem 
pilngadību sasniegušam 
bārenim un bez vecāku 
gādības palikušajam bērnam 
pēc ārpusģimenes aprūpes.

•	 Visas aizsargāto 
lietotāju grupas no 2025. gada 
1. janvāra turpinās saņemt 
atbalstu elektroenerģijas rēķina 
izmaksu segšanai. Atlaide 
elektroenerģijas rēķinam tiek 
piemērota automātiski.

•	 Vecāku pabalsta 
saņēmējam, kurš ir nodarbināts 
un neatrodas bērna kopšanas 
atvaļinājumā vai arī bērna 
kopšanas laikā gūst ienākumus 
kā pašnodarbinātais, 
2025. gadā vecāku pabalstu 
izmaksās 75 % apmērā no 
piešķirtā vecāku pabalsta 
apmēra. Šobrīd izmaksā 50%.

•	 Jaunajā gadā tiks 
palielināts valsts izmaksājamo 
uzturlīdzekļu apmērs. 
Paredzēts, ka no Uzturlīdzekļu 
garantiju fonda izmaksājamo 
uzturlīdzekļu apmērs par bērnu 
līdz septiņu gadu vecumam 
būs 125 eiro mēnesī, bet par 
bērnu no septiņu gadu vecuma 
150 eiro mēnesī. Patlaban šīs 
summas ir attiecīgi 107,50 eiro 
un 129 eiro.

Iedzīvotāju veselība
•	 No 1. janvāra 

mazumtirdzniecības vietās 
tabakas izstrādājumus, 
elektroniskās cigaretes, kā 
arī citus nikotīnu saturošus 
vai nesaturošus smēķējamus 
izstrādājumus varēs iegādāties 
tikai personas no 20 gadu 
vecuma.

•	 Mazumtirdzniecības 
vietās no jaunā gada varēs 
iegādāties elektronisko 
smēķēšanas ierīču šķidrumus, 
t.sk. vienreizlietojamās 
elektroniskās cigaretes, tikai 
ar tabakas garšu vai smaržu. 
Citi aromatizētāji būs aizliegti. 
Tāpat varēs iegādāties tikai 
tabakas aizstājējproduktus 
jeb nikotīna spilventiņus, 
kuros nikotīna koncentrācija 
nepārsniedz 4 mg uz g, kā arī 
nikotīna spilventiņus tikai ar 
tabakas garšu vai smaržu.

•	 No 2025. gada spēkā 
stāsies jauns recepšu zāļu cenu 
noteikšanas modelis. Jauni 
principi cenu veidošanai 
recepšu zālēm tiek ieviesti, 
lai samazinātu zāļu cenas, 
tajā skaitā uzcenojumus, un 
zāles padarītu pieejamākas 
pacientiem. 
Jaunais uzcenojuma modelis 
paredz atteikties no esošās 
sistēmas, kurā pieļaujamais 
procentuālais lieltirgotavu un 
aptieku uzcenojums ir atkarīgs 
no zāļu ražotāja noteiktās 
cenas. Tā vietā visām recepšu 
zālēm par iepakojumu noteiks 
vienu fiksētu uzcenojumu 
un maksu par farmaceita 
pakalpojumu. Paredzams, 
ka dārgāko recepšu zāļu 
cenas samazināsies par 15-
20%, bet lētākās (l īdz 3 eiro 
par iepakojumu) varētu kļūt 
nedaudz dārgākas.

•	 No 1. janvāra tiek 
paplašināts no valsts budžeta 

apmaksājamo pakalpojumu 
klāsts, tajā skaitā cukura 
diabēta pacientiem apmaksās 
intravitreālās injekcijas, 
Stradiņa slimnīcā darbu sāks 
multidisciplināra komanda 
iekaisīgu zarnu slimības 
pacientu aprūpei, savukārt 
ilgstošās sociālās aprūpes 
iestādēs sāks ieviest vienota 
apjoma un kvalitātes veselības 
aprūpes pakalpojumus. 
Tāpat, sākot ar 1. janvāri, no 
alkoholisma, narkotisko, 
psihotropo un toksisko vielu 
ietekmes varēs ārstēties, 
nemaksājot pacienta iemaksu 
narkologam un līdzmaksājumu 
par uzturēšanos stacionārā.

Izmaiņas mācībās
•	 Skolēni varēs atteikties 

no krievu valodas kā otrās 
svešvalodas apguves. Skolēna 
vecākiem līdz 2025. gada 31. 
maijam atteikšanās jānoformē 
rakstiski. Skolēniem, kuri l īdz 
2025./2026. mācību gadam 
būs uzsākuši krievu valodas 
kā otrās svešvalodas apguvi, 
būs iespēja to turpināt l īdz 9. 
klases beigām, bet ne ilgāk kā 
l īdz 2029./2030. mācību gada 
beigām. 

•	 No 2025./2026. mācību 
gada pirmsskolas vecuma un 
1.-6. klases izglītojamajiem 
izglītības iestādē būs aizliegts 
lietot mobilos tālruņus, izņemot 
gadījumus, kad pedagogs 
atļāvis tos izmantot izglītības 
procesā.

Būtiski transportlīdzekļu 
vadītājiem un īpašniekiem
•	 No 2025. gada 1. janvāra 

automašīnām vairs neizsniegs 
tehniskās apskates uzlīmes. 
To, ka transportlīdzeklim ir 
veikta valsts tehniskā apskate 
un ir dota atļauja dalībai ceļu 
satiksmē, apliecinās tikai 
ieraksts Transportlīdzekļu un 
to vadītāju valsts reģistrā, 
kā arī personai izsniegtais 
transportlīdzekļa tehniskās 
apskates novērtējuma 
protokols. Pārliecināties par 
tehniskās apskates termiņu 
iespējams Ceļu satiksmes 
drošības direkcijas (CSDD) 
e-pakalpojumu portālā e.csdd.
lv, kur iespējams pieteikties arī 
atgādinājuma saņemšanai par 
apskates termiņa beigām.

•	 Ja transportlīdzeklis 
piedalīsies ceļu satiksmē bez 
noteiktajā termiņā veiktas 
valsts tehniskā apskates vai 
OCTA polises, to no 1. janvāra 
fiksēs ar tehnisku iekārtu, 
neapturot transportlīdzekli. Par 
fiksēto pārkāpumu nekavējoties 
tiks nosūtīta informācija 
atbildīgajām institūcijām un 
transportlīdzekļa īpašniekam. 
CSDD informāciju par 
pārkāpumu nosūtīs uz 
transportlīdzekļa īpašnieka 
e-pastu, tāpēc svarīgi 
pārliecināties, ka saziņai 
ar CSDD reģistrēta aktuāla 
e-pasta adrese.

•	 No 1. janvāra 
stājas spēkā grozījumi 
Krimināllikumā, kas 
autovadītājiem, kuri atteiksies 
no alkohola koncentrācijas 
pārbaudes izelpā, noteiks 

kriminālatbildību. Papildus 
ar izmaiņām Administratīvās 
atbildības likumā velosipēda, 
elektroskrejriteņa un mopēda 
vadītājiem, ja viņi atsakās 
no alkohola koncentrācijas 
pārbaudes izelpā, tiks noteikta 
administratīvā atbildība.

•	 No jaunā gada ilgstoši 
uz ceļa atstātus velosipēdus 
pārvietos uz speciālo 
stāvvietu. Velosipēdu atzīs 
par ilgstoši atstātu uz ceļa 
un lems par tā pārvietošanu 
uz speciālo stāvvietu tikai 
tad, ja tas atrodas vietā, kur 
traucē pārvietoties citiem 
ceļu satiksmes dalībniekiem, 
ilgāk par astoņām stundām 
kopš brīža, kad velosipēdam, 
kam nav iespējams noskaidrot 
piederību, ir piestiprināta 
brīdinājuma uzlīme. Tas tiks 
atzīts par ilgstoši atstātu 
uz ceļa arī tad, ja atrodas 
vietā, kur tas netraucē ceļu 
satiksmei, bet netiek izmantots 
vismaz 45 diennaktis kopš tam 
pielīmēta brīdinājuma uzlīme. 
Tāpēc velosipēdu īpašnieki 
aicināti velosipēdus reģistrēt, 
izmantojot portālu e.csdd.lv, lai 
pārvietotos transportlīdzekļus 
varētu atgūt ātrāk.

•	 No 1. janvāra 
T r a n s p o r t l ī d z e k ļ a 
ekspluatācijas nodokļa likmes 
tiks paaugstinātas vidēji par 10% 
visiem transportlīdzekļiem, kā 
arī piekabēm un puspiekabēm. 
Noteikts arī transportlīdzekļa 
ekspluatācijas nodokļa 
samaksas termiņš – 
kalendārajam gadam sekojošā 
gada 31. janvāris. Tas nozīmē, 
ka nodokli par 2025. gadu 
jāsamaksā līdz 2026. gada 
31. janvārim. CSDD no 2026. 
gada par nodokļa nomaksu 
nosūtīs atgādinājumu tiem 
transportlīdzekļu īpašniekiem, 
kuri to jau nebūs samaksājuši 
l īdz 10. janvārim.

•	 2025. gadā mainās arī 
autoceļu lietošanas nodevas 
kravas transportlīdzekļiem 
virs 3 tonnām. Palielinātā 
nodeva dos iespēju finansēt 
ceļu infrastruktūru, vienlaikus 
palīdzot sasniegt klimata 
mērķus, veicinot autoparka 
nomaiņu, motivējot izvēlēties 
augstākas efektivitātes un zemu 
emisiju transportlīdzekļus. 
Savukārt elektroautomobiļiem 
tiks ieviestas būtiski zemākas 
likmes nekā iekšdedzes 
dzinēju auto. Kontroli, vai 
transportlīdzeklim ir iegādāta 
autoceļu lietošanas nodeva, 
l īdztekus Valsts policijai veiks 
arī Valsts robežsardze.

•	 No 1. janvāra 
transportlīdzekļi, kas nav 
reģistrēti Eiropas Savienības 
(ES) vai Eiropas Ekonomikas 
zonas (EEZ) dalībvalstī vai 
Šveices Konfederācijā, pirms 
iebraukšanas Latvijas teritorijā 
jādeklarē CSDD e-pakalpojumu 
portālā. Jāņem vērā, ka tas 
attiecas arī uz Apvienotajā 
Karalistē (AK) reģistrētiem 
transportlīdzekļiem, jo AK nav 
ne ES, ne EEZ dalībvalsts.

Svarīgi nekustamo īpašumu un 
mājokļu saimniekiem

•	 Lai pēc ilgstošā 
kadastrālo vērtību 
“iesaldēšanas” perioda strauji 
nepieaugtu nodokļu slogs, 
no 2025. gada 1. janvāra 
būs spēkā divas kadastrālās 
vērtības – fiskālā un universālā. 
Nekustamā īpašuma nodokļa 
un nodevu aprēķiniem tiks 
izmantota fiskālā kadastrālā 
vērtība, kura saglabāsies 
l īdzšinējā apmērā. Tas nozīmē, 
ka nekustamā īpašuma nodokļa 
maksājumi iedzīvotājiem 2025. 
gadā nepieaugs. Universālā 
kadastra vērtība noteikta, 
balstoties uz tirgus cenām 
2022. gadā, nepārsniedzot 
80% no vidējā cenu līmeņa.

•	 Jaunajā gadā stāsies 
spēkā mantojuma tiesību 
reforma. Būtiskākās izmaiņas 
skar mantojuma pieņemšanas 
sistēmu, precizējot gribas 
par mantojuma pieņemšanu 
izteikšanas formas un stiprinot 
sludinājuma par mantojuma 
atklāšanos spēku – mantojumu 
vairs nevarēs pieņemt klusējot. 
Noteikta arī mantinieku 
ierobežota atbildība 
pret mantojuma atstājēja 
kreditoriem.

•	 Līdz 2024. gada 
31. decembrim Būvniecības 
informācijas sistēmas (BIS) 
mājas lietā jānorāda dzīvokļa 
īpašnieka kontaktinformācija, lai 
pārvaldnieki varētu operatīvāk 
sazināties ar dzīvokļu 
īpašniekiem. Informāciju 
sistēmā būs iespējams norādīt 
un mainīt arī pēc 31. decembra.

•	 Atbilstoši Dabas 
resursu nodokļa likumam, no 
1. janvāra pieaugs nodokļa 
likme par sadzīves atkritumu 
apglabāšanu, kas nozīmē 
augstākas nešķiroto sadzīves 
atkritumu apsaimniekošanas 
izmaksas. Izmaksas var 
samazināt, šķirojot atkritumus 
un samazinot nešķiroto 
sadzīves atkritumu apjomu.

Naudas aprite
•	 No 2025. gada 

kredītiestādēm un maksājumu 
pakalpojumu sniedzējiem būs 
pienākums Valsts ieņēmumu 
dienestam (VID) iesniegt 
informāciju par klientiem 
– fiziskām personām, kas 
ir Latvijas rezidenti, kuru 
maksājumu kontā iepriekšējā 
gada laikā ieskaitītās skaidrās 
naudas kopsumma vienā 
kredītiestādē vai pie maksājumu 
pakalpojumu sniedzēja ir 7000 
eiro vai vairāk.

•	 No 1. aprīļa nodokļu 
maksātājiem būs pienākums 
nodrošināt klientiem iespēju 
par pakalpojumiem un precēm 
pakalpojuma saņemšanas 
vai mazumtirdzniecības vietā 
norēķināties ar bezskaidras 
naudas maksājumu.

•	 Lai nodrošinātu 
iedzīvotājiem skaidras naudas 
pieejamību, četrām Latvijā 
lielākajām kredītiestādēm, 
proti, AS “Swedbank”, AS “SEB 
banka”, AS “Citadele banka” 
un “Luminor Bank” AS Latvijas 
filiālei, no 2025. gada 1. janvāra 

būs jānodrošina vienmērīgi 
pieejama bankomātu 
infrastruktūra visā valsts 
teritorijā atbilstoši Latvijas 
Bankas noteikumiem. Noteikumi 
paredz, ka 20 kilometru rādiusā 
no jebkuras vietas Latvijas 
teritorijā pakalpojumu sniedzēja 
klientam ir jābūt pieejamam 
vismaz vienam bankomātam, 
kurā fiziska persona var saņemt 
skaidrās naudas izmaksu 
līdz 750 eiro bez maksas par 
pakalpojumu.
Izmaiņas valsts nodrošinātajos 

pakalpojumos
•	 No 2025. gada 1. 

janvāra mainīsies pieslēgšanās 
kārtība Valsts pārvaldes 
pakalpojumu portālam Latvija.
gov.lv. Sākot ar jauno gadu, 
autentifikācija portālā būs 
iespējama, izmantojot mobilo 
lietotni eParaksts mobile, 
personas apliecību (eID karti), 
eParaksts karti vai mobilās 
lietotnes Smart-ID kvalificēto 
versiju, kā arī citu Eiropas 
Savienības dalībvalstu oficiālos 
identifikācijas l īdzekļus. 
Autentifikācija ar banku 
izsniegtajiem internetbanku 
rīkiem vairs nebūs pieejama.

•	 No jaunā gada pieaugs 
nodeva par pases un personas 
apliecības izsniegšanu. No 
2025. gada 1. janvāra valsts 
nodeva par pases izsniegšanu 
10 darba dienu laikā būs 44 
eiro un divu darba dienu laikā – 
70 eiro. Savukārt valsts nodeva 
par personas apliecības jeb eID 
kartes izsniegšanu 10 darba 
dienu laikā būs 25 eiro un divu 
darba dienu laikā – 40 eiro.

•	 No 2025. gada 
1. janvāra valsts nodeva 
par atgriešanās apliecības 
izsniegšanu personām, kuras 
ārzemēs nozaudējušas pasi 
vai personas apliecību, būs 50 
eiro.

Lai mazinātu vardarbību 
ģimenē un veicinātu sabiedrības 
drošību kopumā, varmācīgai 
personai varēs piemērot 
drošības l īdzekļa izpildes 
elektronisko uzraudzību. Tā 
būs elektroniska aproce, ar 
kuru būs iespējams noteikt 
personas atrašanās vietu, 
lai pārliecinātos, ka netiek 
pārkāpts, piemēram, tuvošanās 
aizliegums. Elektronisko 
uzraudzību sāks nodrošināt no 
2025. gada 1. jūlija.

No 2025. gada visās Latvijas 
pašvaldībās jāievieš l īdzdalības 
budžets. Pašvaldībām 2025. 
gadā līdzdalības budžetam 
jāparedz ne mazāk kā 0,1 % no 
vidējiem iedzīvotāju ienākuma 
nodokļa un nekustamā īpašuma 
nodokļu ieņēmumiem par 
gadu. Līdzdalības budžets ir 
iespēja iedzīvotājiem iesniegt 
savas idejas savas pašvaldības 
teritorijā nepieciešamajiem 
uzlabojumiem un balsojot no 
visām iesniegtajām idejām 
izvēlēties tās, kuras pašvaldībai 
jāīsteno.

 Avots: Valsts kanceleja
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DZIMTSARAKSTI ■

IZgLīTībA ■  

AUgŠDAUgAvAS NovADĀ 
PēRN PIEDZIMA 

103    bēRNI
Augšdaugavas novadā  (pēc stāvokļa 

uz 01.01.2025. pēc Iedzīvotāju reģistra 
datiem ZZDats programmā DZIMTS)  
dzīvesvietu deklarējušas 26302 
personas, par 512 iedzīvotājiem mazāk 
nekā gadu iepriekš 2024. gadā novadā 
dzimuši 103 bērniņi, miruši - 497 novada 
iedzīvotāji.

Iedzīvotāju sadalījums pa vecuma 
grupām:

Vecums Skaits uz 
01.01.2025.

0-6 969
7-12 1164
13-15 621
16-18 608
19-24 1358
25-34 2679
35-45 4246
46-64 8355
65-70 2398
71-80 2419
81-90 1275
91-99 203

100 un vairāk 7

 Iedzīvotāju skaits pa pagastiem

Pagasts Uz 01.01.2025.
Ambeļu 428
Bebrenes 686
Biķernieku 422
Demenes 1121
Dubnas 628
Dvietes 468
Eglaines 645
Ilūkste 2201
Kalkūnes 1896
Kalupes 1082
Laucesas 1157

Līksnas 1003
Maļinovas 758
Medumu 748
Naujenes 4513
Nīcgales 560
Pilskalnes 775
Prodes 195
Salienas 521
Skrudalienas 1028
Subate 531
Sventes 894
Šēderes 746
Tabores 684
Vaboles 602
Vecsalienas 489
Višķu 1521

2024. gadā  Augšdaugavas novada  
dzimtsarakstu nodaļā sastādīti 
civilstāvokļa aktu reģistri, tai skaitā pa 
reģistru veidiem:  
 Reģistru veidi 2022 2023 2024
Dzimšanas 96 95 83
Laulības 199 195 158
Miršanas 1079 1076 1010
Kopā 1374 1366 1251

Laulība
Augšdaugavas novada dzimtsarakstu 

nodaļā 2024. gadā reģistrētas 158   
laulības:
•	 Červonkas pilī - 39
•	 Naujenes laulību zālē – 4
•	 Ilūkstes mākslas un kultūras centrā 

- 2
•	 Raiņa mājā Berķenelē - 2
•	 ārpus pašvaldības noteiktām vietām 

reģistrētas 14 laulības: 6 - Silenes 
atpūtas  parkā, 2 - viesu namā 
“Saliņas”, 1 - viesu mājā „Vintāža”, 1 
- viesu mājā ”Ozoliņi”, 1 - viesu mājā 
“Pie vecā kalēja”, 2 - privātīpašumā 
Bebrenes, Naujenes pagastā.

•	 Bez ceremonijas  – 75 

21 pāris laulājies  Augšdaugavas 
novada Romas katoļu baznīcās, no tiem  
10 - Līksnas  draudzē, 4 - Višķu draudzē, 
2 - Elernes draudzē, 2 - Ilūkstes draudzē, 
1 - Laucesas draudzē, 1 - Sventes 
draudzē, 1 - Subates draudzē. 1 - Ilūkstes 
evaņģēliski luteriskā draudzē.

Augšdaugavas novada dzimtsarakstu 
nodaļā laulības nodaļā noslēguši 19 
ārzemju pilsoņi (5 - Lietuvas, 5 - Ukrainas, 
3 - Baltkrievijas, 2 - Krievijas, 1 - Vācijas, 
2 - Izraēlas, 1 - Uzbekistānas pilsonis).

2024. gadā  Augšdaugavas novada 
dzimtsarakstu nodaļā veiktas 92 atzīmes 
laulības reģistros par laulības šķiršan u.

Dzimšana  
2024. gadā Augšdaugavas novada 

Dzimtsarakstu nodaļā reģistrēti 83 
bērniņi – 42 puikas un 41 meitene.

Novada ģimenēs dzimis 1 dvīņu pāris, 
dēliņi – Eva un Adrians.

24 māmiņām piedzimuši pirmie bērni, 
22 - otrie , 20 - trešie, 5 - ceturtie, 
2 - piektie, bet seši un vairāk bērniņi 
piedzimuši 10 ģimenēs.

Vārdu izvēle jaundzimušajiem:
Meitenēm

Populārākie vārdi: Anna - 3, pa 2 - 
Milana, Sofija, Alise, Aleksandra, Evija, 
Olīvija

Reti vārdi – Adelīna, Angela, Ariana, 
Amēlija, Lueta, Malija, Seline.

Zēniem 
Populārākie vārdi: Daniels - 2, Marks 

- 2.
Reti vārdi – Alans, Bernhards,  Dekards, 

Ratmirs. 
2024. gadā Augšdaugavas novada 

pašvaldības dome noteikusi bērnu 
piedzimšanas pabalstu vecākiem 300 
eiro apmērā. 2024. gadā novada ģimenēm 
izmaksāti 108 bērna piedzimšanas 
pabalsti. Reģistrējot bērna dzimšanu, 
vecākiem tika pasniegta grāmata ”Mans 
bērns”.

Miršana
2024. gadā Augšdaugavas novada 

Dzimtsarakstu nodaļā reģistrētas 1010 
miršanas. 

Dzimtsarakstu nodaļā 2024.gadā  :

Izdotas atkārtotas 
apliecības t.sk. 107

dzimšanas apliecības 60
laulības apliecības 24
miršanas apliecības  23
Veikta civilstāvokļa aktu 
reģistru aktualizācija 120

Izdarītas atzīmes 
laulības reģistros par 
laulības šķiršanu

92

Sagatavotas  
vārda,uzvārda, tautības  
maiņas lietas

2

Izsniegtas izziņas 
par civilstāvokļa aktu 
reģistrāciju

1521

Izsniegtas izziņas  par 
dokumentu pārbaudi 
laulības reģistrācijai  
baznīcās un citās 
dzimtsarakstu nodaļās

8

Sagatavotas lietas 
dokumentu izprasīšanai 
no ārvalstīm

2

Daudzvalodu veidlapu 
sagatavošana 11

  Dzimtsarakstu nodaļa pauž cerību, 
ka Augšdaugavas novadā dzims daudz 
bērnu, veidosies stipras ģimenes, bet 
sirmgalvji dzīvos ilgu un skaistu mūžu.

Informāciju sagatavoja
 Augšdaugavas novada  

Dzimtsarakstu nodaļas vadītāja
 Valija Jurķāne

AUGŠDAUGAVAS NOVADA 
SKoLAS gAIDA NĀKAMoS 

PIRMKLASNIEKUS!

Cienījamie topošo pirmklasnieku vecāki!
Jums, vecākiem, noteikti ir svarīgi, lai bērnam, 

dodoties uz skolu, saglabājas dzīvesprieks, zinātkāre, 
lai viņam ir pārliecība, ka viss izdosies un ka viņš ir 
neatkārtojami vērtīgs šajā pasaulē! 

Veiksmīgas nākotnes atslēga ir bērnu atbalstoša, 
kvalitatīva izglītība ar individuālu pieeju mācībām 
labvēlīgā, mājīgā vidē.

Augšdaugavas novada skolās ilggadēji un neatlaidīgi 
ar visaugstāko atbildību tiek nodrošinātas visas bērna 
vispusīgai attīstībai nepieciešamās prasības.

Aicinām jūsu bērnu pievienoties kādam no 
Augšdaugavas novada skolu ģimeniskajiem kolektīviem!

Augšdaugavas novada skolās ilggadēji un neatlaidīgi 
ar visaugstāko atbildību tiek nodrošinātas visas bērna 
vispusīgai attīstībai nepieciešamās prasības.

Reģistrēt bērnu izglītības iestādē vecāks (aizbildnis) 
var ierodoties izvēlētajā izglītības iestādē klātienē un 
iesniedzot rakstisku iesniegumu. Līdzi jāņem bērna 
un vecāka (aizbildņa) personu apliecinoši dokumenti, 
kā arī aizbildnim bāriņtiesas lēmums par aizbildnības 
piešķiršanu.

Kā var atrast novada skolu 
piedāvātas mācību programmas?

Publiski pieejamo informāciju par mācību iestādi, tai 
skaitā arī mācību programmām, var iegūt pašvaldības 
mājaslapā augsdaugavasnovads.lv sadaļā Izglītība.

Izglītības iestāde Tālrunis E-pasts, mājaslapa

Bebrenes vispārizglītojošā un 
profesionālā vidusskola

65444936 skola@bebrene.lv
https://bvpv.lv/

Ilūkstes Raiņa vidusskola 65462189 raina.vidusskola@ilukste.lv
https://irv.lv/

Salienas vidusskola 65475311 skola@saliena.lv

Sventes vidusskola 65429688; 65429093 skola@svente.lv;  aleksandrs.sibircevs@
svente.lv

Špoģu vidusskola 65426880; 65426881; 
25620822

spogu.vidusskola@viski.lv

Augšdaugavas novada Zemgales 
vidusskola

65471757; 65471763 skola@demene.lv

Biķernieku pamatskola 65822944, 25419822 skola@bikerniekupag.lv

Kalupes pamatskola 20220549; 20220157 skola@kalupe.lv

Laucesas pamatskola 65476872 skola@laucese.lv

Laucesas pamatskolas PĪV “Silene” 65439367; 65439368 silenes.skola@skrudaliena.lv

Lāču pamatskola 65474565 skola@naujene.lv

Medumu Iespēju pamatskola 65471574 specskola@medumi.lv

Naujenes pamatskola 65476858; 29185933 pamatskola@naujene.lv

Randenes pamatskola 654 74942 skola@kalkuni.lv

Sventes vidusskolas PĪV “Medumi” 65471555 skola@medumi.lv

Vaboles pamatskola 26498328; 65475816; 
65475811

skola@vabolespag.lv



AUGŠDAUGAVAS noVADA VēStiS2025. gada 30. janvāris18

  ■ bŪvvALDES INFoRMĀCIJA IZSoLES ■
Augšdaugavas novada pašvaldība 

pārdod mutiskā izsolē ar augšupejošu 
soli pašvaldības nekustamos īpašumus:

- 2025. gada  19. februārī plkst.0900 
nekustamo īpašumu “Skrudaliena 
ZR-5” ar kadastra numuru 4486 001 
0529, kas sastāv no zemes vienības ar 
kadastra apzīmējumu 4486 001 0499 
1.01 ha platībā, un atrodas Skrudalienas 
pagastā, Augšdaugavas novadā.

Objekta sākotnējā cena – EUR 3800.

- 2025. gada 19. februārī plkst.0930 
zemes vienību (starpgabalu) ar kadastra 
apzīmējumu 4486 005 0619 0.2358 ha 
platībā, kura ietilpst nekustamā īpašumā 
“Silene ZR-34” ar kadastra numuru 4486 
005 0619, un atrodas Skrudalienas 
pagastā, Augšdaugavas novadā.

Objekta sākotnējā cena – EUR 1000.

- 2025. gada 19. februārī plkst.1000 
nekustamo īpašumu “Maļutki 21” ar 
kadastra numuru 4492 002 0290, kas 
sastāv no zemes vienības ar kadastra 
apzīmējumu 4492 002 0290 0.0616 ha 
platībā, un atrodas Tabores pagastā, 
Augšdaugavas novadā.

Objekta sākotnējā cena – EUR 2550.

- 2025. gada 19. februārī plkst.1030 
zemes vienību (starpgabalu) ar kadastra 
apzīmējumu 4415 003 0092 0.069 ha 
platībā, kura ietilpst nekustamā īpašumā 
“Pētera-1” ar kadastra numuru 4415 003 
0092, un atrodas “Pētera-1”, Subatē, 
Augšdaugavas novadā.

Objekta sākotnējā cena – EUR 1450.

- 2025.  gada 19. februārī plkst.1100 
nekustamo īpašumu “Celtnieks, 106K” 
ar kadastra numuru 4460 004 1027, kas 
sastāv no zemes vienības ar kadastra 
apzīmējumu 4460 004 1027 0.0153 ha 
platībā, un atrodas Kalkūnes pagastā, 
Augšdaugavas novadā.

Objekta sākotnējā cena – EUR 1150.

Izsoles notiks Augšdaugavas novada 
pašvaldības Centrālās pārvaldes sēžu 

Izsakām līdzjūtību
mūžībā aizgājušo tuviniekiem!

Mūžībā aizgājuši no 15.12.2024.

zālē, Rīgas ielā 2, Daugavpilī.
Samaksa par objektiem veicama 

saskaņā ar izsoles noteikumiem.

Ar izsoles noteikumiem var iepazīties 
un tos saņemt Augšdaugavas novada 
pašvaldības Centrālajā pārvaldē, 
Rīgas ielā 2, Daugavpilī, 12.kabinetā 
vai elektroniski pašvaldības 
tīmekļvietnē.

Reģistrēties izsolei var, iepriekš 
pierakstoties pa mob.tel. 29412676, 
Augšdaugavas novada pašvaldības 
Centrālās pārvaldes 12. kabinetā 
(darbadienās no plkst. 8.00 līdz 15.30), 
iesniedzot iesniegumu un izsoles 
noteikumos norādītos dokumentus vai ar 
drošu elektronisko parakstu parakstītu 
iesniegumu un izsoles noteikumos 
norādītos dokumentus sūtot uz e-pastu: 
 izsoles@augsdaugavasnovads.lv, no 
paziņojuma publicēšanas l īdz 2025. 
gada 14. februāra plkst. 12.00, iepriekš 
samaksājot nodrošinājumu 10% no 
izsoles sākumcenas un reģistrācijas 
maksu 20 eiro.

Reģistrācijas maksa jāiemaksā 
Augšdaugavas novada pašvaldības 
Centrālās pārvaldes (reģ.
Nr.90009117568) norēķinu kontā 
LV37TREL9807280440200, Valsts 
kases kods: TRELLV22. 

Nodrošinājums jāiemaksā 
Augšdaugavas novada pašvaldības 
Centrālās pārvaldes (reģ.
Nr.90009117568) norēķinu kontā 
LV56TREL980257505700B, Valsts 
kases kods: TRELLV22.

Nekustamos īpašumus var apskatīt 
darbdienās, iepriekš saskaņojot 
apskates laiku pa mob. tel. 29412676.

 PERSoNĀM, KURAS 
UZSĀKUŠAS bŪvēT, 

JĀPĀRbAUDA bŪvDARbU 
vEIKŠANAS TERMIŅŠ

Iedzīvotājiem, kuri pirms astoņiem 
vai vairāk gadiem sākuši būvēt māju 
vai citu ēku, bet nav paspējuši to nodot 
ekspluatācijā, pienācis pēdējais brīdis to 
paveikt.

Būvvalde kontrolē būves, kurām 
būvniecības ilgums pārsniedz 
normatīvajos aktos vai būvatļaujā 
noteikto kopējo būvdarbu veikšanas 
ilgumu, un sniedz informāciju Nodokļu 
administrācijai NĪN aprēķināšanai par 
būvēm, kurām būvniecībā pārsniegts 
normatīvajos aktos noteiktais kopējais 
būvdarbu veikšanas ilgums.

Ja būve nav pabeigta sākotnēji 
būvniecības normatīvajos aktos noteiktajā 
laikā, bet būvdarbu turpināšanai 
pagarināta esošā būvatļauja, kas nosaka 
jaunu būvniecības pabeigšanas termiņu, 
tad šī būve ar paaugstinātu nekustamā 
īpašuma nodokļa likmi aplikta netiek.

Gadījumā, ja maksimālajā būvdarbu 
veikšanas termiņā būvdarbi nav pabeigti, 
tad būvniecības ierosinātājs var lūgt 
būvvaldi pagarināt šo termiņu pēc MK 
noteikumu Nr. 529 “Ēku būvnoteikumi” 
97. punktā minēto nosacījumu izpildes, 
proti, būvatļauju pagarina uz būvniecības 
ierosinātāja pieprasīto laiku, ja būvvaldē 
ir uzrādīta aktuāla ēkas kadastrālās 
uzmērīšanas lieta un iesniegts ēkas 
novietnes un tai izbūvēto ārējo 
inženiertīklu izpildmērījuma plāns, un 
būvdarbu veicēja civiltiesiskās atbildības 
apdrošināšanas polises kopija.

“Būvniecības likumā” noteiktā 
kārtība jāņem vērā arī nekustamā 
īpašuma pircējiem, iegādājoties būvi, 
kas nav nodota ekspluatācijā, kā arī 
šādu būvju mantiniekiem. Mainoties 
būves īpašniekam, būvdarbu procesam 
atvēlētais laiks paliek nemainīgs – tie ir 
astoņi gadi.

Tātad tiek pārvērtēti būvniecības 
procesi, atkarībā no apstākļiem būves tiek 
nodotas ekspluatācijā, tiek pagarināts 

būvatļaujas izmantošanas termiņš vai, ja 
būvniecība nav sākusies un nav plānota 
– būvatļaujas tiek anulētas.

Saskaņā ar Būvniecības likuma 
28.panta prasībām noteikta 
administratīvā atbildība būvju 
ekspluatācijas jomā:

 (2) Par būves vai tās daļas izmantošanu 
līdz tās pieņemšanai ekspluatācijā, ja tā 
ir:

1) pirmās grupas būve vai tās daļa, 
piemēro brīdinājumu vai naudas sodu 
fiziskajai personai līdz piecpadsmit 
naudas soda vienībām, bet juridiskajai 
personai — līdz divdesmit piecām 
naudas soda vienībām;
2) otrās grupas būve vai tās daļa, 
piemēro brīdinājumu vai naudas 
sodu fiziskajai personai līdz divsimt 
piecdesmit naudas soda vienībām, 
bet juridiskajai personai — līdz 
trīssimt piecdesmit naudas soda 
vienībām;
3) trešās grupas būve vai tās daļa, 
piemēro brīdinājumu vai naudas 
sodu fiziskajai personai līdz četrsimt 
naudas soda vienībām, bet juridiskajai 
personai — līdz tūkstoš četrsimt 
divdesmit naudas soda vienībām.

(3) Par būves vai tās daļas lietošanu 
vai pieļaušanu lietot, ja būve vai tās 
daļa ir tādā stāvoklī, ka tās lietošana ir 
bīstama, piemēro brīdinājumu vai naudas 
sodu fiziskajai personai līdz četrsimt 
naudas soda vienībām, bet juridiskajai 
personai — līdz četrtūkstoš naudas soda 
vienībām.

Astoņu gadu maksimālais būvdarbu 
veikšanas termiņš līdz būvju nodošanai 
ekspluatācijā noteikts 2014. gadā 
“Būvniecības likumā” un ar to saistītajos 
Ministru kabineta noteikumos (atbilstoši 
MK 2014. gada 19. augusta noteikumiem 
Nr. 500 “Vispārīgie būvnoteikumi” 
80. punktam), lai veicinātu īpašumu 
sakārtošanu un novērstu situācijas, kad 
ekspluatācijā nenodotās ēkas īpašnieki 
jau izmanto.

Bebrenes pagasts
Māris Bitāns (12.12.1959. - 20.12.2024.)

Ārija Zakarauska (30.07.1939. - 01.01.2025.)
Biķernieku pagasts

Jeļena Ņikitina (09.07.1956. - 29.12.2024.)
Viļus Pudžmis (06.03.1960. - 16.01.2025.)

Demenes pagasts
Pjotrs Kozlovskis (05.09.1958. - 29.12.2024.)

Ona Višņevska (14.10.1934. - 09.01.2025.)
Dubnas pagasts

Antons Urbanovičs (05.01.1957. - 19.12.2024.)
Eglaines pagasts

Valērijs Kotovs (21.11.1963. - 18.12.2024.)
Igors Koviļčiks (10.03.1958. - 04.01.2025.)

Ilūkste
Valdis Kaļiņins (10.04.1967. - 24.12.2024.)

Agnese Kreņevska (28.04.1947. - 01.01.2025.)
Vera Kukštele (27.09.1949. - 21.12.2024.)

Imants Mickāns (22.08.1985. - 28.12.2024.)
Ludmila Šejenkova (01.06.1963. - 12.01.2025.)

Kalkūnes pagasts
Valentīna Beikule (28.07.1953. - 12.12.2024.)

Ludmila Dunaļska (20.05.1940. - 02.01.2025.)
Vera Jegorova (19.05.1936. - 27.12.2024.)

Nastazija Makejeva (15.08.1944. - 20.12.2024.)
Raisa Stankevich (25.11.1955. - 11.01.2025.)
Jevgēnijs Zujevs (18.05.1955. - 09.01.2025.)

Kalupes pagasts
Arvīds Ancāns (03.03.1967. - 27.12.2024.)

Jevgeņija Bondarenko (20.09.1977. - 19.01.2025.)
Boļeslavs Smilgins (16.12.1945. - 18.01.2025.)

Laucesas pagasts
Konstantīns Gorbunovs (30.05.1962. - 11.01.2025.)

Jadviga Jasinska (07.06.1945. - 22.12.2024.)
Veronika Kazenko (28.12.1942. - 13.01.2025.)

Vitālijs Kurmels (06.05.1970. - 12.01.2025.)
Valentīna Pastejeva (05.08.1929. - 12.12.2024.)

Līksnas pagasts
Staņislava Keviša (18.10.1941. - 01.01.2025.)

Maļinovas pagasts
Irina Ivanova (01.07.1956. - 27.12.2024.)

Aleksejs Krasovskis (08.08.1957. - 28.12.2024.)
Ieva Parsjukeviča (03.12.1978. - 22.12.2024.)

Naujenes pagasts
Broņislavs Čehanovskis (25.02.1951. - 22.01.2025.)

Natālija Dmitrijeva (12.10.1963. - 22.12.2024.)
Anastasija Jegorova (18.03.1939. - 31.12.2024.)

Leontīna Kovaļova (10.11.1944. - 16.12.2024.)
Antonijs Romanovs (09.02.1943. - 09.01.2025.)

Nīcgales pagasts
Genovefa Āboliņa (20.10.1930. - 30.12.2024.)

Mariia Stalmachenok (20.08.1959. - 15.01.2025.)
Pilskalnes pagasts

Konstantīns Rudāns (11.03.1936. - 30.12.2024.)
Agnese Strode (19.05.1944. - 30.12.2024.)

Salienas pagasts
Nikolajs Anančonoks (01.07.1944. - 23.12.2024.)

Jekaterina Streha (14.01.1944. - 29.12.2024.)
Skrudalienas pagasts

Valerijs Elksniņš (30.12.1959. - 12.01.2025.)
Afanasijs Pavlovs (24.01.1937. - 11.01.2025.)

Amālija Petkeviča (02.08.1931. - 20.01.2025.)
Subate

Imants Mūrmanis (22.08.1950. - 01.01.2025.)
Arvīds Roģis (21.01.1952. - 04.01.2025.)

Gaļina Starodubceva (02.08.1941. - 23.12.2024.)
Sventes pagasts

Alicija Mekša (29.03.1938. - 01.01.2025.)
Šēderes pagasts

Jānis Ābols (07.10.1936. - 22.12.2024.)
Tabores pagasts

Anatolijs Šersts (28.06.1961. - 26.12.2024.)
Višķu pagasts

Jurijs Dmitrijevs (29.02.1960. - 18.01.2025.)
Vasilijs Grigorjevs (26.07.1939. - 15.12.2024.)
Antons Lisovskis (22.07.1954. - 07.01.2025.)
Alfrīds Mileika (01.08.1961., - 25.12.2024.)
Jurijs Sergejevs (19.05.1971. - 16.12.2024.)
Anna Surmoviča (21.11.1944. - 30.12.2024.)
Andrejs Vasiļjevs (12.08.1967. - 13.01.2025.)
Stepans Vasiļjevs (28.12.1938. - 08.01.2025.)

Voldemārs Vorobjovs (15.10.1949. - 21.01.2025.) 
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KULTŪRA ■

MUSTURDEĶA 
FRAgMENTS RoTĀ 

PAŠvALDībAS 
CENTRĀLĀS 

PĀRvALDES ēKU

AUgŠDAUgAvAS NovADA KULTŪRAS UN TŪRISMA  PĀRvALDES PASĀKUMU PLĀNS FEbRUĀRIM

Augšdaugavas novada Kultūras centrs “Vārpa”
16. februārī, 2. martā 12.00-15.00 Augšdaugavas novada Kultūras centrā “Vārpa” 
Lakatu darināšanas uz rāmja meistarklase, pieteikšanās pa tālr. 26368966
22. februārī 18.00 Augšdaugavas novada Kultūras centrā “Vārpa” grupas “Hameleoni” 
25 gadu jubilejas koncerts
26. februārī 18.00 Augšdaugavas novada Kultūras centrā “Vārpa” spēlfilma “Zeme, 
kas dzied”

Bebrenes pagasts
5. februārī 15.00 pie Bebrenes Kultūras nama Meteņdienas svinības
14. februārī 19.00 Bebrenes Kultūras namā Mīlestības svētkiem veltīta kino filma
26. februārī 19.00 Bebrenes kultūras namā režisores Martas Elīnas Martinsones 
spēlfilma “Vecāku Sapulce”. Ieejas maksa 3 eiro. 

Biķernieku pagasts
22. februārī 12.00 laukumā pie Biķernieku Kultūras nama “Sniega diena, sniega prieki”

Dvietes pagasts
14. februārī 12.00 (laiks var mainīties) Dvietes Kultūras namā koncerts “Deja atnes 
pavasari”, piedalās Ilūkstes Raiņa vidusskolas deju kolektīvs “Ance” 1.-3.kl., 4.-6.kl., 
Ilūkstes Bērnu un jauniešu centra deju kolektīvs “Resgaļi” un Ilūkstes Kultūras un 
mākslas centra jauniešu deju kolektīvs “Ance”

Dubnas pagasts
1. februārī  11.00 Dubnas Kultūras namā cirka izrāde “Ceļojums Brīnumos”
14. februārī 20.00 Dubnas Kultūras namā Valentīndienas diskotēka kopā ar DJ Gati

Ilūkste
8. februārī  11.00 Ilūkstes Kultūras un mākslas centrā pasākums “No Meteņiem līdz 
Pelnu dienai”. Radošās darbnīcas, cienasts, rotaļas un dejas.
22. februārī  17.00 Ilūkstes Kultūras un mākslas centrā Augšdaugavas novada tautas 
deju kolektīvu sadancis “Ziemas prieki”

Eglaines pagasts
22. februārī  13.00 pie Eglaines Kultūras nama “Meteņu svētki Eglainē”, piedalās 
folkloras kopa “Ritam” un Daugavpils Krievu kultūras centra kolektīvs.

Laucesas pagasts
28. februārī 16.30 Sabiedriskajā centrā “Laucesa” “Meteņdienu sagaidot” pankūku 
cepšanas laboratorija, sveču liešana un svētku tradīciju izzināšana.

Maļinovas pagasts
6. februārī 15.30 Maļinovas pagasta Saieta namā radošā darbnīca „Filcēšanas 
meistarklase”

Medumu pagasts
2. februārī 15.00 Medumu Tautas namā, radošā darbnīca pieaugušajiem “Svece”. 
Sarunas par Sveču dienas tradīcijām Latvijā, rituāli un īpaša tēja.
6. februārī plkst. 17.00 Medumu Tautas namā pasākums bērniem un jauniešiem 
“Meteņi”. Ķekatnieku gājiens pa pagastu, jautri konkursi un spēles.

Naujenes pagasts
7. februārī 17.00 Naujenes Kultūras centrā Valentīna dienas radošā darbnīca kopā ar 
amatu meistaru Valdi Grebežu
28. februārī 17.00 Naujenes Kultūras centrā keramikas radošā darbnīca “Radi māla 
šķīvji savām rokām!”

Pilskalnes pagasts
21. februārī  17.00 Pilskalnes pagasta pārvaldes ēkā, 1. stāvā, Sveču liešanas 
meistarklase. Pieteikšanās līdz 18. februārim, tālr.29264801.

Salienas pagasts
14. februārī 10.00 Salienas Kultūras namā fotoizstādes atklāšana “Mīlestības stāsti”

Vecsalienas muiža
14. februārī plkst. 17.00 Vecsalienas muižas pilī Svētā Valentīna dienas pasākums 
”Mīlas valsis”, piedalās Augšdaugavas novada amatiermākslas kolektīvi.

Subate
12. februārī 18.00 Subates Kultūras namā filma “Vecāku sapulce”
19. februārī 17.30 Subates Kultūras namā “Retro vakars - Subate laiku lokos”. Filmas, 
Subates hronika fotogrāfijās, bijušā apskats, ideju apspriešana Subates pilsētas 
svētkiem.

Sventes pagasts
9. februārī 17.00 Sventes Tautas namā  pasākums “Himalaju noburts”.
Viktora Petaško pieredzes stāsts par Nepālu, kalniem un sajūtām 6000 m augstumā.

Šēderes pagasts
15. februārī 13.00 pagalmā pie Šēderes Kultūras nama pasākums “Meteņu lustes visai 
ģimenei”. Jautras Meteņdienas izdarības, mielošanās ar gardu putru un pankūkām. 
Pasākumā piedalās Šēderes Kultūras nama mazie ķekatnieki. 
22. februārī 14.00 Šēderes Kultūras namā zīmēšanas meistarklase bērniem. 

Višķu pagasts
9. februārī 11.00 atpūtas bāzē “Virogna” uz lielā kalna bērnu sporta aktivitātes, 
9. februārī 12.00 Virognas centrālajā laukumā Meteņdienas pasākums.

Raiņa māja Berķenelē
Februārī katru nedēļas piektdienu - 7., 14., 21., 28. februārī 13.00 -18.00 Raiņa mājā 

Berķenelē  darbošanās amatu prasmju darbnīcā Klēts (aušanas un tērpu šūšanas 
prasmes) 

Līdz 17. februārim fotoizstāde “Zaļumbaļļu tradīcijas Latgalē no pagātnes līdz 
mūsdienām”, izstāde  demonstrēta uz ēkas sienām un  logos.     

Līdz 28. februārim Raiņa mājā Berķenelē  Anneles Slišānes “100 deči Latvijai” 
amatu prasmju darbnīcā Klēts. 

Skrindu dzimtas muzejs
Līdz 28. februārim Skrindu dzimtas muzejā Valda Grebeža un Darjas Adahovskas 

mazo tēlniecības formu darbu izstāde “Ja Tu būsi tāds kā visi, tad kurš būs tāds kā 
Tu?’’

No 3. februāra Daces Teivānes austo darbu izstāde
No 4. februāra Austo segu izstāde (no muzeja krājuma)
No 17. februāra Mākslas darbu (gleznojumu) izstāde no Daugavpils 

Novadpētniecības un mākslas muzeja krājuma.
Visu gadu Skrindu dzimtas muzejā izstādes:
Mākslinieka J. Svenča ekspozīcija – izstāde (grafikas darbi, linogriezumi, klišejas, 

dzīvojamās istabas mēbeles).
Fotoizstāde “Solys krysts”, foto: Aleksandrs Samuilovs.
Biedrības “LIXTEN” izstāde “Latgales garša’’.
Izstāde “Atklātais krājums muzejā” (mēbeles, sadzīves priekšmeti, tekstilijas)
J.Svenča ilustrēto grāmatu izstāde.

Izstādes
Februārī, darba dienās, Sabiedriskajā centrā “Laucesa” Andžellas Nartišas 

fotoizstāde “Kad runā saule”.

No 3. februāra Šēderes kultūras namā pagasta iedzīvotāju zīmējumu izstāde 
“Putni aiz mana loga”. 

Februārī  Eglaines  Kultūras namā Daigas Lapsas gobelēnu un gleznu izstāde 
“Mājas”.

No 13. līdz 28. februārim 10.00-16.00 Naujenes Kultūras centra foajē mākslinieces 
Līvijas Bērziņas izstāde “Ceļojums”.

No 3. līdz 28. februārim Maļinovas pagasta saieta namā Jeļenas Požarskas gleznu 
izstāde “Latvijas gleznieciskie stūri”.

Augšdaugavas novada 
pašvaldības Centrālās pārvaldes 
ēku rotā Lielā Augšdaugavas 
musturdeķa fragments. 
Vairāk nekā 5000 cilvēku no 
visas Latvijas un ārvalstīm 
darinātais musturdeķis ir kļuvis 
par savdabīgu mūsu novada 
simbolu, kas bija arī galvenais 
Augšdaugavas novada motīvs 
2023. gadā notikušajos XXVII 
Vispārējos latviešu Dziesmu un 
XVII Deju svētku gājienā. 

Darbu pie Lielā 

Augšdaugavas musturdeķa izveides 2011. gadā 
uzsāka Naujenes Novadpētniecības muzejs. 
Divpadsmit gadu laikā tas tapa 508 metrus garš 
un 1,6 metrus plats. 2023. gadā Tautas mākslas 
festivāla “Augšdaugava 2023” laikā Naujenes 
pagasta Slutišķos bija iespēja vērot unikālu 
parādību - musturdeķa tiltu pāri Daugavai, kas 
simboliski savienoja Daugavas kreiso un labo 
krastu. Pašlaik Lielais Augšdaugavas musturdeķis 
glabājas Naujenes Novadpētniecības muzejā un ir 
pieejams apskatei apmeklētājiem.

Ideja izgatavot baneri ar musturdeķa 
fragmentiem pieder pašvaldības Informācijas un 
sabiedrisko attiecību nodaļai. Pašvaldības ēkas 
sienu rotā baneri tikai Ziemassvētkos vai valsts 
svētkos, citā laikā siena ir tukša, tāpēc nolemts to 
izrotāt ar musturdeķa fragmentu, kas labi iederas 
uz ēkas ķieģeļu sienas. Musturdeķis ir kļuvis par 
Augšdaugavas novada simbolu un ataino mūsu 
novada daudzveidību un cilvēku radošumu. 
Banera izgatavošana izmaksāja 139 eiro.
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Atbildīgie par izdevumu: Augšdaugavas novada pašvaldības
centrālās pārvaldes Informācijas un sabiedrisko attiecību nodaļa, 
e-pasts: vestis@augsdaugavasnovads.lv
Par raksta saturu un faktu precizitāti atbild tā autors.
Paldies visiem, kuri palīdzēja informatīvā izdevuma tapšanā!

Augšdaugavas novada pašvaldības bezmaksas izdevums 
„Augšdaugavas Novada Vēstis”
Izdevējs: Augšdaugavas novada pašvaldība, Rīgas iela 2, Daugavpils, LV-5401
Tirāža – 8672 eks., izdevums iznāk vienu reizi mēnesī
Iespiests: SIA “Poligrāfijas grupa Mūkusala”, Mūkusalas ielā 15A, Rīga
Izdevums iznāk kopš 2022. gada 3. februāra

■  INFoRMĀCIJA INFoRMĀCIJA ■  

 NoTIKS 
STARPTAUTISKS 

KoNKURSS „NAUJENE 
WIND 2025”

No 2024. gada 12. decembra Augšdaugavas 
novada iedzīvotāju ģimenēs dzimuši 8 bērniņi -

 3 puikas un 5 meitenes.
Sveicam vecākus ar bērniņa piedzimšanu! 

  PAZIŅOJUMS 
par ietekmes uz vidi 

novērtējuma sākotnējo 
sabiedrisko apspriešanu 
paredzētai darbībai derīgo 
izrakteņu ieguvei smilts-grants 
un smilts atradnē “Svente II” 
Augšdaugavas novada Sventes 
pagastā.

Ierosinātājs: AS “Latvijas 
valsts meži”; reģistrācijas 
numurs 40003466281, adrese 
Vaiņodes iela 1, Rīga, LV-1004; 
www.lvm.lv.

Paredzētās darbības vieta: 
Nekustamais īpašums “Valsts 
mežs”, kadastra Nr. 4488 001 
0153, zemes vienības kadastra 
apzīmējums 4488 005 0493, 
Augšdaugavas novada Sventes 
pagasts.

Informācija par ietekmes uz 
vidi novērtējuma procedūru: 
2024. gada 27. novembrī Vides 
pārraudzības valsts birojs ir 
pieņēmis lēmumu Nr. 5-02-
1/68/2024 par ietekmes uz 
vidi novērtējuma procedūras 
piemērošanu.

Īss paredzētās darbības 
raksturojums: paredzēts veikt 
derīgo izrakteņu ieguvi atklātā 
karjerā smilts-grants un smilts 
atradnē “Svente II” ~16,54 ha 
platībā virs un zem gruntsūdens 
līmeņa. Karjera sagatavošanas 
darbus un derīgo izrakteņu 
ieguvi plānots veikt, izmantojot 
ekskavatorus, frontālos 
iekrāvējus, buldozerus un 
grunts sūkni. Derīgo izrakteņu 
ieguve zem gruntsūdens līmeņa 
tiks veikta materiālu iegūstot ar 
smelšanas metodi, bez ūdens 
atsūknēšanas. Darbības vietā 
plānota minerālo materiālu 
pārstrāde: sijāšana, drupināšana 
un skalošana. Ieguves apjoms 

un intensitāte būs atkarīga no 
materiāla pieprasījumā reģionā, 
gadā plānots iegūt līdz 100 
tūkst. m3 smilts – grants un līdz 
100 tūkst. m3 smilts.

 Ar informāciju par paredzēto 
darbību var iepazīties:

1) Augšdaugavas novada 
pašvaldībā (Rīgas iela 2, 
Daugavpils) darba laikā vai 
pašvaldības mājaslapā www.
augsdaugavasnovads.lv; 

2) Sventes pagasta pārvaldē 
(Alejas iela 9, Svente, Sventes 
pagasts, Augšdaugavas 
novads) darba laikā;

3) AS “Latvijas valsts meži” 
Zemes dzīles tīmekļvietnē www.
zemesdziles.lv; 

Rakstiskus priekšlikumus 
par paredzēto darbību var 
sūtīt no 2025. gada 30. janvāra 
līdz 23. februārim Vides 
pārraudzības valsts birojam 
(Rūpniecības iela 23, LV-1045, 
Rīga, tālr. 67321173, www.vpvb.
gov.lv, e-pasts: pasts@vpvb.
gov.lv).

Sākotnējās sabiedriskās 
apspriešanas sanāksme 
notiks hibrīdformā (klātienē 
un attālināti) 2025. gada 11. 
februārī plkst. 11:00 Sventes 
pagasta pārvaldē (Alejas iela 
9, Svente, Sventes pagasts, 
Augšdaugavas novads). 
Informācija par tiešsaistes 
tehnisko nodrošinājumu tiks 
publicēta tīmekļa vietnē www.
zemesdziles.lv un www.
augsdaugavasnovads.lv līdz 
sabiedriskās apspiešanas 
sanāksmei. 

Kontaktinformācija: LVM 
Zemes dzīles Ietekmes uz vidi 
projektu vadītāja Gundega 
Vācere, e-pasts: lvm@lvm.lv.

26.-27. februārī Daugavpils 
Universitātē norisināsies 
VIII Starptautiskais 
pūšaminstrumentu spēles jauno 
izpildītāju konkurss “Naujene 
WIND 2025”, ko rīko Naujenes 
Mūzikas un mākslas skola 
sadarbībā ar Augšdaugavas 
novada Kultūras pārvaldi un 
Daugavpils Universitāti.

Konkurss tiek rīkots ar mērķi 
veicināt pūšaminstrumentu 
spēles jauno izpildītāju 
profesionālo izaugsmi 
un attīstību, popularizēt 
Augšdaugavas novada, Naujenes 
pagasta kultūrvides aktivitātes 
un atpazīstamību Latvijā un 
pasaulē, attīstīt mūzikas skolu 
izglītības kvalitāti, mācību darba 
procesu, pedagogu un audzēkņu 
darba rezultātus, kā arī veidot 
regulāru pieredzes apmaiņu 
starp Latvijas un pasaules 
mūzikas skolu audzēkņiem un 
pedagogiem.

Konkursā piedalās mūzikas 
skolu un mūzikas vidusskolu 
pūšaminstrumentu spēles 
audzēkņi, kas tiek sadalīti 
instrumentu spēles apakšgrupās: 
blokflautas spēle, flautas spēle, 
obojas spēle, klarnetes spēle, 
fagota spēle, saksofona spēle, 
mežragu spēle, trompetes spēle, 
trombona spēle, eifonijas spēle, 

tubas spēle, sitaminstrumentu 
spēle.

Konkursa dalībnieki dalās 
sešās vecuma grupās – 1. klašu 
audzēkņi, 2.- 3. klašu audzēkņi 
un 4.- 5. klašu audzēkņi, 6. – 8. 
(9) klašu audzēkņi, mūzikas 
vidusskolu studenti 1. – 2. kurss 
un 3.-4. kurss. 

Konkursa dalībniekiem 
jāatskaņo no galvas divi dažāda 
rakstura skaņdarbi. Vērtējot 
audzēkņus, žūrija ņem vērā 
skaņas un intonācijas kvalitāti, 
skaņdarba izpildījuma tehnisko 
precizitāti un māksliniecisko 
izpildījumu.

Diplomi un Atzinības raksti 
tiek piešķirti pēc žūrijas locekļu 
vērtējuma vidējās balles 
katrā vecuma grupā un katrā 
instrumentu spēles apakšgrupā.

Dalībniekiem tiek piešķirti 
trīs pakāpju diplomi un atzinības 
raksti par piedalīšanos. Pēc 
žūrijas lēmuma katrā vecuma 
grupā var tikt piešķirts diploms 
„Grand Prix”. Konkursā drīkst 
piedalīties arī iepriekšējā 
konkursa “Grand Prix” laureāti, 
bet viņi nevar pretendēt uz 
“Grand Prix” balvas saņemšanu.

Žūrijai ir tiesības piešķirt 
specbalvu par veiksmīgu 
audzēkņa sniegumu un Atzinības 
rakstu koncertmeistaram.

Dalībnieku pieteikumi 
jāiesniedz līdz 12. februārim, 
sūtot tos uz Naujenes Mūzikas 
un mākslas skolas e-pastu: 
naujene_wind@inbox.lv.

 DONORU DIENA 
AUGŠDAUGAVAS 

NOVADA 
PAŠvALDībAS 
CENTRĀLAJĀ 

PĀRvALDē

12. februārī no plkst. 9.30 
līdz 13.30 Augšdaugavas 
novada pašvaldības Centrālās 
pārvaldes ēkas 8. auditorijā, 
Rīgas ielā 2, Daugavpilī, tiek 
organizēta Donoru diena, veltīta 
Mīlestības dienai.

Ziedot asinis tiek aicināti visu 
asinsgrupu donori.

Tu vari ziedot asinis, ja
•	Esi 18 - 65 gadus vecs;
•	Sver ne mazāk par 50 kg;
•	Dienā pirms asins 

nodošanas neesi lietojis 
alkoholu;

•	Esi paēdis, izgulējies, 
atpūties, jūties labi;

•	Esi vesels un pēdējā laikā 
neesi slimojis;

•	Pirms tam esi lietojis 
veselīgu uzturu un daudz 
šķidruma;

•	Neesi nodevis asinis 
vismaz 9 nedēļas, un 12 
mēnešu periodā to jau neesi 
darījis 4 reizes (attiecas 
uz sievietēm) vai 6 reizes 
(attiecas uz vīriešiem, 
turklāt pēc 6 reizes 
vīriešiem jāievēro 3 mēnešu 
pārtraukums).

Donoram līdzi jābūt 
derīgam personu apliecinošam 
dokumentam (pasei, personas 
apliecībai (eID) vai jebkuram 
citam personu apliecinošam 
dokumentam, kas satur 
sekojošu informāciju – personas 
kodu, vārdu, uzvārdu un foto. 
Bez personu apliecinoša 
dokumenta donorus nepieņem.

24 stundas pirms asins 
ziedošanas nedrīkst ēst:

Treknus, asus ēdienus 
(piemēram, treknu gaļu vai 
speķi, žāvētu gaļu vai desas, 
treknas zivis (lasi, siļķes u.c.), 
treknu sieru, kūkas, čipsus, 
krējuma saldējumu, ceptas 
sēnes, daudz riekstu, šokolādi,  
kakao, majonēzi  utml. 

Nedrīkst lietot alkoholiskos 
dzērienus.

Iepriekšējā dienā pirms 
asins ziedošanas iesaka ēst:

Saknes, augļus, biezpienu, 
liesu sieru, biezputras, maizi, 
liesu gaļu un zivis, medu.

Katru dienu jādzer ne mazāk 
par 1,5 - 2 l šķidruma, sevišķi 
svarīgi pirms un pēc asins vai 
asins komponentu nodošanas. 
Pietiekams uzņemtā šķidruma 
daudzums nodrošinās labāku 
pašsajūtu pēc procedūras.

Donoram, kurš ir lietojis 
treknu ēdienu, asins šķidrā daļa 
- plazma - ir hiloza (taukaina), 
tādēļ nav iespējams veikt 
analīzes un asinis nav derīgas 
pārliešanai.  

Ja donora asinīs atkārtoti 
tiek konstatēta hiloze, nosaka 
turpmāku atteikumu asins/asins 
komponenta nodošanai.

Donoriem ēdienkartē 
vēlams iekļaut produktus ar 
lielāku dzelzs saturu (dzelzs ir 
hemoglobīna, kas asinīs pārnes 
skābekli, sastāvā).

Pēc asins ziedošanas:
•	Sterilo pārsēju jātur uz 

rokas vismaz 2 – 3 stundas, 
lai nerastos zemādas asins 
izplūdums vai iekaisums, 
ko var izraisīt apkārtējā 
vidē esošie putekļi un 
mikroorganismi. Vēnas 
punkcijas vietu nedrīkst 
mērcēt un sasmērēt. 
Pārsēju nedrīkst atslābināt 
vai savilkt, ja nepieciešams 
jauns pārsējs, jālieto tīru 
marles saiti.

•	Jāatpūšas ne mazāk kā 15 
minūtes.

•	Divas stundas nav vēlams 
vadīt transporta līdzekli.

•	Nenest somu uz rokas, no 
kuras tika ņemtas asinis. 

•	Nevajag strādāt smagu 
fizisku darbu, trenēties, 
skriet, nest smagus 
priekšmetus, peldēties un 
sauļoties.

•	Vismaz 12 stundas pēc 
asins ziedošanas nedrīkst 
strādāt paaugstinātas 
bīstamības darbus: 
pārvadāt pasažierus, vadīt 
lidmašīnu, vilcienu, strādāt 
augstumā u.c.

Sīkāka informācija par asins ziedošanu www.donors.lv.


